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1:0 ZA PRIMORCE
2. Izredna seja Občinskega sveta Občine Ilirska Bistrica je bila 

sklicana z namenom potrditve poročila občinske volilne komisije 
o izidu referenduma, ki je bil 22.7.23007 ter sprejem mnenja 
občinskega sveta o umestitvi občina Ilirska Bistrica v pokrajino.

Volilna komisija je ugotovila, daje glasovalo 6552 volivcev od 
12.115 vpisanih v volilni imenik. Za vladni predlog, po katerem 
naj bi občino Ilirska Bistrica umestili v Notranjsko pokrajino, je 
glasovalo 340 volivcev ali 5,21 odstotka, proti pa 6181 volivcev 
ali 94,79 odstotka. Neveljavnih je bilo 31 oddanih glasovnic. 
Po besedah Vide Gardelin občinska volilna komisija ni ugotovila 
nepravilnosti pri ugotavljanju referendumskega izida.

Poročilo volilne komisije je bilo podlaga za oblikovanje sklepa 
občinskega sveta o vladnem predlogu glede umestitve bistriške 
občine v bodočo pokrajino. Sklep:

Občinski svet Občine Ilirska Bistrica na podlagi svojega že 
sprejetega sklepa številka: 011-17/2007 z dne 22.3.2007,

podpira prizadevanja za ustanovitev 
enotne Primorske pokrajine.

Na podlagi poročila Občinske 
volilne komisije o izidu glasovanja 
na posvetovalnem referendumu o 
umestitvi Občine Ilirska Bistrica v 
pokrajino, ki je bil 22. julija 2007 
in na katerem se je plebiscitarna 
večina volivcev opredelila proti pred
logu Vlade Republike Slovenije, da 
se Občina Ilirska Bistrica umesti v 
Notranjsko pokrajino, Občinski svet 
Občine Ilirska Bistrica sprejema

naslednje stališče:
“Občina Ilirska Bistrica nasprotuje 

predlogu Vlade Republike Slovenije o 
umestitvi v Notranjsko pokrajino in na 
podlagi jasno izražene volje občank in 
občanov od Vlade in Parlamenta RS 
zahteva, da se Občino Ilirska Bistrica 
umesti v Primorsko pokrajino.”

Pri pokrajinah naj se zagotovi 
policentrični način upravljanja pokra
jin.

Predlog so skupno uskladili in 
potrdili vsi prisotni svetniki. Vsi svetni-

Shod Zbora za Primorsko - aktivnosti pred referendumom
ki, ki so razpravljali so se strinjali, daje glasovanje 
na referendumu pokazalo jasno voljo prebivalcev 
občine za priključitev k Primorski.

Po izglasovanju sklepa so zaploskali vsi 
prisotni člani Zbora za Primorsko ter občinski 
svetniki.

Vabimo vas na prireditev

MALAJUŽNA
v soboto, 25.8.2007 

v grad na Dolnjem Zemonu

Na ogled bodo stare igre, kulinarika iz območja naše občine, katero boste lahko 
poizkusili, ples ter še marsikaj drugega. Od 16.00 dalje.

Lepo vabljeni

Sodelujejo: KD Grad-Dolnji Zemon, KTD Prem, KD Šjme Vrbovo, KTD Pregarje, 
KD Huje, KŠTD Koseze, KETŠD Harije, TD II. Bistrica, Ribiška družina Bistrica, 
Društvo Studenec Gornji Zemon, Društvo Ahec Jasen, KD Podgrad, Društvo 

kmečkih žena Ilirska Bistrica

Obenem vabimo še vsa društva, ki bi želela sodelovati na prireditvi, da pokličejo 
na številko 031 329 364 (Primož) Še je čas.
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Rozmanova ulica 2, 6250 Ilirska Bistrica 
TEL.: 05/71 00 333, MOB: 031/779 169 

® e-mail: maljevac@volja.net, www.gsm-kopija.si

♦ PRODAJA IN ODKUP RABLJENIH GSM APARATOV
♦ PRODAJA IN SERVIS GSM APARATOV TER 

DODATNE OPREME
♦SKLEPANJE NAROČNIŠKIH RAZMERIJ

FOTOKOPIRANJE

‘NOVI PAKET “ITAK” - ZA VSE MLADE 
OD 15 DO 30 LET

‘VIKEND REVOLUCIJA-KLICI NA VSE 
MOBITELOVE ŠTEVILKE ZA 1 CENT 

‘Mo na vezava dru inskih bonusov na 
Penzion paket

‘SOS ali SOS plus za vse zaposleni 
v Policiji in Slovenski vojski

PONEDELJEK - PETEK 
8"-12™ in 15”-19™ 

SOBOTA 
8”- 12™

VEZAVA ZA GSM APARATE 
SAMO 12 MESECEV

NOVI UMTS APt V M/V

*TRŽNICA ” S 
KMETIJSKO 
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HVALA!
Ob humani akciji prostovoljnih darovalcev kostnega | 

| mozga neizmerna hvala vsem darovalcem, ki boste s svojim | 
| plemenitim dejanjem morda tako nekomu podarili življenje. | 
| Iskreno se zahvaljujemo tudi vsem medijem, društvom, 1
| podjetjem in drugim organizacijam ter posameznikom, ki ste | 
| o akciji obveščali in omogočili, da se je 5. julija odvzema | 
| vzorca krvi udeležila tako številna množica prostovoljcev. | 

Vsakdo potrebuje druge ljudi, vsi potrebujemo drug | 
| drugega... |

Ko verjamemo v ljudi, lahko ti naredijo nemogoče... |
1 družina Ronzullo =
-rt 111111 m 1111111111 n i n 111111111111 ti 11111111111111111 m 1111111111111111111111111111111111111111111111111111111111111111111111 n-

(KI A) KIA MOTORS Odslej tudi v Postojnil

CERKVENIK
NA F» LAO U

* sveže ribe
* zamrznj
* školjka
* "bac
* ko

arjeva 26, tel.: 05/71 44 579

POTUJOČA RIBARNICA 
tel.: 041/633 593

Računovodski servis
Erik

Vojkov drevored 2, 6250 Ilirsko Bistrica 
77sL/Eax.: 05-710 14 99> GSAf: 040 838 520

Nudimo celovite računovodske storitve 
po konkurenčnih cenah za samostojne podjetnike, 

gospodarske drvižbe in društva.

KOREN JOŽKO
»Koseze 3, Ilirska Bistrica 

tel.: 040/240-118
URNIK 

8.00 -18.00 
sobota 8.00 -13.00 

nedelja zaprto
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uvodne besede

ZGODOVINA SE PONAVUA
Zadnje čase bolj malo berem, pa ne ker ne bi hotela, ampak mi enostavno 

ne ostaja veliko časa.
Bolj se ukvarjam z zanimivimi zadevami in prihajam do zaključka, da se mi 

stvari ponavljajo in vse se mi zdi že tako znano in poznano. Ugotavljam zakaj? 
Ponujata se mi dva odgovora. Ali življenje poteka v enakih ciklih ali pa smo 
ljudje enaki in vedno enako postopamo, ker pač ne moremo iz svoje kože.

Ponovno se naša oblast trudi uničiti Snežnik, ponovno se zavlačuje z 
izplačili, ponovno se zavrača račune, ponovno se prijavlja medij različnim 
inšpekcijam in ponovno raste naklada, ponovno raste število avtorjev, ponovno 
se piše o stvareh, o katerih je potrebno pisati.

Če imam le malo prav bodo kmalu o tem razpravljali na sejah sveta, 
odločali ali naj nam dajo donacijo ali ne, modrovali in pametovali o stvareh o 
katerih večina nima pojma.

A kakorkoli že, če si na oblasti ne pomeni, da moraš biti pameten, pomem
bno je, da smo vsi ostali na liniji in da ljudje čim maj vedo in razpolagajo s 
čim manj pomembnimi informacijami.

Naša občina se je v zadnjem času še celo tako zelo potrudila, da nas je 
prijavila na inšpektoratu za notranje zadeve zaradi kršenja Zakona o refer
endumski kampanji, ker da nismo sprejeli in objavili pravil. Pasmo jih. Bog 
čuva norce in pijance!

Račune zavračajo, zaradi trditev, ki ne držijo, očitajo nam da smo nestrpni, 
a je ravno obratno, oni niso pripravljeni na nobeno drugo soočenja mnenj 
ter na nobeno drugo rešitev kot samo njihovo. Tako si račune pošiljamo gor 
in dol in se obnašamo slabše kot otroci v vrtcu. Pa prav, dobro, da smo se 
letos prijavil na razpis na Ministrstvo za kulturo s projektom vrednim skoraj 
12.000 EUR, ter iz tega naslova pridobili nepovratna sredstva za izdajanje.
Za državo smo dovolj pluralni demokratični in neodvisni, za našo občino pa 
moraš biti nekaj več.

Najbolj mi pa je žal, ker nisem mogla na referendum. Za predčasne volitve 
je bilo prezgodaj...a moj glas ne bi sploh spremenil rezultata referenduma. 
Zbor za Primorsko je prekosil samega sebe zaradi izredne podpore, ki jo 
je doživel v javnosti. Upam, le da bo izkoristil ta zagon in število privržencev 
ter da bo postal pomembna protiutež na našem osiromašenem političnem 
poligonu.

Niso pa vsi bili tako prodorni, eni so malo stisnili rep med noge in delovali 
bolj pod mizo. Po bitki bodo seveda vsi heroji, ampak ljudje niso naivni in si 
bodo zapomnili ali pa celo zapisali.

Pa ne smete biti na njih jezni, saj veste kako to v življenju gre, da ko 
nekoga vprašate za uslugo imate občutek, da ste vprašali za čisto drobceno 
nepomembno zadevo, ko pa pride “plačilni dan” pa je usluga ki jo morate 
vrniti neprimerno večja in zahtevna in bolj javna in še bolj težko pade.

A usluga dela dolg, če ti nekdo pomaga na vrh mu moraš to tudi na: 
zahtevani način vrniti.

Ne ozirajte se nazaj, bodite kolikor toliko pošteni, ker se vedno splača 
in uživajte v Snežniku.

mag. Milena Urh

GANLJIVO SREČANJE
Minilo je 40 let, ko so skupaj “gulili" šolske klopi. Nedavno tega pa so se ponovno 

srečali - nekateri že petič. Med njimi so bili posamezniki, ki so svoje sošolce srečali 
prvič po koncu osnovne šole. Srečanje je bilo prijetno in ganljivo. Zbrali so se v gostilni 
Danilo, seveda pa ja tudi on poskrbel, da je vilo vzdušje na višku, saj se je druščina

razšla še-le ob svitu. To je bil torej letnik 1952, zbralo pa se jih je natanko 52.
Tekst in foto: Petar Nikolič

Snežnik
Časopis Snežnik je nestrankarski časopis, 

ki Izhaja na območju občine Ilirska Bistrica. 
Cena izvoda je 1,5 EUR / 360,00 SIT

Naslov uredništva:
Bazoviška 40,6250 Ilirska Bistrica 
Tel.05/71-00-320, fax 05/71-41-124 
e-pošta: sneznik@kabelnet.net

Ustanovitelj: Borislav Zejnulovič
Izdajatelj: »GA Commerce« d.o.o., Bazoviška 40,
6250 Ilirska Bistrica

Uredništvo sestavljajo:
Glavni in odgovorni urednik: Borislav Zejnulovič 
Strokovna svetovalka: mag. Milena Urh 
Tehnična urednica: Helena Primc

Slika v glavi: Fotografija: Hinko Poročnik 
Oblikovanje: Romeo Volk 
Tisk: »GA Commerce« d.o.o.
Naklada: 1.500 izvodov

Nenaročenih člankov ne honoriramo. 

Rokopise in fotografije na željo vračamo.

Na podlagi zakona o DDV sodi časopis med proiz
vode, za katere se obračunava DDV po stopnji 8,5%.

Medij Snežnik je vpisan v razvid medijev, ki ga vodi 
Ministrstvo za kulturo RS, pod zaporedno številko 347..

ZBOR ZA PRIMORSKO
Zbor za Primorsko, ki je bil 

ustanovljen 15. junija je s polno 
aktivnostjo pristopil k realizaciji svoje 
osnoven naloge - to je v najširšem 
smislu informirati, seznaniti, osveščati 
in pozvati občane na referendum.

V Občini Ilirska Bistrica je bil dne 
19.6.2007 razpisan in dne 22.7. 
2007 izveden posvetovalni referen
dum z naslednjim vprašanjem:

»Ali se strinjate s predlogom 
Vlade Republike Slovenije, da se 
Občina Ilirska Bistrica umesti v 
Notranjsko pokrajino?«

Rezultati izvedenega posvetoval
nega referenduma so:

»ZA« je glasovalo 340 (5,21 %) 
volivcev

»PROTI« je glasovalo 6181 
(94,79 %) volivcev

S tem so občani nedvoumno 
pokazali:
- da občina Ilirska Bistrica s vsemi 

svojimi naravnimi enotami Br
kini, dolina reke Reke, Jelšansko 
podolje, Kočanija, Zg.Pivka, 
Čičarija ter samo mesto Ilirska 
Bistrica sodi v naravno Primorsko 
pokrajino;

- da so zgodovinsko naši kraji vedno
bili vpeti v politične, gospodarske 
in kulturne tokove med Trstom, 
Reko in Koprom;

- da prebivalci občine Ilirska Bistrica

kulturno pripadamo primorskemu 
prostoru, govorimo primorsko 
narečje, pojemo primorske pesmi, 
smo sestavni del in tvorci pri
morskih kulturnih, zgodovinskih, 
pevskih, zbirateljskih, planinskih in 
športnih društev ter imamo skupne 
institucionalne ustanove;

-davmočni Primorski pokrajini, ki bo 
dolgoročno razvojno najmočnejša 
pokrajina v državi vidimo svoje 
razvojne možnosti;

- da Primorska predstavlja naravni trg 
za naše kmetijske pridelke;

Občanke in občani občine Ilirska 
Bistrica so se na podlagi rezultatov 
posvetovalnega referenduma dne 
22.7.2007 z 94,79% izrekli proti 
vključitvi Občine II. Bistrica v Notran
jsko pokrajino, izid pa predstavlja 
nedvoumno voljo občank in občanov 
v katero pokrajino naj se umesti 
Občino Ilirska Bistrica.

Referendumski izid glasovanja je 
plebiscitarno izražena volja občank 
in občanov, ki ga ne more in ne sme 
spremeniti nobeno politično- arbi
trarno odločanje.

Delo zbora za Primorsko je v 
veliki meri prispevalo k rezultatu 
referenduma, ob veliki osveščenosti 
občanovo primorskem značaju naše 
občine.

Zbor za Primorsko bi želel po
jasniti, da se transparent »Smo Pri-

- IZJAVA
morci, nismo norci!« v nikakršni meri 
ne nanaša na druge, ampak na nas 
same, saj smo hoteli opozoriti tiste, 
ki so nas hoteli zavesti, da nismo 
brez pameti.

Zbor za Primorsko se ob tej 
priložnosti zahvaljuje:
- vsem, ki so kakorkoli prispevali k 

doseženemu referendumskemu 
rezultatu,

- podpisnikom pobude o ustano
vitvi,

- aktivnim članom zbora,
- vsem podpisnikom podpore 

zboru,
- vsem vodstvom Krajevnih skup

nosti,
- donatorjem in sponzorjem,

predvsem pa občankam in 
občanom, ki so se odzvali na 
referendum ter obkrožili ZA PRI
MORSKO.

Delo Zbora za Primorsko z 
zaključenim referendumom še ni 
končano. Zbor se bo še naprej ak
tivno zavzemal za uveljavitev volje 
ljudi izražene na referendumu, 
ter ob tej priložnosti poziva vse 
občane, da se lahko priključijo 
naši civilni iniciativi.

Zbor bo še naprej aktivno 
sledil političnim dogajanjem 
in odločitvam ter opozarjal in 
zahteval dosledno spoštovanje 
izražene volje ljudi.

OKROGLA MIZA: SLOVENSKE IZKUŠNJE PRI 
IZKORIŠČANJU PREDPRISTOPNE POMOČI EU
Tretje srečanje obmejnih občin Matulji, Ilirska 

Bistrica in Klana, imenovano tudi NA G RANICI 
BEZ G RANICE - NA MEJI BREZ MEJE je letos 
potekalo v Rupi. Žetradicionalna prireditev je 
potekala od 6.do S.julija. V petek so izžrebali 
pare malonogometnega turnirja ob 20-ti uri pa je 
v sejni sobi občine Matulji potekala okrogla miza 
z naslovom: Slovenske izkušnje pri izkoriščanju 
predpristopne pomoči EU. RRC Koper je podal 
podatke o izrabi sredstev na državni ravni ter 
predstavil svoje najpomembnejše zaključene 
projette in projekte, ki jih trenutno izvajajo s 
hrvaškimi partnerji.

Izkušnje s koriščenjem predpistopne pomoči

za občino Ilirska Bistrica je predstavil 
v.d. direktor RC II. Bistrica Boštjan 
Primc. Iz programa PHARE smo 
tako mi tako v obdobju predpris
topne pomoči prijavili in uspešno 
zaključili projekte, ki so navedeni v 
spodnji tabeli:

Primc je dodal, da trenutno iz 2. 
javnega razpisa, ki je bil leta 2005 iz 
Sosedskega programa SLO-CRO- 
HU 2004 - 2006 izvajamo projekt: 
Razvoj turizma na podlagi zgodovin

ske vojaške dediščine območja, 
kjer je občina Pivka vodilni partner 
sodeluje pa še naša občina in občina 
Klana.

Svoje izkušnje ter videnje je 
predstavil tudi Albin Debevec direk
tor Parka Škocjanske jame.

V soboto je potekal nogomet
ni turnir, začelo pa se je tudi s 
pečenjem vola.

Nedelja je bila namenjena zabavi

in prijetnemu druženju, potekala 
je tudi 2. biciklijada«Giro D’Rupa», 
v kulturnem programu so nastopili 
Ženski zbor KUD «Učka» Matulji, 
Ženski klapa »Rožice« Šapjane, 
Ženski zbor «Resa» Ilirska Bistrica, 
ter mešani zbor »Matko Laginja« 
Klana.

Srečanje bo drugo leto potekalo 
na naši strani.

IME PROJEKTA LETO ZAKLJUČKA VREDNOST FINANCIRANJE

Izgradnja kanalizacije ob potoku Sušeč - 
II. Bistrica

Izvedba projekta: 1997 - 1998 499.013 € PHARE 360.000 €
Občina 139.013 €

Izgradnja primarne kanalizacije v vasi Jasen in 
Jasenski pili v Ilirski Bistrici

Izvedba projekta: 2000 260.000 € PHARE 260.000 €

Izgradnja centralne čistilne naprave mesta, dostopne 
poti, zadrževalnih bazenov za meteorne vode in 
orehoda kanalizacije pod reko Reko

Izvedba projekta: 2000 - 2002 2.800.000 € PHARE 1.600.000 €
RS-M0P 325.000 €
Občina 875.000 €

Izdelava projektne dokumentacije za rekonstrukcijo 
Vodovodneaa sistema Visoki Kras

Izvedba projekta: 2005-2006 151.695 € PHARE 126.182 €
Občina 25.513 €

Strateško izvedbeni predlog tematskih poti Izvedba projekta: 2005-2006 83.705 € PHARE 75.156 €
Občine 8.549 €
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REZULTATI PO VOLIŠČIH
REFERENUM 2007 - Umestitev Obine ilirska Bistrica v Notranjsko pokrajino

št. ST. VOL. GLASOVALO NEVELJAVNI VELJAVNI ZA PROTI
vol. VOLIŠČE PO IMEN. po imeniku s potrdilom SKUPAJ št. % Št. Št. % št. %

1 Seina soba KS II.Bistrica 796 353 0 353 0 0,00% 353 9 2,55% 344 97,45%
2
3

Levstikova 5, II. Bistrica 744 402 0 402 1 0,25% 401 22 5,49% 379 94,51%
Dom na Vidmu, II. Bistrica 831 373 0 373 2 0,54% 371 16 4,31% 355 95,69%

4
5

Bivša Glasbena šola II. Bistrica 708 319 0 319 1 0,31% 318 13 4,09% 305 95,91%
Vrtec Trnovo 819 396 0 396 2 0,51% 394 20 5,08% 374 94,92%

6 Jasen 227 132 0 132 1 0,76% 131 5 3,82% 126 96,18%
7 Vrbovo 277 129 0 129 0 0,00% 129 5 3,88% 124 96,12%
8 Vrbica 132 81 0 81 0 0,00% 81 1 1,23% 80 98,77%
9 Jablanica 140 79 T 80 1 1,25% 79 4 5,06% 75 94,94%

10 Kuteževo 229 121 “o1 121 2 1,65% 119 2 1,68% 117 98,32%
11 Trpčane 116 74 0 74 0 0,00% 74 0 0,00% 74 100,00%
12 Zabiče 274 127 0 127 1 0,79% 126 5 3,97% 121 96,03%
13 Podgraje 240 133 0 133 1 0,75% 132 2 1,52% 130 98,48%
14
15

Sušak 85 65 0 65 0 0,00% 65 5 7,69% 60 92,31%
Novokračine 209 133 ol 133 0 0,00% 133 2 1,50% 131 98,50%

16 Jelšane 268 171 o1 171 1 0,58% 170 5 2,94% 165 97,06%
17
18

Dolenje 175 105 0 105 0 0,00% 105 3 2,86% 102 97,14%
Veliko Brdo 94 82 —o1 82 0 0,00% 82 1 1,22% 81 98,78%

19 M.Bukovica 140 90 0 90 0 0,00% 90 4 4,44% 86 95,56%
20 Koseze 322 203 0 203 0 0,00% 203 3 1,48% 200 98,52%
21
22

V. Bukovica 192 127 0 127 0 0,00% 127 2 1,57% 125 98,43%
Dolnji Zemon 414 188 0 188 1 0,53% 187 5 2,67% 182 97,33%

_ 23 Gor. Zemon 108 51 0 51 0 0,00% 51 1 1,96% 50 98,04%
24 Pavlica 44 27 0 27 0 0,00% 27 1 3,70% 26 96,30%
25 Starod 43 34 0 34 0 0,00% 34 2 5,88% 32 94,12%
26 Podgrad 524 231 0 231 0 0,00% 231 2 0,87% 229 99,13%

_ 27 Podbeže 86 65 0 65 1 1,54% 64 2 3,13% 62 96,88%
28 Račiče 131 70 0 70 1 1,43% 69 8 11,59% 61 88,41%

_ 29 Sabonje 79 48 o1 48 2 4,17% 46 31 6,52% 43 93,48%
30 Hrušica 252 159 0 159 0 0,00% 159 6 3,77% 153 96,23%
31 Pregarie 319 214 0 214 0 0,00% 214 2 0,93% 212 99,07%
32 Prelože 60 27 0 27 0 0,00% 27 2 7,41% 25 92,59%
33
34

Zajelšje 52 50 0 50 1 2,00% 49 1 2,04% 48 97,96%
Tominje 100 66 0 66 O1 0,00% 66 3 4,55% 63 95,45%

__35 Harije 266 142 0 142 0 0,00% 142 5 3,52% 137 96,48%
36 Rečica 404 195 1 196 0 0,00% 196 11 5,61% 185 94,39%

_ 37 Ost. Brdo 87 41 0 41 0 0,00% 41 3 7,32% 38 92,68%
38
39

Jan. Brdo 19 16 0 16 0 0,00% 16 2 12,50% 14 87,50%
Kilovče 47 47 0 47 1 2,13% 46 0 0,00% 46 100,00%

40 D. in G. Bitnja (Prem 4) 108 100 o1 100 2 2,00% 98 9 9,18% 89 90,82%
41 Ratečevo Brdo 29 28 0 28 1 3,57% 27 10 37,04% 17 62,96%
42 Prem 152 67 o1 67 1 1,49% 66 4 6,06% 62 93,94%
43 Celje 48 46 0 46 0 0,00% 46 2 4,35% 44 95,65%
44 Srn rje 110 48 0 48 0 0,00% 48 8 16,67% 40 83,33%
45 Topole 290 114 0 114 0 0,00% 114 3 2,63% 111 97,37%
46 Mereče - Podstenje 130 100 0 100 1 1,00% 99 7 7,07% 92 92,93%
47 Šembije 231 127 0 127 1 0,79% 126 19 15,08% 107 84,92%

_48 Knežak 427 147 0 147 3 2,04% 144 34 23,61% 110 76,39%
49 Bač 388 107 0 107 1 0,93% 106 29 27,36% 77 72,64%
50 Koritnice 147 57 0 57 0 0,00% 57 14 24,56% 43 75,44%

_901 Predčasno v. 209 209 0 209 1 0,48% 208 8 3,85% 200 96,15%
950 V. dostopno invalidom 2 2 0 2 0 0,00% 2 0 0,00% 2 100,00%
997 Pošta - SLO 32 32 0 32 0 0,00% 32 5 15,63% 27 84,38%

Skupai: 12113 6550 2 6552 31 0,47% 6521 340 5,21% 6181 94,79%

[Skupno št. vseh volilnih upravičencev: 12115 (št. volivcev po imeniku + s potrdilom) |

IVOLILNA UDELEŽBA: 54,08%|

POROČILO
o izidu glasovanja na posvetovalnem referendumu za opredelitev do umestitve 

Občine Ilirska Bistrica v pokrajino, ki je bil 22. julija 2007 
v Občini Ilirska Bistrica

Občinska volilna komisija Občine Ilirska Bistrica je na svoji 4. seji dne 23.7.2007, na 
podlagi zapisnikov volilnih odborov pri ugotavljanju izidov glasovanja na posvetovalnem 
referendumu za opredelitev do umestitve Občine Ilirska Bistrica v pokrajino, zapisnika o 
predčasnem glasovanju in glasovanju po pošti ter zapisnika o delu občinske volilne 
komisije pri ugotavljanju končnega izida posvetovalnega referenduma 2007, ugotovila 
končne uradne izide glasovanja na posvetovalnem referendumu za opredelitev do 
umestitve Občine Ilirska Bistrica v pokrajino, ki je bil 22. julija 2007 ter sestavila 
naslednje poročilo.

A. Občinska volilna komisija je ugotovila:
b. 1. V splošne volilne imenike za območje Občine Ilirska Bistrica 

je bilo vpisanih 12113 volivcev, 
b. 2. S potrdilom sta glasovala 2 volivca.

SKUPAJ VOLIVCEV ZA OBMOČJE OBČINE: 12115
(b1 + b2)

GLASOVALO JE: 6552 VOLIVCEV

B. Na referendumu je bilo:
ODDANIH GLASOVNIC: 6552

Ker so bile prazne, ker sta bili obkroženi obe besedi (»ZA« in »PROTI«) oziroma 
ker ni bilo moč ugotoviti volje volivca, je bilo 
NEVELJAVNIH GLASOVNIC: 31

VELJAVNIH GLASOVNIC: 6521(100 %)
(Kontrola: neveljavne + skupaj oddani veljavni glasovi = število oddanih glasovnic.)

»ZA« je glasovalo 340 (5,21 %) volivcev

»PROTI« je glasovalo 6181 (94,79 %) volivcev.
Ugotovi se, da se večina volivcev ni strinjala s predlogom Vlade Republike Slovenije, da 
se Občina Ilirska Bistrica umesti v Notranjsko pokrajino.

C. Občinska volilna komisija ni ugotovila nepravilnosti pri ugotavljanju referendumskega izida.

D. Občinska volilna komisija pošlje poročilo o izidu glasovanja na referendumu Občinskemu 
svetu Občine Ilirska Bistrica in Uradnim objavam Primorskih novic.

VLADA ZA
Po časopisu Dnevnik povzememo del pogovora z ministrim Ivanom 

Žagarjem, ministerom, pristojnim za lokalno samoupravo in regionalno 
politiko

sobota, 28.07.2007
Tekst: Mojca Zorko
LJUBLJANA - Izteka se rok za oddajo pripomb, ki jih imajo občine v zvezi 

z vladnim predlogom razdelitve Slovenije na pokrajine. Na službi vlade za 
lokalno samoupravo in regionalno politiko, ki jo vodi minister Ivan Žagar, so 
dobili več kot 130 pripomb, nekaj jih pričakujejo še v ponedeljek.

Večino stališč so sprejeli občinski sveti, v Ilirski Bistrici pa so se za 
vključitev v primorsko pokrajino odločili občani na referendumu. Odločitev 
ministra Žagarja ne preseneča. Vedeti je dal tudi, da bo volja ljudi najverjet
neje upoštevana.

Kaj se potem zgodi z notranjsko pokrajino glede na to, da ji ostane 
še zelo malo prebivalcev, nekaj več kot 50.000?

Kar zadeva Notranjsko, Zasavje in Posavje v povezavi z osrednjo Slovenijo, 
lahko rečem, da nekatere pripombe kažejo, da bi se občine lahko povezale, 
vendar pa bi se število prebivalcev povečalo (Logatec bi se rad priadružil 
Notranjski, op. p.). Treba je reči, da vse pokrajine nikoli ne bodo všeč vsem, 
zato bo moral biti v končni fazi sklenjen kompromis, ki bo tudi politično uskla
jen. Tukaj poudarjam, da občine niso soglasodajalec, ampak mnenjedajalec, 
kar bo pomembno tam, kjer bomo imeli diametralno nasprotne predloge - tam 
se bo treba odločiti. Kjer pa je zadeva konsenzualna, ne vidim razloga, da bi 
vlada predlagala nekaj, kar bi bilo proti volji ljudi.

Vin www.dnevnik.si

KONEC
PRIPRAV,

ZAČETEK OBNOVITVENIH 
DEL, POVABILO PEVSKIH 
SKUPIN NA SNEŽNIK

Kot smo že povedali, je za planin
sko društvo Snežnik Ilirska Bistrica 
jubilejno. Ostalo nam bo v spominu po 
prireditvah, proslavah, po občinskem 
zlatem priznaju. Spomnili se ga bomo 
še po prizadevanu za boljše poslovanje 
planinskega doma na Sviščakih in po 
začetku obnove koče Draga Karolona 
na Snežniku.

Kmalu po letu 2000 je nekaj 
uspešnih Bistriških poslovnih mož, 
ljubiteljev narave in Snežnika opazilo, 
da zob časa koči na Snežniku ne 
prizanaša. K sodelovanju so pritegnili 
še druga podjetja, sklenili sponzorski 
sporazum o zbiranju sredstev za 
obnovo koče, da bo čim bolje služila 
svojemu namenu.

Glede na zbrana in razpoložljiva 
sredstva ter aktualne potrebe smo

na prioritetno mesto dali. izgradnja 
podpornega zidu ob koči, zamenjava 
dotrajanega štedilnika in kuhinjskih 
elementov, montaža lesenih oblog v 
shrambah, sanacija VVC-jev, ureditev 
bivaka.

Ugodno rešitev prošnje po pomoči 
je omogočil sporazum med PZS in 
Slovensko vojsko. Odobrili so nam 
brezplačen prevoz materiala na vrh 
Snežnika.

V četrtek, 19.julija je julijsko 
vročino popestrilo dogajanje na sta
dionu ob Domu starejših občanov. 
Največji heklikopter Slovenske vojske 
je prenesel večino materiala za obnovo 
koče- takega, ki gaje težko prenašati 
na ramah. V avgustu čakamo še en 
prost termin, za prevoz preostalega 
tovora.

Zahvaljujemo se množici prosto
voljcev, ki so pomagali natovarjati in 
raztovarjati helikopter. Še posebno 
zahvalo izražamo v imenu zakon
cev Škobrne, oskrbnikov koče na 
Snežniku.

Dela so se pričela. Priporočamo se 
za sodelovanje tudi v bodoče. V koči je 
možno tudi udobno prenočiti.(Škobrne 
Slavko, tel. 041 595 879)

In še o praznovanju rojstnega 
dneva PD Snežnik.

V nedeljo, 12. avgusta 2007, 
vabimo vse delujče pevske zbore in 
skupine na vrh Snežnika, da zapo
jejo. Koncert bo potekal čez cel dan, 
prihod skupin je poljuben Poskrbeli 
bomo za primerno postrežbo in dobro 
razpoloženje! Da bo vse potekalo tako 
kot je treba prosimo, da se skupine 
najavijo oskrbniku.

Darinka Dekleva, predsednica
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ZMAGA ZA REGALA
Iskanje ideala. Iskanje optimalne simbioze 

med dirkačem in tekmovalnim avtomobilom. 
In progo na drugi strani. Igra živcev, v kateri 
odločajo neznatni delčki časa. Tisočinka, ki 
je sami niti ne moremo zaznati, lahko kroji 
usodo. Le na gorsko-hitrostnih dirkah, kjer je 
avtomobilistični šport prignan do svoje skrajne 
točke ekstremnosti, psihičnih pritiskov in adrena
linskega vrelca. Napake niso dovoljene, tega 
dejstva se dirkači zavedajo.

Ko ugasnejo štartne luči, se začne neizpros
en boj vsakega posameznika. Ne s progo, v prvi 
vrsti s samim seboj. Kako kontrolirati čustva, kako 
umiriti srčni pulz, kako se zbrati, kako odmis
liti strah in sprejeti vožnjo na meji? Ima dirkač 
sploh čas za tovrstna vprašanja? Ko se pripelje
na štartno linijo, se zaveda, da bo 
šlo kmalu zares. Že v prvih metrih 
dirkanja mora voziti optimalno, brez 
ogrevanja, odločajo tisočinke. Vsak 
delček tekmovalnega razgretega 
asfalta je dejansko zgodba zase. 
Za uspeh je potrebno vse delčke 
mozaika spraviti v celoto. Ta traja le 
nekaj minut. Te odločajo o najboljših, 
slabše porinejo v sivino. So gorske 
dirke zato krute? Da in ne. Od tek
movalca zahtevajo sposobnost hlad
nokrvnega razmišljanja, izogibanje 
taktičnim ukanam tekmecev, vrhun
sko znanje obvladovanja avtomo
bila. Odloča psiho-fizična priprava. 
Šele nato pride vozniško znanje, 
ubogljivost avtomobilske tehnike.

Brez prave telesne priprave tudi 
glava ne uboga, tam pa se dejan
sko vožnja začenja. Signali, ki jih 
dirkačevi možgani pošiljajo proti 
rokam in nogam, morajo biti usk
lajeni in popolnoma točni. Bi moral 
biti dirkač zato računalniški stroj? 
Teoretično da. V realnosti pa vsak 
dela napake, popolnega voznika ni, 
zmaga enostavno tisti, ki jih v kratkem 
času med igro tisočink stori najmanj. 
Gorsko-hitrostni avtomobilizem je 
izbruh adrenalina in strasti. Treba 
ju je obvladovati, a hkrati v nastop 
vložiti dovolj za pravo tekmovalno 
agresivnost. Iskanje ideala.

ŠEMBUE

T5> ®
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IL. BISTRICA

Letošnja gorsko-hitrostana dirka 
v Ilirski Bistrici je štela za evropsko 
prvenstvo. Na pet kilometrov dolgi 
progi proti Šembijam so nastopili vsi 
vodilni evropski dirkači.

Druga tekmovalna vožnja je 
bila v Ilirski Bistrici za dalj časa 
prekinjena. Avstrijec Stefan Rab- 
elhofer je z renaultom megane tik 
pred ciljem doživel težjo nesrečo, 
pri kateri je ob udarcu ob kamnito 
steno uničil svoj dirkalnik, obenem 
pa si tudi poškodoval nogo. Zaradi 
prevoza v bolnišnico, popravljanja 
poškodovane ograje ter čiščenja 
cestišča, saj je dirkalnik izpustil olje 
in za krajši čas celo zagorel, je bila 
dirka za dalj časa prekinjena.

Po pet ur trajajoči drugi tekmov

alni vožnji, zaradi številnih tehničnih 
okvar in nesreč, se je v Ilirski Bistrici 
končala letošnja gorsko-hitrostna 
dirka. Skupni zmagovalec je postal 
Francoz Lionel Regal, ki je bil v 
obeh vožnjah hitrejši od Anderja 
Vilarina, tretje mesto pa je pripadlo 
Sebastienu Petitu. Najhitrejši Slov
enec v skupni razvrstitvi je bil na 
šestem mestu Vladimir Stankovič. V 
slovenskem državnem prvenstvu je 
bil v obeh vožnjah najhitrejši Milan 
Bubnič, ki je za seboj pustil Sama 
Valanta in Andreja Jereba. V našem 
državnem prvenstvu so po razredih 
za DP slavili še Aleš Prek (zmagal je 
tudi v mednarodni razvrstitvi razreda 
N3I), Igor Cotič in Vasja Miklavčič 

www.ghd-ferrari.si

REPUBLIKA SLOVENIJA
MINISTRSTVO ZA OBRAMBO 

Uprava RS za zaščito in reševanje

Številka: 843-59/2007-20 
Datum: 20. 7. 2007

Na podlagi 4. člena uredbe o varstvu pred požarom v naravnem okolju (Ur. list RS, št. 
4/2006), Uprava Republike Slovenije za zaščito in reševanje

RAZGLAŠA

veliko požarno ogroženost naravnega okolja od 21. julija 2007 na območju občin Ilirska 
Bistrica, Pivka, Postojna, Sežana, Divača, Hrpelje - Kozina, Komen, Vipava, 
Ajdovščina, Nova Gorica, Kanal, Brda, Miren - Kostanjevica, Renče - Vogrsko, 
Šempeter - Vrtojba, Koper, Izola in Piran.

Na teh območjih je v naravnem okolju prepovedano kuriti, sežigati ali uporabljati odprti ogenj, 
puščati ali odmetavati goreče ali druge predmete ali snovi, ki lahko povzročijo požar. 
Inšpekcija za varstvo pred naravnimi in drugimi nesrečami, gozdarska in kmetijska inšpekcija 
ter policija bodo na območjih, kjer je razglašena velika požarna ogroženost naravnega 
okolja, izvajale poostren nadzor.

Prejemnike tega dokumenta prosimo, da z njegovo vsebino seznanijo pristojne organe in 
enote znotraj njihovih organizacij.

KLUB ŠTUDENTOV ILIRSKA BISTRICA 
v sodelovanju z MKNŽ-jem in 

BAS ŠPORTOM
vabi na

KŠIBKANJE

Ob 21.00 MADAGASKAR - OTOK 
POPRA IN VANILIJE 
Potopisno predavanje s priokusom 
malgaške hrane (vrt Sokolskega 
doma)

Sobota 4.8.07
Ob 17.00 USTVARJALNE DE
LAVNICE (park Nade Žagar)
Ob 20.00 Ulično gledališče: G RE
MA NA MORJE v izvedi Štefke in 
Poldke (park Nade Žagar)

Petek 10.8.07
Ob 21.00 FILMSKI VEČER (vrt 
Sokolskega doma)

Sobota 11.8.07
Ob 9.00 tečaj TREBUŠNEGA PLE
SA (dvorana Sokolskega doma)
Ob 16.00 DAN DRUŽINSKEGA RO- 
LANJA (tekmovanje, sledi piknik)

ODGOVOR NA ČLANEK 
NAJVIŠJA IZPLAČILA OD 

OBČINSKIH JAVNIH ZAVODOV 
V MESECU MARCU V KNJIŽNICI.

Plačo direktorja/ice knjižnice je določil minister za kulturo in je v plačnem 
razredu 44, oz. brutto osnovna plača za ta razred znaša 2.375,37€.

Tako je bila plača za mesec januar bruto 2.485 € oz. neto 1.530,09 € 
in februar bruto 2.487 € oz.1.529,26 € neto ter april 2.493,51 € bruto plus 
delovna uspešnost v znesku 387,986 bruto oz. skupaj neto plača 1.641,02 
€. V teh zneskih je vštet tudi dodatek za 22 let delovne dobe.

V mesecu marcu pa je bil opravljen poračun za lansko leto in je izplačilo 
temu primerno višje - ni pa to osnovna plača, kot se prikazuje v omenjenem 
članku.

Bi bila pa take plače zelo vesela vsak mesec, ampak to žal na tem 
delovnem mestu ni mogoče.

Direktorica Knjižnice Makse Samsa 
Damijana Logar

Petek 17.8.07
Ob 21.00 FILMSKI VEČER (vrt 
Sokolskega doma)

Sobota 18.8.07.
Ob 17.00 KŠIBOV ŽIV ŽAV - “KŠIB 
KŠAB” (park Nade Žagar)
Ob 18.00 TURNIR V ODBOJKI NA 
MIVKI glasba, animacija,zabava 
pozno v noč (Stadion)
Ob 22.00 KONCERT mladih 
bistriških glasbenih skupin (izbor za 
predskupino na dijaškem koncertu)

Vse prireditve so brezplačne. V 
primeru dežja se bodo odvijale v 
dvorani Sokolskega doma.
Program je informativen in bo še 
dopolnjen. Več na www.ksib.si. 
Prijave za športne dejavnosti na 041 
579 170 ali na sami prireditvi. 
Prijave za tečaj trebušnega plesa na 
041 579 170 .
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»TRŽNICA « S KMETIJSKO TRŽNICO
ALI JE Z NAMI KAJ NAROBE?
ALI JE RES POTREBNO VSE DOBRE STVARI ZATRETI? 
ALI SMO RES VSI TAKO NEUMNI, DA NE MOREMO PRI 

NAS NIČ NAREDITI ?

Zorko pred abstraktno čebelo v novem domu, 
ki je darilo slikarke Lidije Steineker

Edini razpis, ki je bil v zadnjem 
času umaknjen iz arhiva občinske 
spletne strani je razpis za sofinan
ciranje prireditve »Kmetijska tržnica 
2007«. Razlog po mojem mnenju 
tiči v tem, ker se pri organizaciji te 
prireditve tudi letos zatika. V lanskem 
letu prireditev ni bila organizirana, 
zaradi pomanjkanja interesa kmeti
jskih društev. Letos seje na razpis, kot 
nosilec prijavilo Čebelarsko društvo 
Antona Žnideršiča iz Ilirske Bistrice še 
z dvetimi kmetijskimi društvi, pa tudi 
tokrat ne gre brez zapletov. Očitno se 
zgodovina ponavlja, ljudje polni entuz- 
iazma in elana nikakor ne najdejo stika 
oziroma podpore pristojnih.

O tem smo se pogovarjali s preds
ednikom zgoraj omenjenega društva 
Zorkom Šabcem

Zakaj se nekdo sploh odloči, 
da velik del svojega prostega časa 
nameni društvu in posledično s 
tem organizaciji prireditve kakšna 
je kmetijska tržnica torej zakaj 
ste sploh prevzeli funkcijo preds
ednika ?

Sam postavljam družino, njene 
tradicionalne vrednote na prvo mesto. 
Ampak čas mineva, otroci počasi, 
pravzaprav zelo hitro odraščajo in na
jde se tudi nekaj časa za ostale stvari. 
Ponavadi je tako, da te aktivnosti otrok 
povlečejo v določene kroge ljudi 
in tako je tudi pri nas. Glasba je po 
mamini strani v družini doma in vesel 
sem, da so nekaj tega podedovali 
tudi otroci, posledično veliko časa 
preživimo na poti med raznimi nastopi, 
gostovanji ter tekmovanji.

Človek enostavno ugotovi, da si 
drugje ljudje vzamejo veliko časa ne 
samo za delo, ampak tudi za dušo in 
pripravljajo prireditve, o katerih mi v

Utrinek iz tržnice pred tremi leti

domačem kraju lahko zaenkrat samo 
sanjamo.

Kar se pa tiče čebel, sem član 
čebelarskega društva že kar nekaj let. 
Na željo večine članov društva in po 
moji presoji, da je potrebno društvo 
oživeti, pa tudi nazaj povrniti vrednote 
tradicije čebelarstva v našem kraju 
sem sprejel funkcijo predsednika.

To mi vzame ogromno prostega 
časa, saj smo v zadnjih treh letih 
organizirali Tretji praznik slovenskih 
čebelarjev v Ilirski Bistrici, pridobili 
smo Vencinovo hišo ter jo uspešno 
obnavljamo v novi čebelarski dom, 
izdajamo čebelarski bilten ter številna

izobraževanja, pridobili pa smo tudi 
status enega večjih centrov za ocen
jevanje medu. Letos smo poleg zlate
ga občinskega priznanja pridobili še 
najvišje državno čebelarsko priznanje 
Antona Janše-prve stopnje.

Ob tem pa sem nekako, ob pomoči 
prijateljev in družine, uspel izvesti dva 
odmevna festivala Harmonika.

V letošnjem letu smo se tudi odločili 
za prijavo na občinski javni razpis za 
organizacijo Kmetijske tržnice. Razlog 
je v tem, ker poizkušamo združiti 
praznovanje ob 100 letnici društva 
s predstavitvijo delovanja tudi ostalih 
kmetijskih društev v občini, v prireditvi 
Kmetijska tržnica.

Vendar se mi pojavljajo dvomi o 
pravilnosti odločitve, saj ne vidim ..

S tržnico so vedno povezane 
neke težave. Govori se, daje zanjo 
namenjenega premalo denarja? 
Nekateri vam očitajo, da se samo 
kregate in da vam je samo do 
denarja.

Ni stvar samo v denarju, stvar je v 
odnosu - pa ne odnosu med kmeti
jskimi društvi kot bi radi nekateri pri
kazali. Društva smo skupaj pripravila 
program prireditve s finančno kon
strukcijo celotne prireditve. Organ
izacija temelji na prostovoljnem delu 
vseh sodelujočih, sredstva, ki naj bi 
ji pridobili iz občinskega razpisa pa 
pokrijejo 50 % fiksnih stroškov pr
ireditve, kot so varovanje prireditve, 
zavarovanje prireditve, veterinarska 
spričevala, takse in druge. Dejansko 
realno razpolagamo s 2.500 EUR. 
Rdeča nit letošnje tržnice naj bi bila 
ocenjevanja izdelkov in pridelkov kot 
so žganja, kruh, med, sir, omenjena 
sredstva pa bodo v večini porabljena

za plačilo ocenjevalnih komisij.
Zakon, ki ureja organizacijo 

prireditev je relativno nov in strožji 
do organizatorjev prireditev ali je 
to tudi težava?

Seveda je, saj za primer lahko 
navedem, da je samo predračun za 
varovanje prireditve težak več kot 
1.000 EUR.

Rekli ste, da se vam pojavljajo 
dvomi o pravilnosti odločitve, za
kaj?

Takoj po prijavi na občinski razpis 
smo v društvo prejeli zahtevo po 
dopolnitvi programa. Sam sem bil 
presenečen, saj smo posredovali

skoraj identičen program 
kot v prejšnjih letih. Do 
letos je to bilo vse lepo in 
prav, sedaj pa nič več. V 
sodelovanju z društvi smo 
program dopolnili, pa tudi 
to je bilo premalo, saj so 
nas pristojni skoraj dobes
edno postavili pred zid. Ali 
spremenite program in ga 
dopolnite tako kot naj bi to 
bilo prav, ali pa denarčki 
buy buy. Sprašujem se 
ali smo mi tisti, ki si bomo 
oblikovali svoj program ali 
pa je to nekdo drug.

To pa verjetno še ni 
konec zgodbe?

Ne, po sestanku sem 
se potem osebno potrudil 
in pripravil podrobnejši 
program s programi dela in finančnimi 
konstrukcijami dela vsakega društva 
posebej, z načrtom izvedbe, ter ter
minskim planom. Po mojem mišljenju, 
še preveč natančen, vendar sem na 
naslednjem sestanku ugotovil,-da smo 
verjetno nesposobni. Informacija, ki 
nam je podana, pa je bila, da je sicer

Organizacijski odbor
"Kmetijska tržnica 2007"

Datum: 2007-06-14

Dopis vseh vpletenih društev

program dober, vendar bo prireditev 
organiziral nekdo drug.

Kdo?
Podaljšana roka občine - Razvojni 

center Ilirska Bistrica.
Zakaj?
Ne vem, ali ne znamo ali smo 

nesposobni ali pa enostavno nismo 
»ta pravi«.

Iz vaših odgovorov se da sk

lepati, da gre pri tej zadevi za 
osebne zamere oziroma za nera
zumevanje pristojnih?

Res je to, da sem mogoče komu 
odščipnil kakšen glas na zadnjih 
lokalnih volitvah, vendar so to volitve 
in upam,da zato ni prišlo do osebnih 
zamer. Nerazumevanje pristojnih-

tudi mogoče, vendar če hočemo v 
domačemu kraju takšne ali podobne 
prireditve peljati naprej moramo 
sodelovati vsi skupaj, drugače bo 
kmetijska tržnica končala tako kot 
obrtni dnevi ali kakšna druga podobna 
prireditev.

Ali vas politika še vedno zanima. 
Kakor mi novinarji znamo reči smo 
iz zanesljivih virov izvedeli, da pre

jemate zelo zanimive pobudbe?
Res je, verjetno bi bilo s pod

poro stranke dosti lažje, kaj pa vem, 
mogoče...

Ali mislite, da boste bili zavrn
jeni na razpisu za organizacijo 
tržnice oziroma ali mislite da bo 
občina razpis ponovila ?

Da. Odgovor na razpis bo seveda 
negativen, bojim pa se, da ne bo 
dovolj časa za ponovni razpis. Ne 
vem, mogoče pa obstaja kakšen 
drugi način, mogoče imajo pristojni 
možnost da sredstva odobrijo brez 
ponovnega razpisa, upam le, da se 
ne bomo spustili na takšen nivo, 
da bi zaradi pritožb, ugovorov ali 
trmoglavosti onemogočali izvedbo 
prireditve.

Torej se ne boste pritožili?
Na to vam ne morem odgovoriti, 

ker o tem ne odločam sam, ampak je 
tukaj vključenih 9 kmetijskih društev, 
ki se bomo na sestanku po prejeti 
odločbi dogovorili o nadaljnjih ko
rakih.

Imam občutek, da ste užaljeni 
in jezni?

Res je, pa ne zato, ker nismo us
peli na razpisu, razpis je razpis, nanj 
se prijaviš in če dobiš je to uredu, 
če ne, več sreče drugič. Ampak 
nadaljnji pogovori s pristojnimi so bili 
na izredno nizki ravni, takšni, da bi 
najraje vstal in odšel. Staro pravilo - 
deli in vladaj - nam je bilo zelo nazorno 
predstavljeno, ampak društva smo 
hvala bogu ostala skupaj.

Kakor je meni znano ste na 
občino že poslali dopis, s katerim 
od prireditve odstopate?

Točno, to je bilo že po prvem 
sestanku, kjer smo predlagali pris
tojnim, da prireditev organizirajo na 
tržni osnovi.

Imate tudi izkušnje pri organ
izaciji drugih prireditev. Vedno 
so izpeljane uspešno in doživijo 
izredno dober odziv v javnosti. 
Zakaj tukaj ne gre?

Kakor sem že povedal je za dobro 
organizacijo potrebna dobra volja in 
veliko časa. Če nekomu pomagaš ti 
bo uslugo tudi vrnil. To pravim zato, 
ker na prejšnjih izvedbah festivala 
Harmonika nismo imeli problema z 
nastopajočimi, še več, morali smo jih 
kar nekaj zavrniti, nobenemu nismo 
plačali niti eura, pa vseeno pripravili 
uspešen koncert.

Ali torej potemtakem bo letos 
Kmetijska tržnica? Ali bo Festival 
Harmonika, Ali ...

Festival Harmonika zagotovo, če 
lahko povem tudi v večjem obsegu kot 
lani. Kar pa se tiče tržnice pa upam, 
da bo prevladala »zdrava kmečka 
pamet«.

Kaj pa o vsem meni vaša 
družina?

Otroci so vsi zadovoljni, ker me 
ni doma, mama me sprašuje ali je to 
res potrebno, žena pa bi me najraje 
okrog ušes, ko pride račun za telefon. 
Šalo na stran, nekaj je resnice tudi v 
tem, ampak brez pomoči družine in 
prijateljev to ne bilo mogoče. Hvala 
vsem.

Kako že rečete vi čebelarji na 
koncu?

Naj medi.

Hvala za intervju, upam tudi, da bo 
ta pogovor prispeval k normalizaciji 
odnosov.

Uredništvo

Zadeva: Odpoved prijave na razpis organizacija prireditve "Predstavitev kmetijstva v 

Občini Ilirska Bistrica 2007"

Organizacijski odbor "Kmetijska tržnica 2007: Društvo vrtnaijev Ilirska Bistrica - 
predsednik Oblak Milenko, Društvo rejcev drobnice Ilirska Bistrica - predsednik Prosen 
Stanislav, Čebelarsko društvo Anton Žnideršič- predsednik Šabec Zorko, Gobarsko društvo 
Ilirska Bistrica - predsednik Vrh Anton, Društvo podeželskih žena - predsednica Brožič 
Darinka, Društvo živinorejcev Ilirska Bistrica - predsednik Primc Vincenc, Društvo rejcev 
hladnokrvnih konj Furman - predsednik Urh Matjaž in KGZS KGZ Nova Gorica - Rafaela 

Žejn,

izjavljamo:

da pod takšnimi pogoji, v takšnem obsegu in obliki kot jih zahteva Občina Ilirska Bistrica, 
nismo sposobnimi organizirati prireditve "Predstavitev kmetijstva v Občini Ilirska 

Bistrica 2007".

Predlagani program prireditve s strani občinskih služb ni bil potrjen, zato kot društva 
odstopamo od organizacije prireditve. Občinski upravi predlagamo ( v kolikor se ji to zdi 
potrebno), da izbere koncesionarja, ki bo organiziral prireditev na tržni osnovi.

Zaradi nerazumevanja Občine Ilirska Bistrica prireditev že drugo leto ne bo organizirana.

Čebelarsko društvo Anton Žnideršič- predsednik Šabec Zorko_

Društvo vrtnarjev Ilirska Bistrica - predsednik Oblak Milenko ■■'(/sk'' 

Društvo rejcev drobnice Ilirska Bistrica - predsednik Prosen Stanislav " .))'

Gobarsko društvo Ilirska Bistrica - predsednik Vrh Anton_

f. ..', ' C
Društvo podeželskih žena - predsednica Brožič Darinka v, - 7 v-kc

Društvo živinorejcev Ilirska Bistrica - predsednik Primc Vincenc_

Društvo rejcev hladnokrvnih konj Furman - predsednikJJrh Matjaž_ 

KGZS KGZ Nova Gorica - Rafaela Žejn__ '—-1
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PROJEKT »NATURA 2000 V 
SLOVENIJI -

UPRAVUAVSKI MODELI IN
INFORMACIJSKI SISTEM«
Ohranjena narava ter varovanje redkih in ogroženih vrst je ena 

pomembnejših nalog Evropske unije. Z mrežo evropsko pomembnih 
življenjskih prostorov ogroženih in redkih rastlin in živali, znanih pod imenom 
Natura 2000, so vse države članice EU zavezane k njihovemu ohranjanju.

Projekt »Natura 2000 v Sloveniji - upravljavski modeli in informacijski 
sistem« katerega prijavitelj je Zavod RS za varstvo narave se loteva sistem
skega reševanja vprašanj v zvezi z učinkovitim in trajnostnim upravljanjem 
območij Natura 2000. V okviru projekta je izbranih 5 pilotnih območij, kjer 
se za reševanje konkretne naravovarstvene problematike izvajajo različne 
akcije. Projekt je finančno podprla EU s sredstvi finančnega programa LIFE 
III - Narava. Sofinancer projekta je Ministrstvo za okolje in prostor. Projekt 
smo začeli izvajati januarja 2005 in bo trajal do konca leta 2007.

Izbruh hruševega ožiga v Trpčanah

Ministrstvo za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano je na podlagi potrjenih laboratorijskih analiz 
odvzetih vzorcev izdalo odločbo s katero je razglasilo žarišče okužbe s hruševim ožigom v 
dolini reke Reke, to je zaselek Trpčane. Žarišče predstavlja območje v krogu s polmerom 1 
kilometra okrog točke potrditve okužbe, območje s polmerom 5 kilometrov okrog točke potrditve 
pa predstavlja varovalni pas.

Hušev ožig je težko obvladljiva rastlinska bolezen. Ogroža jablane, hruške, kutine in nešplje, 
nekatere gojene okrasne rastline ter gozdna drevesa in grme kot so ognjeni trn, kotoneaster ali 
panešpljica, glog, japonska kutina in japonska nešplja, jerebika, skorš in fotinija.

Bolezen spoznamo po rjavenju, črnjenju in sušenju cvetnih šopov. Pozneje pa po venenju, 
rjavenju, črnjenju, sušenju in ukrivljanju celih zgornjih delov mladih poganjkov. Porjaveli ali 
počrneli listi dolgo ne odpadejo in pogosto ostanejo na veiah še pozimi, če ji prej ne odstranimo. 
Temnijo in sušijo se tudi razvijajoči se plodovi ali pa celi listni šopi na starejšem lesu. Včasih, 
zlasti v jutranjih urah se lahko na poganjkih naberejo drobne kapljice prozornega izcedka, ki nato 
na zraku postane oranžen. S temi kapljicami se bolezen zlahka in zelo dobro prenaša naprej in 
okužuje nove posamezne dele rastlin ali cele rastline. Hrušev ožig se pojavi iznenada, ko so 
ugodne vremenske razmere z visokimi temperaturami in dosti vlage. Za razliko od podobnih 
znamenj, ki jih povzročajo nekatere druge, precej manj nevarne bolezni, žuželke ali različni drugi 
vplivi iz okolja, ki napredujejo počasi, se ta bolezen in njena znamenja zelo hitro in v kratkem 
času razširijo po celi krošnji in pogosto tudi na sosednja drevesa.

Omenjeni projekt LIFE se izvaja na petih območjih v Sloveniji. Največje 
med njimi je območje z imenom Snežnik. Raztreza se na skoraj 500 kvadrat
nih kilometrih ter sega v pet občin in sicer v občine Postojna, Pivka, Cerknica, 
Loška dolina in Ilirska bistrica. To območje najbolj zaznamuje velik delež 
gozda - kar 85 %. Najbolj obsežna naloga v okviru tega projekta je nedvomno

bila oblikovanje 
načrta uprav
ljanja, ki smo 
ga pripravljali 
skupaj s part
nerji Zavodom 
za gozdove 
- O E Postojna,
Notranjskim 
muzejem Pos
tojna ter neka
terimi lokalnimi 
partnerji. Načrt 
upravljanja je 
bil lokalnemu 
prebivalstvu 
predstavljen 
18.6. 2007 
v Gozdni hiši 
Mašun.

Ena od
konkretnih akcij na obravnavanem območju je tudi postavitev pojasnjevalnih 
tabel. Po celem območju smo razporedili 10 tabel, na njih pa si lahko preb
erete nekaj več o Naturi 2000 ter območju Snežnik s številnimi rastlinskimi, 
živalskimi vrstami in habitatnimi tipi, ki so tu značilne in ogrožene. Table smo 
postavili v vseh 5 občin, ki padejo v projektno območje Snežnik. V občini 
Ilirska Bistrica so table 3 in sicer v koči na Snežniku, ob cesti Koritnice- 
Mašun ter na Mašunu.

Table niso enake, ampak so prirejene konkretnim lokacijam - tabla 
nad Koritnicami govori o traviščih, tabla na Mašunu o gozdovih in njihovih 
prebivalcih, tabla na Snežniku pa seveda o rastlinstvu na tem najvišjem 
slovenskem nealpskem vrhu.

Lokacije za table smo določili skupaj z našimi partnerji v projektu. Iskali 
smo takšne lokacije, ki označujejo posebna območja, hkrati pa jih je mogoče 
postaviti tam, kjer se že zbirajo ali ustavljajo skupine ljudi ali posamezniki. 
Če boste table opazili, nam je uspelo !

David Fučka, sodelavec pri projektu UFE 
Zavod RS za varstvo narave OE Nova Gorica

Slika 3: Kljukasto ukrivljen okužen poganjek jablane Slika 4: Poijavel cvetni (plodni) šop jablane

Vsi imetniki gostiteljskih rastlin tako na območju žarišča in varovalnega pasu, kot 
tudi imetniki izven teh območij morajo redno opazovati gostiteljske rastline. Kdor 
opazi sumljiva bolezenska znamenja, naj to sporoči Kmetijsko svetovalni službi v 
Ilirski Bistrici na tel.: (05) 71-00-260
Dodatne informacije so na voljo tudi na spletni strani http://www.furs.si/svn/zvr/hr_ozig.asp.

Slika 1: Bolezenska znamenja pri hruški Slika 2: Počrnel cvetni (plodni) šop.

95.LET IVANE GRBEC
Osebje Doma starejših občanov, ne pozabi na rojstne dneve svojih var

ovancev. 21.julija je 95. let življenja praznovala Ivana Grbec. Rojena v Vrbici, 
po domače “Bizmova”, ki je pred prihodom v dom živela v Ilirski Bistrici.

Za rojstni dan, vsem priljubljena Ivana v sobi št.14, je bilo veselo in 
zabavno. Ob njenem častitljivem jubileju so ji zaželeli vse najboljše svojci, 
vaščani Vrbice, predstavniki Društva upokojencev in ostali znanci in pri
jatelji.

Slavljenka je bila obiska vesela, posebno šopkov, ki jih he dobila za 
visoki jubilej.

Tekst in foto: Petar Nikolič
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NAŠIH 30 POMLADI
Ob tridesetletnici trnovskega vrtca je bila izdana publikacija “ Naših 

30 pomladi”. V začetnem delu knjiga zajema zgodovinski pregled razvoja 
organiziranega varstva otrok na Bistriškem, od davnega leta 1927 do konca 
italijanske okupacije, povojni vrtec, ki je bil ustanovljen 1949 leta in trnovski 
vrtec ustanovljen 1977. V drugem delu so se predstavile vse skupine s projekti 
v zadnjih letih do današnjih dni.

V rubriki “ Vrtec skozi čas “ smo objavili fotografije in spomine ljudi, ki 
so vrtec ali jasli obiskovali v Trnovem, Bistrici, Vrbovem, Premu, Knežaku, 
Podgradu in Jelšanah, za časa Italije. Ker je bilo nemogoče priti do vseh 
tistih, ki bi imeli še kaj za povedat oz. zapisat spomine, da bi bila informacija 
popolna, vas naprošamo, da to naredite v naslednjih številkah “ Snežnika 
“. Prosimo, če kdo poseduje še kakšno drugo fotografijo iz omenjenega 
obdobja ( ne tiste, ki so bile objavljene ) da jo odstopi za objavo.

Zahvaljujemo se vsem, ki so na kakršenkoli način pomagali, daje pub
likacija izšla saj je del bistriške zgodovine z okolico.

Vsi zainteresirani za publikacijo naj se obrnejo na vrtec.

vzgojiteljica Vida Barak, 
OŠ Antona Žnideršiča, enota vrtec.

Prem 1934

Vrtec v Ilirski Bistrici 1941-42

Strogo resno

Zupan in policaj
Vladko sedi ob cesti in meša drek. Mimo pride policaj in pravi: #
“Kaj pa delaš Vladko?” #
Vladko se odreže:
“Policaja”. e
Seveda ga policaj premlati. e
Ista zgodba se ponovi z župnikom. Omenjena gospoda se nato posvetu- e 
jeta z županom, ki gre osebno v akcijo in zaloti Vladkota, ko ob cesti še e 
vedno meša drek. Pa ga župan vpraša: e
“Kaj je Vladko? A župana delaš?” e
Vladko:”Ne, premau dreka!” e

•

Petindevetdeset!!!
En župan se u šoli razjezi na učence in reče: *
“Vsak, ki je norec naj vstane!” *
Pa najprej noben ne vstane, pol se pa počasi Janezek dvigne iz stola. * 
Učitelj ga vpraša: *
“Ati misliš, da si norec?” *
Janezek pa reče: “Ne, ampak nerodno mi je, ker samo vi stojite!” *

Knežak 1934-35

Trnovo jasli 1941-42

!fwr«rW*»'|?
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Umivanje rok Ilirska Bistrica 1941-42

BISERNA POROKA 
ZAKONCEV RUTAR

ZABIČE- V družinskem krogu sta biserno poroko praznovala 81. letna 
Ivanka in 81. letni Ivan Rutar po domače Pildarjev iz Zabič pri Ilirski Bistrici. 
Vse življenje sta trdno delala, saj sta oba iz kmečkih družin. Ivan je bil 
gozdarski delavec, žena Ivanka pa je bila gospodinja in ves čas je skrbela 
in vzgajala štiri otroke. Šopki cvetja in želje za dolgo skupno življenje, so

prihajali od sorodnikov, sosedov in sovaščanov. Visok obletnico sta zakonca 
Rutar praznovala v svoji hiši, v krogu svojih otrok z druži-nami . Recept z 
dolgo skupno življenje kot sta povedala »mladoporočenca »je samo eden 
in to je ljubezen. Da sta še čila in vesela sta pokazala, ko sta zaplesala 
pred domačo hišo.

Tekst-foto: Petar Nikolič

Geacomm d.o.o., 
Ljubljanska cesta 2a, Koper 

http://www.geacomm.si

nepremičnine * posredniške storitve 
* svetovanje

Cenjene stranke obveščamo, da dejavnost 
posredovanja v prometu z nepremičninami širimo 
tudi v vašo bližino. V novi pisarni v Ilirski Bistrici 
vam nudimo storitve posredovanja pri prodaji, 
nakupu, oddaji in najemu nepremičnin, svetovanje, 
vpise v zemljiško knjigo in še mnogo več.
Vabljeni!

Pisarna Ilirska Bistrica 
Bazoviška 20

Tel: 031 734 851, Fax: 05 71 00 485

&
PID JING

Podjetje za gradbeni inženiring 
in promet z nepremičninami d.o.o.

PROJEKTNA DOKUMENTACIJA 
ZA GRADITEV OBJEKTOV

PRIDOBIVANJE GRADBENIH 
DOVOLJENJ

PROJEKTANTSKI INŽENIRING 

STROKOVNI NADZOR PRI GRADNJI 

PROMET Z NEPREMIČNINAMI

DOLGOLETNE IZKUŠNJE

BRCE 8, 6250 IL. BISTRICA 
Tel.: 041 768 744 

E-mail: projing@siol.net

ProDent
zobna ambulanta dr. Surina 
Ilirska Bistrica 
Župančičeva 5 
tel.: 05 71 41 986

URNIK
po., če.: 13h -19h 
to., sr., Pe.: 8h - 13h

PLAMING
Plaming,
projektiranje in izdelava 
tehnološke opreme, d.o.o. 
ul. Nikole Tesla 5, p.p. 68 
6250 Ilirska Bistrica 
tel.: +386 (0)5/70-410-00 
fax: +386 (0)5/70-410-55 
e-mail: info@plaming.si

DRUŠTVO 
“TVOJ TELEFON”

vabi k sodelovanju nove prostovoljne 
telefonske svetovalce, ki bi želeli ko
ristno izrabiti svoj prosti čas. 
Informacije: tel 05/720-1-720, od 
ponedeljka do petka od 08. do 20. 
ure.
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Obrt in malo gospodarstvo

NOVO VODSTVO
V torek, 17. julija t.l. se je prvič 

po smrti predsednika g. Stanislava 
Skoka sestala Skupščina Območne 
obrtne zbornice Ilirska Bistrica, zato 
so se poslanci Skupščine najprej 
z enominutnim molkom poklonili 
njegovemu spominu.

V nadaljevanju so obravnavali 
nekatera poročila o delu in program 
dela, s posebnim poudarkom na 
praznovanju 30-letnice Območne 
obrtne zbornice Ilirska Bistrica.

Skupščina O OZ Ilirska Bistrica 
je razrešila dolžnosti dosedanjega 
podpredsednika Skupščine OOZ in 
za novo podpredsednico skupščine 
izvolila gostinko ga. Emilijo Deželak. 
Za novega predsednika Upravnega 
odbora OOZ Ilirska Bistrica, ki 
hkrati opravlja funkcijo predsednika 
zbornice pa je bil izvoljen mizar g. 
Janez Rojc.

Ob tej priložnosti se je novoiz
voljeni predsednik zahvalil za za
upanje in poudaril: »Pred nami 
so nekatere pomembne naloge. 
Obeta se nam vroča razprava o 
noveli obrtnega zakona, ki na stežaj 
odpira vrata tako obrti kot tudi sodo
bni obrtno - podjetniški zbornici, z 
nižjo članarino. Prav tako niso poko

pana naša prizadevanja za sprejem 
posebnega zakona o delovnih 
razmerjih za male delodajalce, ki 
ga po vzoru nekaterih pomembnih 
evropskih držav predlaga Obrtna 
zbornica Slovenije.

Zadnja leta je bilo doseženega 
veliko, tudi s pomočjo Zahtev slov
enske obrti, seveda pa nas čaka 
še ogromno dela. Zbornica smo vsi 
člani stanovske organizacije, zato je 
za njen ugled in dobro ime pomem
bno delovanje prav vsakega člana.

Prav zato pričakujem pri svojem delu 
najširšo pomoč, kajti le združeni in 
enotni smo lahko močni in uspešni, 
pa naj si bo to na nivoju občine, regije 
ali države.«

Ob zaključku so se poslanke in 
poslanci Skupščine OOZ Ilirska Bis
trica še enkrat zahvalili vsem, ki so 
pripomogli, da se Območna obrtna 
zbornica Ilirska Bistrica v jubilejnem 
letu ponaša s srebrno plaketo Občine 
Ilirska Bistrica.

Alenka Penko

ANTON BARBA 
(1957 - 2007)

Anton Barba se je zapisal v 
obrtniške vrste leta 1994. Ukvarjal 
se je z izolacijskimi deli in vrsto let 
uspešno vodil obrtno obratovalnico 
Izolacije Belin.

Zahrbtna bolezen in veliko 
prezgodnja smrt sta mu zagotovo 
prekrižali veliko načrtov, ki jih je 
nameraval še uresničiti.

Spominjali se ga bomo kot 
veseljaka, nepogrešljivega na 
obrtniških srečanjih, ki ni nikoli 
skoparil.

Cenjeni soprogi, otrokom in 
ostalim svojcem izrekamo iskreno 
sožalje.

Območna obrtna zbornica 
Ilirska Bistrica

NORDIJSKA HOJA
Nordijska hoja (originalno: nordic vvalking) ohranja naraven vzorec hoje 

skozi aktivno uporabo ustreznih palic.
Prednosti nordijske hoje so:

- varna, učinkovita ter celovita vrsta telesne dejavnosti
- primerna za ljudi vseh starosti in ravni telesne pripravljenosti
- uporabna v različne namene(rekreacija, trening, terapija, rehabilitacija)
- izvedljiva preko celega leta in dostopna večini ljudi.

PETDESET LET SLAŠČIČARNE DEMIRI
Izhajam iz tradicionalne kmečke 

družine, kjer je bil stari oče gospodar, 
vsi ostali pa smo imeli točno določena 
dela in pristojnosti. Kakšno pravico 
več si je izborila le stara mati, ki je 
znala dobro sukati jezik, zato ji je bila 
zaupana naloga, da skrbi za prodajo 
mleka. To pa ni bilo kar tako. Vsakega 
šestnajstega v mesecu seje odpravila 
peš v »Bistre po dnar od mlejka.«

Nekoč se je odločila, da me bo 
razveselila s sladoledom. Takrat je 
vzela s seboj »lateo od mlejka«. V 
tistih časih v Harijah ni premogla 
hladilnika niti vaška trgovina. Ker je 
bilo poleti in se je sladoled hitro topil, 
kljub temu, daje »Makedonc« obložil 
»lateo« z ledom, se je vrnila domov 
po najkrajši poti, čez Zemljakov jez, 
zareč iške mlake in Motovun, da bi se 
čimprej vrnila. Žal so bila vsa priza
devanja zaman, do Harij seje sladoled

oledov, vseh mogočih proizvajalcev, 
barv, okusov, v takšni in drugačni 
embalaži, je bil prav ta sladoled moj 
najboljši. Zapomnila sem si ga za vse 
življenje in čeprav nisem točno vedela 
kaj pomeni »Makedonc«, sem vedela, 
da dela sladoled.

Pišem o časih, ko je vodenje 
slaščičarne v Ilirski Bistrici prevzel 
Džabirijevsin Nedžmedin, sila pedant
en slaščičarski mojster , ki me je 
razveselil tudi s prvo torto .

Zgodba o družini Demiri sega v 
leta, ko seje stari oče sedanjega last
nika Gajurja, odpravil s svojim očetom 
s trebuhom za kruhom v Romunijo, da 
bi se izučil slaščičarskih veščin.

Po šolanju jih je najprej ponudil 
meščanom Maribora, kjer je leta 1946 
odprl prvo slaščičarno.

Leta 1957 gaje pustolovski duh 
zanesel na čisto drugi konec S love n-

sladke razvade.
Leta 1962 je vodenje slaščičarne 

prevzel Džabirijev sin Nedžmedin, ki 
je za svoj poklic navdušil sina Gajurja, 
sedanjega lastnika slaščičarne.

Slaščičarna in slaščice so imele 
svoje dobre in slabe čase. Včasih so 
imeli Demirijevi poleg lokala v Cankar
jevi ulici še poslovalnico v Trnovem 
in pozneje na avtobusni postaji. Tudi 
ponudba je bila večja in bogatejša. 
Tradiciji v Cankarjevi ulici in sladoledu, 
ki ga po Džabirijevem receptu priprav
ljajo že petdeset let, le da sedaj bolj 
prilagojenega novim modnim trendom, 
z manj kalorijami in maščobami, se 
niso izneverili nikoli.

Konkurenca na tem področju je res 
velika, a Demirijevi stavijo na prijaznost 
in kvaliteto.

Prav tako se jim ni bati za nad
aljevanje tradicije. Tu stavijo predvsem 
na sinova Ismeta in Afrima ter nečaka 
Gadafa. Nemara jih je prav to vzpod
budilo, da so v veliko veselje meščanov 
Ilirske Bistrice in bližnje okolice, pred 
časom razširili svojo ponudbo še 
z odprtjem prvega kebapa v Ilirski 
Bistrici.

V četrtek, 12. julija t.l. je prazno
val okrogli jubilej Gajur Demiri , ki 
je v letošnjem letu star prav toliko 
kot slaščičarna »ne Plači«. Ob tej 
priložnosti so mu stisnili roko številni 
prijatelji, znanci, sosedje, meščani in 
ljubitelji sladoleda. Slaščičarna Sladki 
bar je bila na trenutke premajhna, da 
bi sprejela vse, ki so se mu želeli 
oddolžiti za vse lepe zgodbe povezane 
s sladoledom rodbine Demiri, njihovo 
prijaznost, ustrežljivost in dober slad
oled.

In ko sem opazovala vso to pisano 
množico ljudi, sem spoznala, da 
je slaščičarna »pr Makedonci« z 
leti res postala ena izmed bistriških 
razpoznavnosti, brez posebnih reklam, 
družina Demiri pa cenjena bistriška 
družina.

Alenka Penko

Ob kar dveh okroglih jubilejih se je številnim čestitkam pridružil tudi 
predsednik Območne obrtne zbornice Ilirska Bistrica g. Janez Rojc, ki je 
slavljencu prenesel čestitke stanovskih kolegov ob okroglem osebnem 
jubileju in okroglem jubileju obratovalnice. Na ta dogodek bo nemara 
spominjala tudi stenska ura, unikatni izdelek Milojke Primc, opremljena 
z napisom: »Ob 50-letnici najboljšega sladoleda na svetu«. 
popolnoma raztopil. A čeprav imamo ije, v Ilirsko Bistrico in od takrat dalje
danes na razpolago nešteto vrst slad- skrbi družina Demiri za naše poletne

Pozitivni učinki nordijske hoje v primerjavi z navadno hojo so:
- v gibanje je vkjlučeno skoraj cello telo(do 90% mišic)
- hitreje krepi srce in ožilje, dihala in mišice(rok, nog, in trupa)
- učinkoviteje poveča gibljivost vseh sklepov in hrbtenice
- srčna frekvenca je višja do 20udarcev / minuto in poraba kisika za 25%
- poraba kalorij je višja za 20 do 40%
- vodi k bolj pokončni hoji in popravlja vzorec hoje
- občutno zmanjša bolečine (v vratu, ramenih in križu)
- za 25% manj obremeni skočni, kolenski in kolčni sklep ter hrbtenico
- hitreje zmanjša utrujenost in stress ter izboljša splošno počutje.

(vir: Z gibanjem do zdravja, Cindi Slovenija)

Osnov nordijske hoje se lahko naučite tudi na tečajih, ki jih organizira 
Zdravstveni dom Ilirska Bistrica. Tečaji potekajo v obliki najmanj petih srečanj, 
po dogovoru z vaditeljico - medicinsko sestro Jano Jagodnik .Tečaje organ
iziramo brezplačno, palice si za tečaj lahko izposodite pri nas.

Vse dodatne informacije in prijave lahko dobite na tel. 05 7112132 pri 
Andreji Rebec .

TEST TELESNE ZMOGLJIVOSTI

Vašo telesno zmogljivost ali fitness indeks, vam lahko izmerimo s pomočjo 
enostavnega testa hoje na 2km. Test bomo v sodelovanju z društvom Piškotek 
iz Knežaka organizirali 26. 8. 2007 popoldne na Mašunu. V naravi bomo na 
osnovi tako hitre hoje kot jo zmorete, da pri tem ne ogrožate svojega zdravja, 
določili vašo telesno zmogljivost z upoštevanjem spola, starosti, telesne teže 
in višine, časa hoje in srčnega utripa). Test je namenjen odrasli populaciji 
med 20. in 65. letom starosti - telesno zelo aktivnim kot tudi tistim, ki se s 
telesno dejavnostjo ukvarjajo malo manj.

PRISRČNO VABLJENI!
Andreja Rebec, dipl. san. inž.

AVTOŠOLA
BEZA d,0,0.

Bazoviška 4a, 6250 Ilirska Bistrica 
Tel.: 05/714 15 84, GSM: 031/644 242, 041/457 125

Z našo pomočjo boste uspešno opravili vozniški izpit. 
Želimo da postanete dober, predvsem pa varen voznik.
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OPRAVIČILO
| Majda se opravičuje gospodu Jožetu, ker smo ga v prejšnji številki | 
| Snežnika brez njegovega privolenja imenovali. |
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ŽIVETI Z BOLEZNIJO, ŽIVETI Z INVALIDNOSTJO
Velikokrat se nam dozdeva, 

da nam nekaj manjka, boli nas to 
in ono, največkrat pa duša... In 
bolj kot se nagibamo k zrelosti in 
dozorevamo, bolj si želimo samo 
eno: BITI ZDRAV!

Med številnimi članki v strok
ovnih revijah sem našel tudi 
tega, ki se mi zdi zanimiv za 
širšo javnost in ga povzemam 
v celoti. Avtorica je ga. Marja 
Strojin, diplomirana psihologin
ja v pokoju in dolgoletna ak
tivna članica »Europa donna« 
- organizacije žensk z rakom na 
dojki. Teoretična spoznanja je 
nadgradila z lastnimi izkušnjami. 
Članek je vredno prebrati!

Vojko Mihelj

V življenju gremo skozi mnoge 
učne programe. Učimo se koristnih 
stvari, pa tudi takšnih, ki nam nikoli ne 
bodo služile. Pride pa trenutek, ko se 
srečamo s situacijo, na katero nikoli 
nismo bili pripravljeni. Takšna situacija 
je tudi resna bolezen, ki življenjsko 
ogroža in invalidnost, ki vtemeljih spre
meni naš način življenja. Huda bolezen 
ne prizadene samo telesa, obremeni 
našo duševnost in v mnogočem tudi 
odnose z okoljem.

Bolezen se NE dogaja:
•na enem mestu telesa (le 

lokalno)
•samo na telesu, kar pomeni, da 

vpliva na doživetje ljubezni, občutek 
ogroženosti, pojmovanje zdravljenja in 
spremembo samopodobe

•v socialnem vakuumu, saj je 
po resni bolezni vznemirjena in pri
zadeta družina, spremeni se položaj 
na delovnem mestu, človek doživlja 
različne odzive prijateljev, sreča se z 
družbo in njenimi vrednotami, to je s 
spoznanjem, kakšno mesto mu je ta 
družba kot bolniku dodelila.

• Resna bolezen predstavlja za 
večino ljudi življenjsko prelomnico. 
Doživljajo jo kot pretres in življenjsko 
pomembno izgubo. Večina boln
ikov prehodi težke stopnje soočanja 
z boleznijo in bolj ali manj uspelimi 
poizkusi prilagajanja na novo situacijo, 
Pri mnogih se poraja vzporedno z 
izgubo in trpljenjem prevrednotenje. 
Spoznajo vredne stvari življenja, ki 
jih prej niso opazili, npr.: ljubezen in

zaščito družinskih članov, vrednote 
naravne in kulturne dediščine, pri
jateljstvo, solidarnost... Spoznavajo, da 
so močni v doseganju uspehov novega 
učenja. Preko boleče izkušnje doživijo 
osebno rast.

•Za celostno rehabilitacijo so 
odločilne spremembe na telesnih in 
duševnih področjih posameznika, ki se 
med seboj povezujejo in dopolnjujejo 
v celostni vzorec obvladovanja bolezni 
in invalidnosti.

Telesno zdravje
Vse se začne z dobro zdravstveno 

rehabilitacijo. Novejši pogledi na zdrav
ljenje poudarjajo, kako pomembno 
je, da je pri zdravljenju aktiven tudi 
bolnik. Poudarjajo tudi partnerstvo med 
zdravstvenim osebjem in bolnikom, 
ki je med drugim tudi spoznavanje 
enkratnosti vsakega bolnika, njegovih 
prednosti in omejitev. Pomembno je, 
da zaradi zdravja bolnik opusti škodljive 
življenjske razvade in da z zdravim 
načinom življenja podpira zdravljenje. 
Tako pospeši rehabilitacijo.

Morda bo bolnik prvič v življenju 
razmislil o tem, da lahko tudi sam vpliva 
na svoje zdravje. Za to, kar mu je bilo 
do sedaj podarjeno, se bo moral zdaj 
potruditi.

Bolnik/invalid je pred zahtevno 
nalogo. Kako sprejeti samega sebe in 
se pozitivno vrednotiti? Pri tem so mu 
lahko v veliko pomoč najbližji, zlasti pa 
bolniki, ki so v procesu ozdravljenja že 
napredovali. Izredno pozitivno so se 
izkazala društva za samopomoč, kjer 
ozdraveli pomagajo in opogumljajo 
drug drugega. Posebna vrednost tega 
druženja je za tiste, ki so na začetku 
procesa, ter za njihove družinske 
člane.

Zelo pomembno vlogo pri procesu 
ozdravljenja ima lajšanje bolečin. Kljub 
velikim spremembam in rezultatom na 
tem področju, še vedno ne moremo 
biti zadovoljni. Med zdravstvenim os
ebjem še niso vsi dovolj ozaveščeni in 
usposobljeni za lajšanje bolečin. Tudi 
mnogi bolniki menijo, da je bolečina 
nujnost pri zdravljenju. Dobro je vedeti, 
da obstajajo tudi protibolečinske ambu
lante. Potrebno je opozoriti zdravnika, 
ki mu ne uspe lajšati bolečin, da bol
nika usmeri v tako ambulanto.

Bolnik si bo zelo pomagal tudi z

vzdrževanjem dobre kondicije, kar 
pomeni primerno obremenjenost 
glede na bolezensko stanje. Ob tem 
so mu lahko v učinkovito pomoč nas
veti zdravstvenega osebja in lastne 
izkušnje.

Razumsko zdravje
Kljub viharju bolestnih čustev, 

ki spremljajo srečanje z boleznijo, 
je najboljši izhod čim bolj trezno 
razmišljanje o spremembah, ki jih 
povzroča bolezen. Dobro se je poučiti o 
bolezni in možnostih zdravljenja. Tu pa 
je pomemben razgovor z zdravstvenim 
osebjem.

Dobro je, da bolnik kljub negotovi 
situaciji vsaj nekaj načrtuje: recimo, 
kako bo preživel dan, s kom se bo 
še pogovoril o svoji bolezni, kako bo 
potekalo njegovo življenje po vrnitvi 
domov....

V literaturi se navajajo izkušnje 
mnogih, da so lažje obvladali bolezen 
z razumskim pristopom, kot pa če bi se 
prepustili čustvenim reakcijam.

Čustveno zdravje
Ko nas seznanijo s težko diagnozo, 

je »šok« v začetku naravna reakcija. 
Preplavijo nas boleča čustva strahu, 
brezupa, zlasti če je to bolezen, ki ji 
pripisujemo - tudi neupravičeno - slabo 
prognozo. Takšna bolezen je rak, o kat
erem se šele v zadnjih nekaj letih pogo
varjamo in tako ugotavljamo čedalje 
večjo ozdravljivost. Bolnik z rakom 
pogosto doživlja čustvena nihanja. Že 
najmanjše poslabšanje doživljavstrahu 
in depresiji. Šele polagoma postanjeo 
čustva svetlejša in stabilnejša.

Za bolnika je pomembno, da zna 
sprejeti čustveno oporo ljudi, ki ga 
imajo radi. Gradi pa naj tudi svojo pozi
tivno samopodobo. Naj si sam pogosto 
reče: »Vreden sem I«.

Socialno zdravje
Na socialno zdravje vpliva preplet 

mnogih dejavnikov, od materialnih 
pogojev do cele vrste medsebojnih 
odnosov, od katerih je najpomembnejši 
družinski. Družina je lahko varovalni de
javnik le, kadar člani in bolnik odpirajo 
pogovor, si izražajo podporo, pa tudi 
razkrivajo skrbi. Mnoge zrahljane skup
nosti je bolezen ponovno utrdila. Žal 
pa so nekatere tudi razpadle, kar je še

dodatna obremenitev ob težki bolezni. 
Pomemben dejavnik je tudi delovno 
mesto, kjer so sodelavci sposobni 
človeško reagirati na stiske kolega. 
Tragedija je, če ga pozabijo ali odrinejo 
na rob pomembnosti. Ko sem sama 
pred štiriindvajsetimi leti prebolevala 
raka, ki je povzročil tudi invalidnost, 
sem ob strahu za lastno preživetje in 
usodo treh mladoletnih otrok doživela 
izjemno podporo ožje in širše družine 
ter mnogih prijateljev, ki so me iskreno 
podpirali na poti ozdravljenja. S tem so 
mi dali podporo, da sem svoje življenje 
pozitivno vrednotila.

Ponovno moram omeniti vlogo 
samopomoči za tiste bolnike, ki ni
majo bližnjih ali pri njih ne najde
jo razumevanja. Končno pa je za

človeka življenjskega pomena, da 
izrabi svojo inteligenco, ustvarjalnost 
in učne sposobnosti, da se nauči 
čim boljšega načina komuniciranja z 
okolico. Mnogim to uspeva.

Osebnostno in duhovno zdravje
Bolezen in ostale težke krize lažje 

prebrodijo ljudje, ki iščejo in najdejo 
smisel v življenju. Iz bolečih izkušenj 
in trpljenja osebnostno rastejo, se 
naučijo razumeti druge, znajo spre
jemati drugačnost in ceniti vrednote, 
ki jih porabniška družba običajno 
spregleda.

Po izkušnjah doživetja, premagov
anja in obvladovanja krize začutimo tudi 
pripadnost človeški družini, ki jo vežejo 
skupne želje, potrebe in bolečine.

SELITEV AMBULANTE IN 
DISPANZERJA

Po zahtevni investiciji s katero smo adaptirali prostore bivše Lekarne in jih 
sodobno opremili za potrebe Ambulante za nujno medicinsko pomoč (NMP) 
in Dispanzerja za medicino dela, prometa in športa (DMD), smo v preteklem 
mesecu ti dve dejavnosti preselili v nove prostore.

Ambulanta za NMP deluje v pritličju Zdravstvenega doma. Vhod v te 
prostore je vzporedno od glavnega vhoda, na steklenih, avtomatskih vratih. 
Pri selitvi seveda ni šlo brez začetnih težav, saj še nismo dokončno rešili vseh 
tehničnih zadev (telefonija, video nadzor, domofon, oznake...), pa tudi na 
novo organizacijo dela se treba še privaditi. Problem je tudi čas dopustov, 
saj urgentni zdravniki, ki se izmenjujejo, opravljajo storitve za večino odsot
nih kolegov, tako da je ravno sedaj v čakalnici nekaj več pacientov. Šele 
z dodatnimi organizacijskimi ukrepi in upamo, tudi novimi zaposlitvami, bo 
ambulanta služila namenu za katerega je namenjena.

Poleg intervencijske številke 112, je ambulanta NMP po telefonu doseg
ljiva na številkah 71 12 100 in 71 12 112.

Dispanzer za medicino dela, prometa in športa (DMD) (zdravnica Glušič 
Ravnič Vanda, dr.med.,spec.m.d.p.š. in sestra Slavec Vida, v.m.s.) pa je 
začel delovati v spodnjih (kletnih) prostorih. Vhod je iz platoja pri garažah 
Reševalne postaje.

V istih prostorih zaenkrat deluje tudi antikoagulantna ambulanta (PTČ).
Tudi tu je še nekaj začetniških težav po preselitvi, vendar so tudi ti prostori 

precej bolj funkcionalni in prijaznejši kot prejšnji in upravičeno upamo, da se 
bo obisk DMD povečal in realizacija izboljšala.

Nova telefonska številka DMD je 71 12 183.
Paciente prosimo, da zaradi dostopnosti ambulant, predvsem pa am

bulante NMP, ne parkirajo na prostoru pred vhodom v Zdravstveni dom in 
pred vhodom na DMD !

Vsem pacientkam in pacientom, ki ste v tem obdobju mogoče imeli 
težave z iskanjem novih prostorov, z dostopnostjo, čakanjem na pregled ali 
je pa bil zaradi selitve Vaš obisk kakorkoli moten, se iskreno opravičujemo 
in prosimo za razumevanje!

Zdravstveni dom

Dopusti zobozdravnikov v mesecu avgustu 2007
li I2 I3 U 1s1P|6 7 Is la ho 111 I12 1 • .3 14 lis ti I18 I19 I20 I22 23 124 I25 MHB1I?7 I28 129 I30

Kasič Š. Mirjana, dr.demt.med.
-

Sakelšek Karl ■ >.
Crnkovič Emil '•''

Mitič Nevija —

Grk Sanda, dr.dent.med.

Zasebni zobozdravniki

Spetič Samo. dr.dent.med.. *F ■ lllilil ""
Jaklievič Vlatko,dr.dent.med.. w

Dopusti in odsotnosti zdravnikov v mesecu avgustu 2007

Splošne ambulante

šolski dispanzer

11 I2 I3 U Is 16 I7 l8 I9 I10 111 114 llS 116 117 118 llS I20 I21 I22 I23 I24 I25 ^«27 I28 I29 ho 131

Modic Maksimiljan, dr.med.,spec.

Lovrič-Kiselič Sonja,dr.med.,spec. PD
Živčec-Kalan Gordana, dr.med.,spec. y :: n
Štemberaer Ania.dr.med.

Pejkovič Marija, dr.med.,spec. PD

šegota Sunčana, dr.med. p ____ mPpppp P□■ s . ■p■j
Komen Odineja, dr.med.,spec. LB M □□ ■ ' ' □n 1 ......i"H

[Ostale ambulante

DSO Taučer-Mičetič Jasna, dr.med. ir" _ PD PD I |PD □□ 1
URG Vadnjal Jana, dr.med. DS DS Pq Pq jpp Po HH
DMD Glušič-Ravnič Vanda, dr.med. i§*i ::::: IB P-■■■ 1 ■a
Zasebna ambulanta —— 1 S 1 _____

____

____
1 = 1 1

1
Trlin Dražen, dr.med.,spec

Kauzlarič Ivan.dr.med., spec.šol.med.

zd

titi

zd
——

BB B... - ~\—|...|
Legenda: osenčena polja = dopust, (S) -specializacija, (X) -ostale odsotnosti, (zd)=dela v Zdravstvenem domu, 
(PD)=prosto po dežurstvu (preverite če zdravnik dela!), (DS)=Dom starejših, (Pg)=Podgrad 
Opombe: dr. Šegota - daljša odsotnost, nadomestni zdravnik dr. Komen
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VETERANI
VOJNE ZA SLOVENIJO 
1991 POČASTILI DAN

DRŽAVNOSTI
Na priljubljenem izletniškem Mašunu je območno združenje veteranov 

vojne za Slovenijo, ki združuje člane iz občin Loška dolina, Bloke, Cerknica, 
Postojna , Pivka in Ilirska Bistrica ter policijsko veteransko društvo SEVER 
organiziralo že 11. počastitev Dneva državnosti ter srečanje članov in nji
hovih družinskih članov obeh društev . Na Mašunu se je v soboto,23. junija 
zbralo več kot 1300 udeležencev, ki so prisluhnili nagovorom predsednikov 
obeh organizacij , Vojku Štembergarju in Vojku Otoničarju ter svečanemu 
govorniku, tokrat županu občine Cerknica. Vsi so predvsem izpostavili nekaj 
neizpodbitnih dejstev: da so se Primorci in Notranjci z začetkom vojne soočili 
26. junija 1991, ko so prva oklepna vozila takratne JLA iz vojašnic v Ilirski 
Bistrici in Pivki krenila proti državni meji z Italijo in s tem kršila nedotakljivost 
en dan prej na slovenski skupščini proglašeno samostojno državo Slovenijo; 
da so se Primorci in Notranjci v vojni izkazali bolj kot jim morda kdo priznava; 
da so v vojni pokazali veliko enotnost, medsebojno pomoč, pogum in izna
jdljivost ter s tem potrdili korenine slovenskega uporništva skozi zgodovino 
slovenskega naroda; da pa je tudi država do občanov, ki si uveljavljajo pravice 
statusa veterana velikokrat preveč birokratska in brez pravega posluha do

ljudi, ki so v kritičnih trenutkih za novo državo mnogokrat izpostavili tudi lastno 
varnost in življenje ali pa varnost svojih družin.

Na svečanem delu proslave so bila podeljena tudi državna odlikovanja 
ter priznanja Zveze veteranov vojne za Slovenijo in policijskega veteranskega 
društva SEVER za zasluge v vojni in za aktivnosti v zadnjih letih v okviru obeh 
organizacij.

Iz Ilirske Bistrice je visoko priznanje za zasluge pri organizaciji začetkov 
oboroženih sil Republike Slovenije v letu 2000 prejel Janez Rutar iz Vr
bovega; srebrno plaketo Zveze veteranov Tatjana Šircelj, bronaste pa Franc 
Jaksetič iz Kuteževega in Miroslav Manias iz Ilirske Bistrice; posebne plakete 
območnega združenja paše Boris Prosen iz Vrbice, Vinko Štefančič iz Trpčan 
in Danilo Štemberger iz Kuteževega.

Prejemniki znakov za sodelovanje v osamosvojitvenih aktivnostih iz polici
jskega veteranskega društva SEVER pa so Emil Smajla, Joško Frank, Stane 
Tomšič in Simon Šajn .

Kulturni del programa je z udarnimi pesmimi in ubranim petjem izpolnila 
pevska skupina SUŠEČ iz domače Bistrice.

Prisotni so se po zaključenem svečanem delu ob zvokih ansambla 
SNEŽNIK zavrteli kar pozno v večer. Druženje so člani izkoristili tudi za obu
janje spominov na odločilne čase ter za obvezo, da bodo po svojih močeh in 
znanju vrednote obdobja osamosvajanja prenašali na mlade rodove.

VŠ

G EMIN US
Poskrbite za vas obraz, odstranite gube, okrepite

TONUS MIŠIC OBRAZA...
START KLEB tehnologija

Pokličite:
j el: +385 (0)51 732 028 
mob: +385 (0)91 568 7775

V DRUŽBI ŽIVIMO SKUPAJ

Balinarke in balinarji Dl II.Bistrica

Letošnji prijateljski balinarski 
turnir Društva invalidov Ilirska Bis
trica je bil namenjen obeleženju 
občinskega praznika in dneva sa
mostojnosti. V nedeljo, 24. junija, 
seje pomerilo 18 ženskih in moških 
ekip društev iz Cerknice, Loške do
line, Blok, Žirov, Vrhnike, Logatca, 
Pivke, Pirana in Kopra ter dve domači 
ekipi. Tudi tokrat so k uspešni izvedbi 
srečanja pripomogli sponzorji: Ujčič 
d.o.o., MatkoVincencs.p., Jaksetič 
Anton s.p., Gostilna Korajžnik, 
Gostilna Škorpijon, Tomex d.o.o., 
Mesarstvo Puc, Prosen Milka in 
Prosen Stano. Domači ženski ekipi 
sta se uvrstili na 3. in 4. mesto (1. in 
2. mesto sta osvojili ekipi Dl Koper 
oziroma Dl Logatec). Moški so se 
tokrat odrezali bolje, saj so zasedli 
2. in 3. mesto (prvo- uvrščena je bila 
ekipa Dl Logatec). Dobre rezultate 
so dosegli tudi strelci, ribiči, šahisti 
in igralci pikada. Strelci in ribiči so se 
po selekciji na območnih tekmovan
jih uvrstili na državno tekmovanje, 
ki ga običajno organizira Zveza za 
šport invalidov Slovenije.

Poleg športnih, pa bistriško 
društvo skozi vse leto izvaja še vrsto 
drugih dejavnosti. V juniju so se člani 
društva izTominj, Zajelšja, Pregarij, 
Huj in Rjavč srečali na klepetalnici.

Ob tej priliki se Društvo invalidov za
hvaljuje vodstvu OŠ Rudija Mahniča 
Brkinca iz Pregarij za gostoljubje.

Društvo je omogočilo več kot 
50 članom izvajanje programa za 
ohranjanje zdravja v objektih Zveze 
delovnih invalidov Slovenije (v Čatežu, 
Izoli, Radencih, Šmarjeških Top
licah, Dobrni in na Ruju). V začetku 
septembra je predvideno letovanje 
skupine članov društva v Rogaški 
Slatini. Konec poletja se bodo 
težki invalidi in tisti člani društva, ki 
letos praznujejo okroglo obletnico

ponovno srečali na Mašunu.
Leto 2007 je razglašeno za ev

ropsko leto enakih možnosti za vse. 
Društvo invalidov ga bo obeležilo še 
posebej bogato, saj bo 3. december, 
mednarodni dan invalidov skupaj z 
kneškimi osnovnošolci obeležilo na 
OŠ Toneta Tomšiča iz Knežaka. K 
sodelovanju je pritegnilo tudi bistriški 
Varstveno-delovni center, ter slikarko 
Dragico Sušanj iz Dolnjega Zemna, 
ki slika z usti.

Anica Kocjančič

Dogajanja iz samostana
»Bog naj bo v vseh stvareh naš cilj in konec, naše največje dobro, v katerem najdemo vse, kar 

nas more zadovoljiti in osrečiti, »(bi. mati Terezija Gerhardinger)

»POLNJENJE BATERIJ«
Meseca julij in avgust sta čas 

dopustov, oddihov in nabiranja novih 
moči za naslednje delovno leto. To 
je tudi čas, ko si marsikdo »privošči« 
poseben dopust, duhovno pogla
bljanje, duhovne vaje, da premisli, 
kaj se dogaja v njegovem življenju, 
kaj si želi in kaj zares potrebuje.

Z dvema skupinama deklet smo 
po en teden romale skupaj z apos
tolom Petrom. V duhovnem delu pro
grama smo v Svetem pismu odkrivale 
njegovo življenje, njegov značaj in 
razvoj njegove povezanosti z Jezu
som. Pripovedi iz njegovega življenja 
smo prenesle v naše življenje. Ob 
liku tega apostola, navdušenega za 
Jezusa, pa tako šibkega, ko se je 
ustrašil zase, smo odkrivale, da tudi 
nas Bog pozna, pozna naš značaj, 
naše domače razmere in nas ljubi 
take, kot smo: vesele, navdušene, 
pa tudi ranjene, prestrašene. Take 
nas brezpogojno sprejema, nas 
notranje ozdravlja in nam vliva ves

elje, vero in upanje.
V delavnicah kuhanja, izdelovanja 

peresnic in »pušterčkov«, ustvar
janja iz lesa in kartona in v glasbeni 
delavnici z učenjem ljudskih plesov 
pa smo odkrivale svoje sposob
nosti in darove, se učile vztrajnosti, 
sodelovanja in potrpežljivosti. Kako 
veliko je veselje in zadovoljstvo 
ob dokončanem izdelku pove iz
java dekleta, ki je opazovalo svoj 
»poušterček«; »Ne morem verjet, da 
sem res to naredila jaz!«

Ob pogledu na skupaj preživet 
teden pa se je, kot vsako leto, tudi 
letos veliko deklet zahvalilo za nove 
prijateljice.

Druga skupina, ki je imela svoj 
postanek v Domu matere Terezije, 
smo sestre, ki se duhovnih vaj 
udeležujemo vsako leto, da se us
tavimo, pogledamo na svoje vsak
danje obveznosti in znova poglobimo 
osebni odnos s Kristusom.

Tretja skupina romarjev v mesecu 
juliju pa so bili mladi - študentje in 
študentke in že zaposleni, ki v skupi
ni Samuel iščejo svojo življenjsko 
pot. Petdnevne duhovne vaje v tišini 
so zaključek celoletnega programa. 
Globoka izkušnja za vse udeležence 
je bila ena jutranjih molitev. Vsak 
zase je hodil po mestu (Ilirski Bistrici) 
in prosil blagoslova za ljudi, ki jih je 
srečeval in za prebivalce hiš, mimo 
katerih je hodil. »Nisem vedel, da bla
goslavljanje tako zbližuje ljudi. Torej 
nas preklinjanje oddaljuje in odtujuje 
med seboj. Ko sem prosil blagoslova 
za te tuje ljudi, sem jih vzljubil«, je 
dejal eden od udeležencev.

Strah, kako bomo zdržali pet dni 
brez klepetanja, radia in televizije, 
telefona, se je hitro razblinil. Odkrili 
smo bogastvo tišine, ki se tako zelo 
razlikuje od moreče tišine nespora
zumov.

s. Martina Radež



31.07. 2007 Iz. življenja društev Snežnik stran -11

ČLANI KINOLOŠKEGA 
DRUŠTVA ZAKLJUČILI LET

NO SEZONO 2006-2007
Pri bistriškem kinološkem društvu so člani s piknikom, katerega so se 

udeležili tudi njihovi kosmati ljubljenci- psi, zaključili kar desetmesečno 
druženje na vsakotedenskih urjenjih in včasih kar napornih vajah. Dober 
ducat velikih in malih, mladih in starih psov je na srečanju pokazalo, da so 
osnovi cilj, to pa je socializacija med psi in ljudmi, v celoti dosegli. Saj jih je 
bilo res lepo videti, kako se podijo pa travniku, igrajo, pa tudi merijo moči 
med seboj. Vendar vse v mejah dovoljenega.

Bojan Lovec, podpredsednik kluba in od lani tudi vztrajen tečajnik, je 
pokazal nekaj vaj, s kakršnimi je na posebnem izpitu pri Kinološki zvezi Slov
enije pred mesecem dni dosegel izredno dober rezultat. Vaje poslušnosti,

preizkus obnašanja psa v različnih razmerah v urbanem okolju in poznavanje 
teorije in prakse iz kinologije na posebnem testu / tokrat samo za vodnika 
, torej Bojana/ sta izvedla pravzaprav brezhibno in vsi prisotni so jima za 
dosežen rezultat od srca čestitali.

Na druženju na »pasjem vadišču« na Črnih njivah so si člani pripovedovali 
zgode in nezgode iz skupnega življenja, izmenjavali izkušnje iz dela s svo
jimi ljubljenci. Med drugim so se dogovorili, da bodo v jesenskem obdobju 
Bistričanom prikazali nekaj aktivnosti vodnikov in psov, predstavili društvo in 
še kaj drugega . Če bo pri vodstvu Doma starejših občanov volja, bodo tudi 
ponovili podoben obisk kot pred letom dni, ko so z obiskom večjega števila 
psov razveselili stanovalce omenjenega doma .

Ker so pred vrati počitnice in tudi toplo »pasje poletje« člani kluba vsem 
lastnikom priporočajo, da poskrbijo za svoje pse. Zlasti za to, da bodo 
imeli vedno svežo vodo za pitje; da zagotovijo za pse dovolj sence ter za 
potrebne sprehode v naravi. Sprehajalci naj poskrbijo tudi za to, da so na 
javnih površinah, torej v mestu, parkih in drugod psi na povodcu. Ter, da 
se potrudijo in na teh krajih počistijo za seboj oziroma poberejo morebitne 
iztrebke svojih psov.

Naj še obvestimo vse , ki bi se želeli vključiti v začetni tečaj vzgoje in 
šolanja psov, da se bomo prvič sestali v nedeljo, 9.septembra ob 10.uri pri 
koči na Črnih njivah, kjer se bomo dogovorili o vsem potrebnem za začetek 
druženja v »pasji šoli« za sezono 2007/2008 .Sicer pa lahko dobite tudi 
dodatne informacije na tel.številki 031 344 279/ Vojko/.

KDOR POJE RAD OSTAJA
MLAD

Kdor poje rad ostaja mlad, je bil letošnji slogan 14. vseslovenskega 
srečanja pevskih zborov Socialnih zavodov Slovenije na Ruju.

Pevski zbor Doma starejših občanov Ilirska Bistrica se je 13. junija 2007 
ob vzhajajočem soncu korajžno odpravil na pot.

Ob prihodu na Ptuj nas je pričakala dobrodošlica in gostoljubja ni man
jkalo.

Pesem, ples in prijetni klepeti so nam lepšali dan. V poznih popoldan

skih urah smo se prijetno utrujeni vrnili domov in sklenili: » Naslednjo leto 
pojdemo speti«.

Katja Prosen Boštjnačič

TABOR ČETE MALI INDI2007
Izvidniki iz vodnice iz bistriškega 

skavtskega stega smo se v četrtek, 
12. julija, odpravili na poletni tabor. 
Z vlakom smo se iz Ilirske Bistrice 
odpeljali do Rakeka, nato z avtobusom 
do Cerknice in peš v pet kilometrov 
oddaljeno vas Begunje, kjer smo si 
na travniku ob reki Cerkniščici hitro 
ustvarili svoje novo bivališče. Voditelja 
Marjana in Matija sta nas hitro popel
jala v zgodovino Avstralije in nas 
prepričala, da bomo letos taborili v 
avstralski puščavi.

Že prvi dan smo si kljub mnogim 
šibkim poletnim nevihtam (zelo 
osvežilne!) uspeli postaviti večino 
tabornih zgradb (kuhinjo in jedilnico, 
stranišče, oglasno desko, hladilnik v 
potoku, vhod in na koncu še jambor). 
Po napornem delovnem dnevu pa nas 
je ponoči presenetilo bujenje, ki je na
povedalo selitev na bližnji kontinent, v 
Azijo. Ker je le-ta kar precej večji, smo 
se tu zadržali dva dni in dobro spoznali 
življenje v nekaterih delih te mogočne 
celine. Zelo nam je bilo všeč, ko smo 
v Indiji jedli ločeno moški in ženske, 
poleg tega pa vsi iz iste posode. 
Tudi večerja s kitajskimi paličicami 
namesto vilic je bila zanimiva. Izdelali 
smo si molilne zastavice, most čez 
reko, bili nekaj časa vajšiji, kšatriji in 
brahmani...

Preko orientacijske proge smo se 
iz Azije preselili v Afriko. Tam smo med 
drugim izdelovali pasti za živali, ki smo 
jih lovili v tropskem goščavju. Ko smo 
v veliki igri odkrivali še druge celine, 
nam je bilo jasno, da letos na taboru

potujemo po svetu in spoznavamo 
različna ljudstva in kulture.

Ker smo tudi v Afriki dobro 
poskrbeli za svoje preživetje, smo 
dočakali tudi let v Ameriko. Na 
moderno urejenem letališču smo 
se poslovili od voditeljev in tehničnih 
pomočnikov ter odleteli čez lužo. 
S tem se je začel naš dvodnevni 
pohod po Blokah. Vsak vod je imel 
svoj cilj, naše naloge pa so bile 
podobne. Prenočišče smo si priskr
beli in prislužili sami in tako spoznali 
prednosti in slabosti t.i. »amerike«. 
Kljub peklenski vročini in težkim 
nahrbtnikom smo se na izhodu imeli 
lepo, vseeno pa smo se z veseljem 
izkoristili še letalsko karto za našo 
zadnjo celino, Evropo, ki nas je 
spet čakala na našem tabornem 
prostoru.

Tako smo zadnja dva dneva

preživeli na precej poznanem ozem
lju, z znanimi navadami in običaji. 
Ker smo preživeli vse nevarnosti, ki 
jih skrivajo nam neznani deli sveta, 
smo imeli debelo kožo tudi za našo 
progo preživetja, ki je bila začinjena 
z adrenalinom, vodo in blatom. Vse 
noči smo tudi pridno stražili jambor 
z zastavo, ki so nam jo drugi skavti 
poskušali vzeti. A naše ostre oči so 
bile vedno na preži.

Po dobrem tednu svetovljanskega 
življenja smo se vrnili domov. Veselje 
je bilo umiti debelo plast umazanije, 
ki se kar prilepi na človeka med 
življenjem v naravi, a še večje veselje 
bi se bilo vrniti nazaj med prijetno 
družbo veselih skavtov, ki jim nikoli 
ne zmanjka veselja, smeha in zdrave 
mere norosti.

Vztrajna gazela

KOLESARSKI VZPON NA MAŠUN ZA
POKAL LIVa

Mašun je ena izmed priljubljenih 
turističnih točk na ilirskobistriškem. 
Čeprav imam včasih občutek, da ga 
Bistričani skoraj nimamo za »svojega«, 
se ob nedeljah tu ne manjka tako 
domačih kot tujih “turistov”. Zadnjo 
junijsko nedeljo pa je Mašun že pet let 
obkrožen pretežno s kolesarji.

KK Postojna je prvi kolesarski 
Vzpon na Mašun za pokal LIVa organ
iziral leta 2003 in od takrat pridno vz
trajajo pri vsakoletni organizaciji dirke. 
Ker sem se udeležila vseh vzponov, 
lahko rečem, da jim gre pri tem vedno 
bolje, kar potrjuje tudi visoka udeležba 
tekmovalcev. Letos, na vročo in 
sončno nedeljo, 24. junija, se nas je 
na vrh pripeljalo 19 kolesark in 240 
kolesarjev. Vzpon na Mašun zadnji 
dve leti šteje tudi za Pokal Slovenije

v slovenskem amaterskem kole
sarstvu, kar je pripomoglo k večji 
razpoznavnosti našega gorskega 
turističnega kraja tudi drugod po 
Sloveniji.

Start dirke je vedno na Baču 
pred gostilno Keš, od koder se 
tekmovalci v strnjeni koloni za 
spremljevalnim vozilom peljejo proti 
Knežaku in nato proti Koritnicam. 
Na začetku ravnine je leteči start, 
kjer se začne meriti čas. Po 3,8 
km ravnine do Koritnic se začne 7,1 
km dolg vzpon s približno 500 metri 
višinske razlike in 6,2 % naklonom 
klanca.

Letos so bili najhitrejši moški 
Matej Trček (ŠD Turbo M, čas 
0:26:35), Matej Markun (ŠD Bara
bi, 0:26:36) in Danijel Vinčec (Ma

rezige, 0:26:37), med ženskami pa 
Živa Verbič (KD Mengeš, 0:31:56), 
Tjaša Rutar (KK Postojna, 0:34:03) 
in Aja Opeka (KK Postojna, 0:34:28). 
Vzpona se je udeležilo tudi kar nekaj 
bistriških kolesarjev. Jernej Grilj 
(KK Izvir Vipava, 0:26:50), letošnji 
zmagovalec vzpona na maratonu 
Brkini, je bil skupno odličen šesti ter 
zmagovalec v kategoriji MasterB, Si
mon Gulja(KK Izvir Vipava, 0:28:34) 
je v kategoriji Amater C osvojil peto 
mesto, mladi Marko Ličan (0:34:14) 
pa med Amaterji A deseto mesto. 
Med domačimi tekmovalci, ki so se 
vzpenjali z gorskimi kolesi je bil med 
moškimi A (do 30 let) tretji Damjan 
Potepan (0:34:09), med moškimi B 
(nad 30 let) pa ravno tako tretji Tomaž 
Kobal (0:33:15). Bistriški kolesarski 
up Robert Jenko (KK HIT Gorica) je 
vzpon spremljal kot navijač, saj gaje 
naslednji dan čakalo državno prven
stvo v kronometru (vožnja na čas).
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PRI KOVAČEVIH JE POTRKAL 
PODOKNICAR

Podoknice Nedeljskega dnevni
ka se ponašajo z enaindvajset letno 
tradicijo. Tokratna se je zgodila v 
Harijah, pri Kovačevih. Podokničarje 
potrkal pri Jadranki Kovačevi, ki je po 
slavnem kvartetu Čočetovih fantov 
zagotovo najbolj znana osebnost 
Harij in zaslužna, da se ve za Harije 
daleč naokoli.

Znanega slovenskega 
podokničarja Franca Pestotnika so 
povabili v goste člani KETŠD Alo
jzij Mihelčič iz Harij. Na prizorišče 
ga je v velikem paketu pripeljal 
poznani poštar iz tragikomedije 
»Kri nej uoda«, Dominik Logar. Po 
komisijskem odpiranju paketa, se 
je podokničar povzpel po lestvi do 
svoje izvoljenke in po nekaj neu
spelih poizkusih, najprej je zbudil 
naglušno mamo Žjefo, mu je končno 
uspelo priklicati slavljenko Jadranko 
Boštjančič, avtorico priljubljene 
tragikomedije »Kri nej uoda«, kateri je 
bila namenjena tokratna podoknica. 
Obe vlogi je odlično odigrala vs
estranska Jadranka, znana mojstrica 
šaljive besede in ponovno dokazala, 
daje duhovita sogovornica, odlična 
igralka in zelo spretna ženska, saj 
se ji je v sorazmerno kratkem času 
uspelo kar šestkrat preobleči.

V nadaljevanju so zapeli bratje 
Boštjančič in hkrati povabili na jubi
lejni koncert ob 50-letnici delovanja, 
ki se bo zgodil 19. oktobra v Ilirski 
Bistrici. Prvič se je predstavila pe
vska skupina Plavice, za katero je 
prav za to priložnost uglasbil dve 
pesmi vsestranski Alojz Boštjančič. 
Seveda pa tudi tokrat ni šlo brez 
znane Brštulin bande in zabavnih 
iger, ki so stalnica podoknic. Borba 
za privlačne nagrade je bila težka, 
a trud se je izplačal, saj so bile 
nagrade bogate, zmagovalec Mar
jan Samsa pa se je uvrstil v finalno 
tekmovanje.

Za prijetno vzdušje je skrbel 
ansambel Nagelj in Mladi Frčkoti, 
strežnemu osebju pa je poveljevala 
Milena Vičič in nalogo odlično 
izpeljala.

Ob tej priložnosti je stekla akcija 
zbiranja denarja za društvenega člana 
Dejana Iskro, Kranjčevega s Soz, 
kjer je nedavni udar strele povzročil 
veliko gospodarsko škodo.

Celotno petkovo dogajan
je, z uvodnim delom o harijskih 
značilnostih, znamenitostih in znanih 
turističnih točkah v bližnji okolici, je

posneto na zgoščenko in video ka
seto, kar je že v prodaji. Naročila za 
Podoknico Nedeljskega sprejemata 
Jadranka Boštjančič ( 05/ 714 63 
28) in Alenka Penko.

Ob tej priložnosti se člani KETŠD 
Alojzij Mihelčič iz Harij zahvaljujejo 
vsem, ki ste kakorkoli pomagali, še 
posebej pa:

ekipi Nedeljskega dnevnika; 
Slovenski vojski; Srečku Sanaborju 
s.p. , Prevozi in domača obrt, Har
ije ; Pivki perutninarstvu Kal; Domu 
starejših občanov iz Ilirske Bistrice; 
Cvetličarni M, Margita Gartner 
s.p., Ilirska Bistrica; Gostilni-piz- 
zeriji Škorpion, Rajku Jenku s.p., 
Rečica; Ingrid Saksida, Vina Saksi
da, Zalošče Vipavska dolina; Piceriji 
Park, Lilijani Primc s.p., Ilirska Bis
trica; Pekarni Slava, Zorki Iskra s.p., 
Ilirska Bistrica; Pošti Slovenije; Ir- 
bisu, d.o.o., Koseze; Vopexu d.o.o., 
Postojna; Zidarstvu, Alojz Valenčič 
s.p., Harije; Banki Koper d.d.; Li- 
burniji d.o.o. Ilirska Bistrica; Zlatarju- 
juvelirju, B.Pustovrhu s.p., Zlatarna 
Jana Ilirska Bistrica; Seču d.o.o 
Neverke; Bessu d.o.o, Zalči; Plami- 
PUR, d.d., Podgrad, Kovinoplastiki 
Tomažič, d.o.o., Harije; Čebelarstvu 
Boštjančič, Harije; Okrepčevalnici 
Zemonska vaga, Andreju Primcu 
s.p., Dolnji Zemon; Knjigovodskim 
storitvam Alenka Penko s.p., Ilirska 
Bistrica; Piceriji Maestro, Marjanu 
Štefančiču s.p., Ilirska Bistrica; 
Avtoprevozništvu Klavdij Ujčič s.p., 
Harije; družinam: Vičič ( Kovačevi); 
Vičič-Sedmak; Samsa; Logar; Primc, 
Boštjančič ( Žnidarjevi); Zadnik; 
Boštjančič ( Studenčini); Sana- 
bor-mlajši; Vičič ( Kramerjevi) iz 
Harij; Jadranki Barinovi iz Dobropolj; 
Marini Šestan iz Kuteževega; Nataši 
Frank iz Ilirske Bistrice; Joži Rutar

iz Lucije; Mireli iz Portoroža; Mariji 
Stanič iz Podgrada; Stanku Zadniku 
iz Pregarij; Danici Pardo s Prema; 
Motijevim: Lojzki, Dragu, Miri in Eniju 
in posameznikom: Mileni Boštjančič, 
Dolores Boštjančič, Olgi Pirnat, Bo
janu Mahnetu, Mariji Kljun, Alojzu in 
Silvani Gombač, Magdi Ujčič, Darku 
Polhu, Antonu Gombaču, Pavlini 
Pečar iz Harij; Radiu 94; Primorskim 
novicam in lokalnemu časopisu 
Snežnik.

V imenu članov KETŠD Alojzij 
Mihelčič iz Harij in v imenu Dejana 
Iskre, se zahvaljujemo tudi vsem, 
ki ste prostovoljno prispevali za 
Dejana !

Alenka Penko

COMMERCE
GRAFIČNE STORITVE 
IN TRGOVINA d o.o.

Bazoviška 40 
6250 Ilirska Bistrica 
tel.: 05/71-00-320 
fax: 05/71-41-124

GRADBENI CENTER
Miro Iskra s.p.
Vojkov drevored 28 
6250 Ilirska Bistrica 
tel.: 05 / 71 00 756 
fax.: 05/71 00 757 
GSM: 031 / 328 746 
e-mail: gciskra@siol.net
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Trgovina in proizvodnja Logar Sebastijan s.p. 
Bazoviška 19,6250 II. Bistrica 

Gsm : 040 848 940
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Vse informacije na tel: 040 848 940, 
email: sebastijan.logar@gmail.com 

WWW.kovastvo-logar.si

»VIZITA NA BISTRIŠKEM
2007«

Turistično društvo Ilirska Bistrica je tudi letos izvedlo kulturno, etnološko 
in turistično prireditev »Vizita na Bistriškem 2007«.

Prireditev se je izvajala v počastitev občinskega praznika v soboto, 2. 
junija. Letošnja prireditev je bila zastavljena nekoliko drugače kot v preteklih 
letih. Razne prireditve so se dogajale od 9. do 18.ure na »placu«. Vse pr
ireditve so bile tematsko povezane z običaji, ki so včasih spremljali »vizito«. 
Na »placu« je bil voz, ki se je krasil skozi delavnico, na kateri seje izdelovalo 
papirnate rože. Delavnico so spremljali zvoki harmonikaric Vojke Pirih in 
Ankice Udovič ter harmonikarja Slavec Franca. Delavnico so vodile članice 
TD Prem in TD Ilirska Bistrica.

Osrednji del prireditve je bil namenjen prihodu »vizitantskih« vozov 
na prireditveni prostor, kjer je prisotne pozdravil župan g. Anton Šenkinc, 
slavnostni govornik pa je bil minister za obrambo g. Karel Eerjavec. Vozovi 
so bili lično in bogato okrašeni, kot vedno je izstopal voz iz Kočanije. Vsa 
pohvala gre vsem, ki se trudijo pri pripravi vozov, pri prihodu na prizorišče in 
pri ohranjanju naše kulturne dediščine .

V bogatem kulturnem programu so sodelovali : Pihalna orkestra iz Ilir
ske Bistrice in Viča pod taktirko prof. Grgasovič Josipa, Folklorna skupina 
Gradina, moški del PZAhec iz Jasena, osrednjo prireditev je povezoval g. 
Rado Jurač. Scenarij za kulturni program je izdelala Dušanka Zlosel.

V popoldanskem delu se je najprej izvajal otroški program pod vodstvom 
skupine MAK, kasneje pa še kulturni in zabavni program. Ob strugi reke 
Bistrice so možje in fantje škrebali in balinali tako kot včasih. V kulturnem 
programu je sodelovala vokalna skupina Vasovalci iz Rečice in perice iz KD 
Prem (ga. Alenka Penko Volk, Tončka, Milojka), ki so imele kar nekaj za 
povedat o dogodkih zadnjih dni (čakule ku kda).

Veseli so bili možje, ki so danes že malo sivih las in so bili na »viziti« leta 
1957, to je pred petdesetimi leti.

Spremljajoče dejavnosti »Vizite« so bile še naslednje: v četrtek, 31.5. je 
bila predstavitev knjige Godbeništvo na Bistriškem, ki jo je napisal član TD g. 
Vitomir Dekleva. Na predstavitvi, ki je bila nadvse dobro obiskana, so knjigo 
na pot pospremili Tomo Šajn kot moderator, Vojko Čeligoj, Franc Gombač 
in Dimitrij G rij, ki so dali v knjigi prispevke iz sredin iz katerih izhajajo in iz 
svojih arhivov. V kulturnem programu so nastopili člani vokalne skupine Sušeč 
na harmoniko pa so zaigrali nekdanji godbeniki, ki so tudi opisani v knjigi: 
Drago Muha, Vitomir Dekleva in Dimitrij G rij. Na priložnostni razstavi so bili 
razstavljeni stari inštrumenti, ki sojih prispevali Franc Maljevac, Drago Muha, 
Kristina Polh, Josip Grgasovič, Vitomir Dekleva , poleg pa je bilo razstav
ljeno še tematsko fotografsko gradivo. Razstava je bila potem prenesena 
v knjižnico Makse Samsa, kjer smo jo obogatili še z nošo Jelšanskih članic 
Tamburaškega orkestra in tudi njihovih inštrumentov ter s tematsko razstavo o 
»viziti«. V Hodnikovem mlinu je naša članica Milojka Primc pripravila razstavo 
keramičnih kelihov, mlin pa je bil tudi naš INFO center z vsem reklamnim 
in propagandnim materialom o Bistrici. Ministrstvo za obrambo je pripravilo 
tematsko razstavo o Slovenski vojski in njeni tehnični opremljenosti.

Turistično društvo Ilirska Bistrica se zahvaljuje vsem, ki so prispevali, da 
smo lahko izpeljali prireditev kar najboljše. Taka prireditev zahteva ogromno 
prizadevanj, da je uspešna. Sami je ne bi izpeljali v takem obsegu in tako 
kvalitetno, če ne bi vedeli, da bomo deležni pomoči vseh, ki nam vedno 
pomagajo. Zahvaljujemo se: Občini Ilirska Bistrica , Slovenski turistični or
ganizaciji, Flamingu d.o.o. Ilirska Bistrica, Banki Koper enoti Ilirska Bistrica, 
Zavarovalnici Triglav Postojna, O OZ Ilirska Bistrica, Krajevni skupnosti Ilirska 
Bistrica, G. Povalec Robertu, Mesarstvu Puc, trgovini Godec, trgovini Pri lipi, 
družinama Kezič in Brne, VDC II. Bistrica, Domu starejših občanov Ilirska 
Bistrica, Komunalnemu podjetju Ilirska Bistrica,Podjetju IPILII. Bistrica, Za
vodu za gozdove Ilirska Bistrica, Upravni enoti Ilirska Bistrica, Policiji Ilirska 
Bistrica, SGP Primorju Ilirska Bistrica, Rodu Snežniških ruševcev, Ministrstvu 
za obrambo - upravi v Postojni in na Vrhniki, ministru za obrambo, županu 
občine, vsem izvajalcem kulturnega programa, skupini Mak za izvedbo 
otroškega programa in ozvočenja, Vojki, Ankici in Franciju za harminikarski 
koncert, KD Dolnji Zemon, KTD Prem, KD Jasen, vsem sredstvom javnega 
obveščanja, ki so našo prireditev promovirali, vsem, ki so pripravili vozove in 
prišli na prireditev v takem številu, vsem našim neimenovanim prijateljem in 
ne nazadnje vsem obiskovalcem, ki so si v tako velikem številu prišli ogledat 
prireditev. Hvala vsem in vsakomur, ki je kakor koli prispeval, daje prireditev 
uspela.

Za TD Ilirska Bistrica 
Vojka LENARČIČ

KOMUNALNO PODJETJE 
ILIRSKA BISTRICA

Prešernova 7, Ilirska Bistrica
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Dvojna dioptrija llirijade

ŠUMIJO GOZDOVI CERKVENI

Cerkveno premoženje, še 
posebno vrnjeni podržavljeni goz
dovi, so pogostna nočna mora 
nekaterih naših politikov in hkrati zelo 
hvaležna tema za nabiranje takšnih 
ali drugačnih točk pri bralcih in TV 
gledalcih, oziroma volivcih, zato je že 
čas, da tudi v našem cajtengu kako 
rečemo o tem, sicer nas bodo imeli 
za neresen medij!

Vsi nasprotniki vračanja 
podržavljenega imetja Cerkve nazaj 
v njeno last, so ne glede na svojo 
politično ali nazorsko opredelitev 
že od vsega začetka denacional
izacije podobnega mnenja, da ta 
nima pravice do vračanja v naravi, 
ker da zemlje ne obdeluje in povrhu 
njena lastnina izhaja še iz časov fev
dalizma, kar nikakor ne spada med 
popravo krivic, ampak kvečjemu k 
njihovemu nadaljevanju. Z vrnitvijo 
vse podržavljene cerkvene zemlje 
bi Cerkev postala menda eden 
največjih posestnikov slovenskega 
ozemlja. Predvsem v nacionalni 
stranki vidijo v tem ogrožanje naše 
suverenosti, ker da pripada cerkvena 
zemlja tako rekoč Vatikanu, saj je 
katoliška Cerkev vesoljna, kar po 
njihovem pomeni, da lahko papež, 
oziroma rimska Kurija razpolaga z

njenim skupnim imetjem kjerkoli 
po svetu in ga potemtakem tudi 
proda...

Kdor se količkaj spozna na or
ganiziranost RKC ve, da kaj takega 
ni možno, ker je lastnina v njej (govo
rimo o slovenskih razmerah) strogo 
vezana na teritorialno pripadnost, 
se pravi, da določeno imetje, ki 
ga poseduje v nekem kraju (izjema 
so redovne skupnosti in njihove 
dejavnosti ter škofijski zavodi in pos
esti) načeloma pripada tamkajšnji 
cerkveni občini (fari), ki z njim tudi 
upravlja. Isto velja za denar, ki ga ver
niki v nekem kraju zbirajo za potrebe 
svoje cerkve, da o njegovi usodi ne 
odloča škofija ali Rim, ampak od ver
nikov izvoljeni župnijski gospodarski 
svet. Tudi na tej ravni se pogosto 
pojavlja enačenje pojmov "župnijsko 
in župnikovo premoženje,” ko mnogi 
v svoji nevednosti ali zavedenosti kar 
na pamet trdijo, da si je nek klerik 
privoščil kako razkošje, denimo 
boljši avto ali potovanje na račun 
cerkvenega premoženja, oziroma 
"škrabce.” Ne eno ne drugo ni vir, 
iz katerega bi smel "nadgrajevati" 
svoj osebni standard, saj mu je to 
po cerkvenem kanonu (zakoniku) 
strogo prepovedano. Na to poleg 
župnijskega sveta pazijo tudi pred
stojniki, ki periodično preverjajo 
(vizitacije) finančno poslovanje župnij 
in njihovo ravnanje s cerkvenim 
premoženjem. O tem, kako in od 
česa živijo slovenski duhovniki, za 
katere vemo, da nimajo rednih do-
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hodkov, je bilo obrazloženo v enem 
od pomladanskih TV Tednikov, kar 
pa seveda ne more ustaviti človeške 
domišljije, ki obratuje nemoteno 
naprej in proizvaja svoje izdelke za 
domači trg, na katerem vlada zad
nje čase veliko povpraševanje po 
cerkvenih "artiklih”...Eden pogosto 
obravnavanih je gotovo celibat, ki 
ga med drugim povezujejo tudi s 
cerkvenim imetjem, saj naj bi ga po 
njihovem Cerkev vpeljala predvsem 
zato, da se je zaščitila pred njegovim 
drobljenjem med morebitne dediče. 
Pri tem bi slovenski lahko vsaj 
priznali, da res dobro skrbi za svoje 
premoženje, ker ga je z izjemo pris
ilnih odvzemov uspela obdržati skozi 
vsa zgodovinska obdobja in kar je 
najvažnejše, nikoli prepustila tujcem 
v roke. Vsaj v novejši zgodovini ga 
je uporabljala za svoje humanitarne 
in prosvetne dejavnosti, kjer jih je 
seveda imela, kakor tudi srečo, 
da je prejela kak kos zemlje v dar, 
čeprav od fevdalcev. Vsaj tega ji ne 
more nihče očitati, da jo je ukradla 
revežem, kot v času kriz recimo vaški 
oderuhi ali banke, ki so zaračunavali 
velike obresti na posojen denar in 
ko jim kdo ni mogel vrniti dolga, so 
mu enostavno zasegli zemljo. Če je 
v preteklosti kaka pobožna vdova 
po svoji smrti kako parcelo podarila 
Cerkvi, je bila to pač njena izbira in 
volja, zato ni treba, da komu še zdaj 
zaradi tega "šumi” po glavi... 

boh do prihodnjič
Jožko Stegu
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LEJPA NAŠA BRATSKA
ZEMLJA
(valcer za te vroče dni)

Spet je pršlu polejtje.in vsak se sprašava.kam kdu gre zdej na dopust 
ma tisti ki jmajo z mejsca do mejsca.pa čakajo u Strahi Avgust 
sej tu je tak mejsec.ku piva je slana,in pleh je na cejsti povsot 
še glava je vroča in senco bi rabla.ma baba pa sili na pot

Štiri kufre u avto in cunje za mulce,Hrvati pa čakajo vse 
Slovence,Basance.Taljane in Nemce,da dajo jim svoje srce 
Tudi Čehe,Madare,Slovake,Poljake in druge turiste se ve 
saj puali ku zima bo pršla sigurnu.bo pustu Jadransko morje

Lejpa naša bratska zemlja,ti edini naš si raj 
tu življenje se začenja, vsak se vračal bo nazaj 
Lejpa naša bratska zemlja, vsak po tebi hrepeni 
u avtu baba spet začenja,1"je še daleč,” pravi mi

Saj nje de bi rabu časti in ljubjzni.ma murje je vse kar dobim 
me lejpu pogljda vsak izpod čela.ma samu če evre pustim 
mi nekaj spjt pravi,da tu kar Cigani,od nekdaj veljajo pri nas 
tu istu smo vredni Slovenci v Kvarnerji, sploh poli ku stisnu bo m ras

Pa lep poletni pozdrav 
Matjaž Vrh

PIŠITE NAM 
sneznik@kabelnet.net

NAROD JE REKEL SVOJE. 
S TREMI KLICAJI!!!

Začeti bi morali kakopak z referendumom. Načeloma naj bi se v poletnih 
mesecih izogibali volivnih opravil, ker se takrat dogaja množična selitev naroda 
na (pretežno) hrvaške, vse bolj pa tudi bolgarske in turške plaže.

Kljub temu (ali pa morda ravno zato) smo imeli referendum za regije.
Regijska zgodba naše občine ima dolgo brado in o tem sem obširno pisal 

v prejšnji, »predreferendumski« številki Snežnika. Izgledalo je, da smo »cince 
marince«, ki se kukr kao odločajo o tem, kdo in kaj so.

No, in potem so prišli rezultati. Kolikor vem, se še ni zgodilo v tej naši 
preljubi domovini, da bi bil rezultat nekega poizvedovanja po ljudski volji enak 
skoraj 95 %. Več kot polovica vseh volivnih upravičencev se je opredelila proti 
predlogu naše preljube centralne vlade.

S tem bi morala biti regijska zgodba enkrat za vselej zaključena. 
Neupoštevanje takšnega rezultata bi bil višek ignorance in globoko 
nedemokratičen. Vsem političnim akterjem, od Bazoviške ulice-v našem 
središču do Prešernove in Šubičeve v prestolnici, bi moralo biti jasno, kaj 
ljudje mislijo in želijo.

Vedno je dobro, ko se takšne, nenazadnje tudi s čustvi nabite zgodbe, 
zaključijo. Zato, da se lahko energijo usmeri v druge stvari. V ustvarjanje 
temeljev za gospodarski razvoj, v ponovno vzpostavitev Bistrice kot urbanega 
središča, v preudarno gospodarjenje s prostorom, enim od dveh temeljnih 
resursov te občine (drugi so seveda t.i. človeški viri). V iskanje in izkoriščanje 
možnosti, danih v okviru Primorske.

Sedenja na dveh stolih je konec. In tisti, ki so (verjamem, da dobronamerno) 
zagovarjali vključitev v drugo regijo zaradi (prejkone metafizičnih) materialnih 
koristi, naj svoje znanje in sposobnosti sedaj usmerijo v delovanje v primorski 
regiji. Če tega ne zmorejo, pa naj prepustijo mesto tistim, ki bodo to znali. Za 
začetek bi morala občina nemudoma izstopiti iz notranjske razvojne regije. 
Karkoli drugega bi bilo norčevanje iz lastnih občanov in pokroviteljski odnos 
do volivcev (ki so pravzaprav delodajalci politikov).

Skratka, referendumski rezultat je jasno napotilo vsem veljakom naše 
občine, kje je potrebno delovati. Ato vseeno ne pomeni, da bi se morali odreči 
sodelovanju s (predvsem) pivško in (manj) postojnsko občino. Geografija se ni 
spremenila in tudi s Pivko imamo skupne interese. Nikakor pa ni več dopustno 
institucionalizirano delovanje v regiji, ki ji 95 % občanov nasprotuje, najsi bo 
razvojna, statistična ali kakršnakoli že.

Tudi država bi morala sedaj potegniti določene zaključke.
Izjavnih nastopov lokalnih političnih in drugih veljakov, internetnih forumov, 

itn. je bilo prej možno potegniti zaključek, da mogoče obstajata dve približno 
enako močni struji za eno in drugo regijo. Sedaj takšno sprenevedanje ni 
možno.

Pa se za občinsko oblast v tem skriva še en nauk.
Najprej je treba priznati modrost in pogum celotni politični srenji, da je 

odločanje o tako pomembnem vprašanju prepustila ljudem.
Nauk, ki ga lahko iz te zgodbe potegnemo, je tudi ta, da volivni mandat 

ne pomeni bianco menice za karkoli. Z drugimi besedami, volivna zmaga ne 
daje pravice do absolutizma, kršenja demokratične procedure, nespoštovanja 
drugačnih mnenj in interesov ali pa »kaznovanja« neposlušnih in »tečnih«.

Pravzaprav tako jasno, plebiscitarno, izražena volja pomeni priložnost. 
Priložnost, da spoznamo, da obstajajo vprašanja, kjer se lahko poenotimo in 
dosežemo konsenz. Priložnost, da sprevidimo, da smo konec koncev vsi na 
isti strani in v isti barki. In priložnost, da začnemo počasi izkoreninjati staro 
navado metanj polen pod noge kar tako, ker se nam nekdo ne dopade ali ker 
se o tem ali onem kdaj ne strinjamo.

Jasna in pregledna situacija z regijami in vključitev v eno od najbolj 
perspektivnih regij v državi nosi v sebi veliko priložnosti. Ki pa jih bo treba 
prepoznati in izkoristiti.

Da bom nedvoumen. V interesu vseh nas je, da je župan uspešen. Tudi 
za politične tekmece. V interesu vseh nas je, da imamo uspešne podjetnike, 
profesionalne uradnike, dobro plačane delavce.

Če plima rase, se vse barke dvigujejo. In obratno.
Če pa bi se slučajno zgodilo, da še ne bi bili sposobni izkoristiti vseh 

priložnosti, ki nam jih daje (tudi) regija, potem smo z referendumsko odločitvijo 
vsaj povečali možnosti za neke prihodnje generacije.

To je bila po mojem mnenju pametna odločitev.
Zatorej moje čestitke in spoštovanje bistriškemu ljudstvu. Tudi tistemu 

delu, ki razmišlja drugače.
Izkazali smo veliko mero enotnosti. Spomnimo se občasno še kdaj na to, 

ne bo nam škodilo.
Dejan Ujčič

041/869 727

GRADBENIŠTVO SAFTIC
SAFTIČ ZDENKO s.p.

JELŠANE 73, tel. 05/788-55-98
I www.gradbenistvo-saftic.si
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/VAJ IZDELEK 2006/2007
Nagrada za izvirnost in ust

varjalnost

Učenci 6., 7. in 8. razredov 
OŠ Antona Žnideršiča iz II. Bistrice 
so osvojili prvo mesto v razpisu za 
NAJ IZDELEK 2006/2007. Pos
netki izdelkov bodo objavljeni na 
spletni strani www.izotech-zalozba. 
si in predstavljeni na 3. tehnično- 
tehnološkem seminarju novembra 
2007.

Natečaj je razpisala založba Izo- 
tech, ki skrbi za vsebine in delovna 
gradiva za TIT - tehniko in tehnolog
ijo ter izbirne predmete v OŠ.

Učenci so morali med poukom 
TIT izdelati praktične in uporabne 
izdelke iz različnih materialov. Kot 
pravi inovatorji so se najprej odločili, 
kaj bodo izdelali, nato so pripravili 
idejni projekt in načrt za obliko
vanje končnega izdelka. Iz izbranega 
materiala, lesa, umetnih mas ali 
kovine so več mesecev nastajala iz
virna večnamenska stojala, namizne 
lučke ali kombinacije med stojali in 
namiznimi lučmi. Med delom jih je 
usmerjala in jim svetovala učiteljica

Tatjana Vičič. Nastali izdelki so plod 
idej učencev in učitelja kot nosilca 
varnega, premišljenega in predvsem 
ustvarjalno-produktivnega dela. 
Ocenjevalna komisija je ugotovila, 
da izdelki izkazujejo visoko stopnjo 
tehniške ustvarjalnosti, oblikovanos
ti, dodelanosti in tenkočutnosti za

obliko in funkcijo. Vsem je skupna 
inovativnost, ustrezen vizualni videz 
in izkazana vnema za praktično 
ustvarjanje.

Učencem in njihovi mentorici 
želimo še veliko izvirne ustvarjalnosti 
na področju tehnike in tehnologije.

SUN

FOLKLORA ZBIRA UČENCE
Po uspešnem delu 22. članske 

folklorne skupine Gradina iz Ilirske 
Bistrice, katera deluje v sestavi 
kulturnega druptva katero vodi Pia 
Mizgur, je pred tremi leti formirana 
še šolska folklorna skupina osnovne 
šole Antona Žnideršiča.

Folklorno skupino sestavljajo 
učenci od prvega do petega razreda. 
Njihova dejavnost obsega ljudske 
plese iz različnih delovo Slovenije. 
Skupino bodočih folklornih umet
nikov vodita mentorici Marta Rolih 
in Iris Boštjančič. Člani in članice 
nastopajo na prireditvah osnovnih 
šol, pred kratkim pa se je skupina 
predstavila tudi širši javnosti.

Za uspešen nastop so bili nagra
jeni z dolgim aplavzom.

Tekst in foto: Petar Nikolič
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junonaj)
studio za nego telesa

Jablanica 1c 
6250 Ilirska Bistrica

Nudimo vam:
• Nego obraza
• Nego telesa
• Depilacijo
• Pedikuro
• Manikuro
• Ličenje

Vse dodatne informacije
na tel.: 051 304 217

TV GALEJA

o

možu*

PIŠITE NAM
sneznik@kabelnet.net

CENIK OBJAV:
1 stran: (120.000 SIT) - 500,75 EUR
1/2 strani: (80.000 SIT) - 333,83 EUR
1/4 strani: (40.000 SIT) - 166,92 EUR
1/8 strani: (30.000 SIT) - 125,19 EUR

OSMRTNICA:
1/8 strani brez slike:(5.000 SIT) - 20,87 EUR 
1 /8 strani s sliko: (6.000 SIT) - 25,04 EUR

Cenik zakupa prostora velja za oglaševanje ter za politična sporočila. 
Objave na zahtevanih straneh ter na prvi in zadnji strani so višje za 30%. 
Cene ne vsebujejo DDV.

ORATORIJ 2007 
»PREKLOPI SANJE NA 

DEJANJE«
V župniji Ilirska Bistrica organiziramo že tretjič zapored poletni oratorij, 

ki bo letos nosil naslov »Preklopi sanje na dejanje!« Gre za posebno obliko 
petdnevnih aktivnosti za otroke, ki se bodo odvijale od 22.08.-26.08.2007 
v prostorih župnišča.

Oratorij je namenjen otrokom od prvega do petega razreda osnovne 
šole.

Program:
8.00 prihod animatorjev in priprava na delovni dan
09.00 zbiranje otrok pred župniščem
09.10 začetek programa: dvig zastave oratorija, himna oratorija, jutranja 

molitev, oratorijska zgodba, kateheza
10.15 delo po skupinah na temo kateheze in predstavitev
11.15 ustvarjalne delavnice
12.45 odmor za kosilo in prosti čas
14.15 popoldanska velika igra
16.00 zaključek: spust zastave oratorija, himna oratorija, molitev, petje, 

kratka misel za srečno
16.15 animatorji pripravijo vse potrebno za naslednji dan in opravijo re

fleksijo minulega dneva

S tem počitniškim programom želimo otrokom ponuditi izkušnjo življenja 
s pozitivne, sproščene plati, kjer so prisotne vrednote pomoči, sodelovanja, 
iskrenosti, prijateljstva, zaupanja, vere, solidarnosti... Potrudili se bomo, da 
bodo udeleženci oratorija aktivno in zdravo preživeli prosti čas še zadnjih 
počitniških dni.

Oratorij bo pod vodstvom kaplana izpeljala skupina oratorijskih anima
torjev.

Otroci bodo vsakdan deležni kosila. V enem izmed dnevovse bomo odpravili 
tudi na izlet. Tekom programa čakajo otroke še številna presenečenja.

Prispevek za poletni oratorij znaša 25 EUR, ostali del stroškov bomo pokrili 
z zbranimi sponzorskimi sredstvi.

Čas za oddajo prijavnic za oratorij je 15.08.2007.

Program se bo zaključil v nedeljo 26.08.2007 s slovesno sveto mašo ob 
10h v cerkvi sv. Petra, kamor že sedaj lepo vabimo vse starše otrok, ki se 
bodo udeležili oratorija in naše sponzorje.

Povejte naprej in pridite, imeli se bomo lepo!

V SONCU JE MOČ
Sonce, kije veliko mogočnejše od Zemlje, so ljudje častili že od nekdaj. 

Je tudi veliko starejše od Zemlje, saj znanstveniki ocenjujejo, da je staro 
štiri milijarde in šeststo milijonov let. Pa vendar ostaja kljub letom močno in 
napovedujejo mu še dolgo življenje. Svetilo naj bi vsaj še pet milijard let.

Sonce nam je lahko prijatelj in sovražnik, zato je vredno o njem razmišljati. 
21. junija ima svoj praznik - Dan sonca.

Tudi na naši šoli se mu vsako leto spoštljivo poklonimo in preizkusimo 
njegovo MOČ. Seveda se Sonce vedno dobro izkaže in s svojo energijo 
ogreje naše sončne peči, sončne celice, vodo v čašah ...

Najbolj navdušeni pasmo nad slastnim kruhom, ki ga spečemo v sončni 
peči.

Tudi letos nam je peka odlično uspela in iz pečice so zadišale štiri pečene 
štručke.

Nismo utegnili počakati, da bi se malo ohladile, saj so tri kmalu našle 
prostor v naših želodčkih, četrto pa smo kot dokaz uspešne peke razstavili 
na oglasnem panoju.

Upamo, da nas bo Sonce res še dolgo grelo in nam omogočalo različne 
poskuse, ob katerih se veliko naučimo.

Učit. Silva Valenčič 
OŠ Jelšane

PURf0^TEX
* REZANA POLIURETANSKA PENA

Podgrad 110, 6244 PODGRAD 
Tel.: 05/783-62-10 centrala

05/783-62-11 direktor 
Fax: 05/783-63-20
GSM: 041/611-395 
e-mail: purplatex@siol.net
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PRAZNOVANJE OB DNEVU SLOVENSKE 
POLICIJE V ILIRSKI BISTRICI

Policisti policijske postaje Ilirska 
Bistrica so Dan slovenske policije 
obeležili s proslavo, dan pa so iz
koristili tudi za predstavitev svojega 
dela in opreme širši javnosti.

Policija 27. Junija v spomin na 
dogodke, ki so se zgodili leta 1991 
praznuje Dan slovenske policije. 
27. Junija 1991 so se policijske 
enote spopadle z JLA na mejnem 
prehodu Holmec, pri čemer sta 
življenje izgubila dva policista. Zaradi 
odločenosti, ki so jo policisti poka
zali tega dne, da branijo svojo 
samostojno Slovenijo, tudi za ceno 
življenja, je 27. Junij postal Dan slov
enske policije. Policisti policijske 
uprave Postojna so praznik primerno 
obeležili s proslavo, ki seje odvijala 
pri novih objektih Policije na Ulici 
4. armije v Ilirski Bistrici. Proslave 
so se udeležili številni gostje, med 
njimi direktor Policijske uprave 
Postojna, predstavnik Generalne 
policijske uprave, Župan Občine 
Ilirske Bistrica, vrhunski športnik 
Mitja Petkovšek, policisti iz sosednje 
Republike Hrvaške, predstavniki 
Zveze veteranov vojne za slovenijo, 
številni upokojeni policisti in drugi 
visoki gostje.

Direktor Policijske uprave Posto
jna Iztok Štucin je v svojem govoru 
poudaril pomen in vlogo Policije v 
Osamosvojitveni vojni leta 1991. 
Poudaril je pogum in odločenost 
policistov, da obranijo suverenost 
Republike Slovenije, prav tako pa se 
je prebivalcem naselij na območju 
PU Postojna zahvalil za nesebično 
pomoč, ki so jo nudili v najtežjih tre

nutkih ter zaželel dobrega partner
skega sodelovanja tudi v prihodnje. 
Povedal je tudi, da se obseg dela 
policistov iz leta v leto povečuje, kar 
zahteva vedno bolj profesionalen 
pristop do dela. Prav tako je ome
nil, da policiste v prihodnjem letu 
čakata dve zelo pomembni nalogi in 
sicer predsedovanje Evropski uniji in 
popolno izvajanje Schengenskega 
pravnega reda. Prav zaradi sledn
jega se je število policistov v zadnjih 
letih na Policijski postaji Ilirska Bis
trica zelo povečalo.

V nadaljevanju sta Direktor polici
jske uprave Postojna in predstavnik 
Generalne policijske uprave Robert 
Gorjan podelila priznanja policije. 
Najvišje priznanje Zlati ščit je prejel

Milan Zgonc iz Policijske uprave 
Postojna, Srebrni ščit pa je prejel 
Jordan Čuk iz Policijske postaje 
Cerknica. Bronaste ščite so prejeli 
Miran Korošec in Branko Udovič 
iz PP Postojna, Kristjan Sirnik iz 
PMP Jelšane, Dean Mirkovič in 
Aleksander Moran iz PP Ilirska 
Bistrica in Zlatko Svenšek iz PMP 
Starod. Prav tako sta v znak dobrega 
sodelovanja in prispevka k varnosti 
v cestnem prometu Bronasti ščit 
prejela Svet za preventivo in vzgojo 
v cestnem prometu Ilirska Bistrica 
in Zveza šoferjev in avtomehanikov 
Ilirska Bistrica.

Vse prisotne je pozdravil tudi 
Župan občine Ilirska Bistrica Anton 
Šenkinc, ki je ob tej priložnosti sicer 
izrazil zadovoljstvo, da so policisti 
dobili nov, sodoben objekt v katerem 
bodo opravljali svoje naloge, ni pa 
se mogel izogniti kritiki na račun 
Ministrstva za notranje zadeve, ki 
je toliko let čakalo z obnovo omen
jenega objekta. Za kulturni program

sta poskrbela Pihalni orkester Ilirska 
Bistrica in pevska skupina Sušeč. 
Na koncu uradnega dela proslave

je Bogomir Urše, glavni nadzornik 
del na objektu za varovanje državne 
meje Direktorju policijske uprave 
izročil uporabno dovoljenje za omen
jeni objekt. Prav slednjega so bili 
policisti iz Ilirske Bistrice še posebej 
veseli, saj objekt v katerem delajo 
sedaj že nekaj časa ni več primeren 
za normalno delo.

Slovesnost pa je bila združena 
tudi z dnevom odprtih vrat Policijske 
postaje Ilirska Bistrica. Občanom 
so predstavili nov objekt v katerem 
bodo poslej policisti, ki opravl
jajo naloge varovanje državne meje 
opravljali svoje naloge, možnost pa 
si je bilo tudi ogledati opremo, ki jo 
policisti uporabljajo pri svojem delu. 
Policisti so tako predstavili opremo 
za nadzor državne meje in nadzor 
in kontrolo prometa. Predstavili so 
tudi Posebno policijsko enoto, delo 
s področja preventivnega delovanja, 
svojo predstavitev pa so imeli tudi 
policisti PMP Jelšane in Postaje 
prometne policije s Postojne.

Za pomoč pri uspešni izvedbi 
proslave, se ob tej priložnosti zah
valjujemo občini Ilirska Bistrica in 
županu g. Šenkinc Antonu, KS P 
Ilirska Bistrica, gostišču Mašun za 
izvedeno pogostitev, JSKD Ilirska 
Bistrica, članom pihalnega orkestra 
Ilirska Bistrica in Ljubljana-Vič za 
odigrano glasbo, g. Kmetec Silve
stru s.p. Proizvodnja sveč, Pevski 
skupini Sušeč in vsem ostalim, ki 
so kakorkoli pripomogli k uspešni 
izvedbi proslave ob Dnevu slovenske 
policije, pa jih nismo omenili.

Aleksander MORAN 
POMOČNIK KOMANDIRJA 

POLICIJSKE POSTAJE 
POLICIJSKI INŠPEKTOR II

POROČANJE O DOGODKIH 
NA OBMOČJU POLICIJSKE 

POSTAJE ILIRSKA 
BISTRICA ZA 

OBDOBJE 16.06. 2007 
DO 15.07.2007

Policisti PP Ilirska Bistrica so v navedenem obdobju obravnavali 24 
kaznivih dejanj in sicer 6 kaznivih dejanj ponarejanja denarja, 5 kaznivih 
dejanj ogrožanja varnosti, 3 kazniva dejanja tatvine, 3 kazniva dejanja 
poškodovanje tuje stvari, 2 kazniva dejanja grdega ravnanja, 2 kazniva de
janja prepovedanega prehajanja državne meje, in po eno kaznivo dejanje 
požiga, preprečitve uradnega dejanja in prepovedane proizvodnje in prometa 
z mamili.

Pri varovanju državne meje so policisti prijeli 16 oseb, ki so v R Slov
enijo vstopile ilegalno. Večina jih je bila obravnavanih v hitrem postopku pri 
prekrškovnemu organu in so bili po končanih postopkih izročeni hrvaškim 
mejnim organom. V zajetem obdobju so policisti v 1 primeru zasegli manjšo 
količino prepovedane droge in enkrat ukrepali zaradi kršitve Zakona o zaščiti 
živali.

Policisti so obravnavali 7 kršitev javnega reda in miru, od tega 3 kršitev 
na javnem kraju in 4 kršitev v zasebnem prostoru. Kršiteljem so bili za ugo
tovljene kršitve izdani plačilni nalogi.

Na območju naše policijske postaje se je pripetilo 18 prometni nesreč, od 
tega 3 prometne nesreče z lahkimi telesnimi poškodbami, ter 15 prometnih 
nesreč v katerih je nastala samo materialna škoda, 8 prometnih dogodkov 
pa smo zaključili z uradnim zaznamkom.

V treh primerih smo obravnavali požare zaradi udara strele in še dvakrat 
travniške požare.

Aleksander MORAN 
POMOČNIK KOMANDIRJA POLICIJSKE POSTAJE 

POLICIJSKI INŠPEKTOR II

®dM] S
Cankarjeva 25, Ilirska Bistrica 

tel.: 05 / 71 41 500
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Brezplačno šivanje zaves

NOVO V PONUDBI
‘GUMBI * ZADRGE * GOBELINI * NAŠITKI • ELASTIKA
REPNI PROGRAM;

široka ponudba
* izdelanih zaves
* dekorativnih zaves
* metra e
(brezplačno šivanje po naročilu)

ŠIRŠI PROGRAM:
široka ponudba

* posteljnine
* brisač
* prešitih in navadnih odej
* posteljnih blazin in pregrinjal

* posteljni program Meblo
(jogi vzmetnice)

* plastificirani prti
* umetno usnje - skaj
* karnise

NON-STOP 8-19 
SOBOTA 8-12 

NEDELJE IN PRAZNIKI
ZAPRTO
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Javni sklad RS za kulturne dejavnosti 
Območna izpostava Ilirska Bistrica

0 gostovanja 0
KULTURNO DRUŠTVO 

AHEC JASEN NA GEOSS-u
Po zaključku vsakoletnega pevskega tabora v Šentvidu pri Stični, ki se ga 

jasenski mešani pevski zbor udeležuje že več let, so se pevci in ostali člani 
društva odpeljali v Vače. Kraj v Posavskem hribovju je eno najpomembnejših 
arheoloških najdišč pri nas. V grobiščih severno od vasi, ki so znana od leta

člani KD Ahec -Jasen na GEOSSU
1877, so našli številne posode, orožje in nakit iz starejše in mlajše železne 
dobe. Najbolj znamenita najdba, vaška situla, ima svoje mesto v Narodnem 
muzeju v Ljubljani; povečan model situle pa so si Jasenci ogledali v bližnjem 
naselju Klenik. Od tam so se povzpeli na sedlo pod Slivno goro, kjer so 
geodeti izmerili geometrično središče Slovenije (GEOSS) in ga obeležili s 
kvadrom iz pohorskega tonalita, v katerega so vklesani državni grb, obris 
Slovenije, prva kitica Zdravljice ter napis GEOSS. K obeležju sodi steber z 
datumom osamosvojitve, drog s slovensko zastavo in lipovo drevo.

Anica Kocjančič

 ̂ Dom na Vidmu
j P\ j pO j Gregorčičeva 2, Ilirska Bistrica

tel.: 05/71-41-344 ODPRTO:
od ponedeljka do sobote od 10.00 do 21.00

AKCIJA: 3 + 2+1
3 FILME PLAČATE, 2 POSODIMO BREZPLAČNO, 1 VHS PODARIMO

VIDEO TOP 1
H. APOKALIPTO - zgodovinski
12. BABILON ■ drama
13. NEPREMAGLJIV-drama
14. AS V ROKAVU-triler
15. KRVAVI DIAMANT-triler
■6. V ZMAJEVEM GNEZDU - akcija
17. SANJSKE PUNCE-glasbeni
18. H0LLYW00D LAND ■ drama 
■9. NEVIDNI JEZDEC-zf
■10. V SEDMIH NEBESIH - komediia

eei
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EURO

NIZKE GRADNJE
NEPREMIČNINSKA

AGENCIJA

Vabimo Vas na
■v

MALO JUŽNO
teii'

na Dolnji Zemon
:

25. AOgusta 2007
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PRIMORSKI PEVCI IN GODCI V HRUŠICI

V soboto, 30. junija je bilo v 
Hrušici medobmočno srečanje pe
vcev ljudskih pesmi in godcev ljudskih 
viž s celotne Primorske. Prireditev 
obeh primorskih koordinacij JSKD 
(Severna in Južna Primorska), ki sodi 
pod okrilje Javnega sklada RS za 
kulturne dejavnosti, je tokrat gostila 
Območna izpostava JSKD Ilirska Bis
trica. Na večeru ljudskega petja smo 
lahko slišali 9 skupin z Obale, Krasa, 
Goriške in z Brkinov.

Takšna srečanja se prirejajo vsako 
leto, dvakrat zapored na južnem 
Primorskem, potem pa dvakrat na 
severnem Primorskem. Potem, ko 
je lansko leto podobno srečanje 
gostila območna izpostava Piran, je 
bila letos na vrsti bistriška izpostava. 
In ni naključje, daje bila kot lokacija 
prireditve izbrana prav Hrušica. Javni 
sklad Republike Slovenije za kulturne 
dejavnosti daje pri svojem delovanju 
poseben poudarek ljudskemu petju 
in ohranjanju ljudskega izročila. 
In ljudsko petje v Hrušici ni nekaj 
neznanega. Pevska skupina Hrušiški 
fanti, ki so bili tudi soorganizatorji 
prireditve, so po svoji pesmi dobro 
znani ne le na našem območju, pač 
pa tudi mnogo širše. Ljudska pesem 
je v Hrušici doma, znajo jo ohranjati, 
spoštovati in ceniti.

V Hrušici letos odpirajo tudi pros
tore prenovljenega vaškega doma. 
Kljub temu, da uradne otvoritve še 
ni bilo, se je tam zvrstilo že nekaj

kulturnih prireditev. Potem, ko so v 
začetku junija gostili pevske zbore 
iz ilirsko-bistriške občine na prvem 
koncertu Občinske revije pevskih 
zborov in skupin, so ob koncu istega 
meseca v Hrušici nastopile najboljše 
ljudske pevske in godčevske skupine 
s celotne Primorske. Vse to dokazuje, 
da Hrušica raste v pesmi in da bo 
prenovljen vaški dom s svojo vsebino, 
prav gotovo upravičil investicijski 
vložek. Seveda in predvsem gre 
zahvala in pohvala za ves trud vložen 
v obnovo doma kot tudi trud vložen v 
organizacijo vseh prireditev v Hrušici 
zagnanim domačinom, ki so s svojim 
delom lahko dober zgled vsem nam.

Na srečanju pevcev in godcev 
se je predstavilo 9 skupin. Nastopili 
so; Pevska skupina Društva kmečkih

žena iz Ilirske Bistrice, Buške Čeče z 
Bovškega, Kraški šopek iz Sežane, 
Pevska skupina društva Val iz Pirana, 
Golidarce in Banda žluk iz Čenturja, 
Društvo Skala Kubed, KD Mandrač 
iz Kopra ter domačini Hrušiški fanti. 
Strokovna spremljevalka, gospa Urša 
Šivic z Znanstveno-raziskovalnega 
centra Slovenske akademije znanosti 
in umetnosti je njihove nastope budno 
spremljala in jim na koncu prireditve 
podala strokovno oceno. Najboljši 
s hrušiške prireditve se bodo pred
stavili na državnem srečanju ljudskih 
pevcev in godcev, ki bo novembra 
meseca v Tolminu. Kdo bodo izbrani 
srečneži, bo znano po končanih vseh 
medobmočnih srečanjih, ki te dni 
potekajo po vseh slovenskih regijah.

Ii.š.1

^ recenzija ^ ^
Misel o knjigi...

Svet je odprta knjiga
Izbrane zgodbe svetovnih popotnikov
Zbrali in uredili Larry Habegger, James in Sean 0’Reilly
Žepna knjiga, prevedla Alenka Moder Sajež, Učila International d.o.o,
Tržič, 2004

Bliža se čas počitnic. Ali je za 
nekater že tu. Ali naj bi tako vsaj bilo 
za tiste, ki si počitnic drugače ne 
morejo privoščiti kot morda v poletnih 
mesecih. Ko se drenjajo v koloni Itali
janov, Nemcev, Angležev in tisočimi 
drugih via Dalmatia. Ampak- morda 
je tudi tak trenutek priložnost, da 
v roke, namesto živčenja, vzamejo 
knjigo. Lahkotno. Takšno, ki jo preb
eremo s povratno peturno karto v 
rokah. Ali atko nekako. Na vlaku do 
Ptuja in nazaj, recimo. Potovanje, 
različno od resničnega, pa ven
darle resnično za nekoga drugega 
v nekem drugem času in prostoru. 
Potovanje kot razsulo vsakdanje 
rutine, kot uresničitev sanj, oddih, 
kot odmet predsodkov in absorb- 
cija novih izkušenj, ljudi,navad, pod
nebja, hrane in podobnega. Izbrane 
zgodbe, razdeljene na pet delov, nas 
vabijo na virtualni nomadizem skozi 
nekaj držav (Tajska, Indija, Španija, 
Mehika, Kanarski otoki idr.), kjer 
se srečujemo z raličnimi mozaiki, 
največkrat napisanimi porvoosebno, 
neposredno izpod peresa popotnika 
samega. Gre za ilustracijo tistega, 
kar bi lahko doživeli sami, pa je v

svoji raznolikosti tako popolno in 
neponovljivo, da bi bilo isto zgodbo 
skoraj nemogoče napisati dobesed
no. Sledi tujih kultur, starih ali popol
noma novih izkušenj, skrivnosti, sanj, 
zaljubljanj, pozabljenih prebliskov 
sebe, stvaritev, navad, običajev, 
prijaznosti in vsega, kar nam lahko 
odprtost ponudi. Potovanje kot svo
bodna izbira, kot izogib tistim tako 
znanim lajnam »nimam časa, nimam 
denarja«. Potovanje kot iskanje svoje 
Indije, ki pravzaprav ni daleč, je čisto 
v nas in nam je ne bi bilo treba iskati 
dlje od svojega srca, pa vendar. Čar 
novega, ne tako zguljenejga, kot 
je jutranje vstajanje ob dveh, treh 
porka-putanah, ker je prezgodaj in 
ker nam bo šef itak skakal po glavi in 
če ga že nimamo nam bo nedvomno 
skakal kdo drug;). Če že nismo nekje 
drugje. Na primer na Kitajskem. Ali 
v Tasmaniji. Tako dobro se sliši,da 
bi lahko bila kletvica;!) Nabiranje 
modrosti, vkapljičevanje drobnih 
nasmehov, ki jih zbiramo v škatlico 
iz školjk, kupljeno v nekem kotičku 
sveta za droben pobož. Odraščanje 
in zrelost. Tudi za potovanje je 
potrebna zrelost. Tista, v kateri se 
otresemo običajnih obveznosti,

vsakdanjih zmešnjav v glavi in izven in 
si pustimo, da nas odnese tok.

V vsakem delu knjige je približno 
deset zgodb različnih svetovnih 
popotnikov (Preprost dotik, Učenje 
na daljavo, Morilčeva jajca idr.) Gre 
za lahkotno, vznemirljivo, dotakljivo 
in hitro branje, napisano v tekočem, 
»poletnem« jeziku, dobro prevedeno 
in skratka, preberite jo - če je le v 
vas zrnce nomada, tiste življenjske 
metafore, ki se lahko znajde, najsi 
bo na železniški postaji v Ilirski Bis
trici ali v Katmanduju ali na Aljaski. 
Uživajte v knjižnem popotovanju, če 
pa si že privoščite tudi sami podobno 
potovanje, naj bo previdno in srečno 
in vznemirljivo in povejte nam kaj o 
njem, ko se vrnete.

Naj bo počitnikovanje, kjer koli in s 
komer koli že, zanimivo, sproščujoče 
in predvsem si napolnite baterije z 
vsem, kar vas dela nasmejane in zato 
lepe. Lepe znotraj.

Objem, Patricija

^osto\oP
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PREMSKA SREČANJA 2007
Zadnja junijska nedelja je bila 

tako kot v minulih dveh desetletjih 
tudi letos rezervirana za srečanje 
literatov Primorske na Premu. 21- 
ta Premska srečanja so potekala 
na gradu Prem 24. junija 2007. 
Prireditev organizirata Združenje 
književnikov Primorske in Javni 
sklad RS za kulturne dejavnosti - 
Območna izpostava Ilirska Bistrica, 
generalni pokrovitelj pa je Občina 
Ilirska Bistrica. Letošnja Premska 
srečanja so bila združena tudi z 
zaključnim koncertom občinske 
revije pevskih zborov in skupin na 
kateri se je predstavilo 6 izvajalcev.

Premska srečanja so se začela 
z volilnim občnim zborom Združenja 
književnikov Primorske. Združenje 
je bilo ustanovljeno 13. maja 1989. 
Po začetni zagnanosti jim je moč

zbirke pa je prispevala Patricija 
Dodič. O zbirki sta spregovorila Ivan 
Dobnik in Nadja Mislej Božič.

In napočil je najbolj pričakovan 
trenutek letošnjih Premskih srečanj 
- razglasitev dobitnika literarne na
grade Prem 2007. Kljub temu, da 
Premska srečanja potekajo že dobri 
dve desetletji, literarno nagrado 
Prem podeljujejo šele od leta 2004. 
Doslej so jo prejeli Marija Mercina 
(knjiga pripovedi »Ženska hiša«), 
Dušan Jelinčič (monodrama »Ale
ksander od kresnic«) in Magdalena 
Svetina Terčon (pesniška zbirka 
»Odtenki v medprostoru«). Zmagova
lec poleg laskavega naslova prejme 
tisk nagrajene knjige v vrednosti 
1.250 evrov, torej 300.000 tolarjev. 
Sponzor finančnega dela nagrade

Ines Cergol, nova predsednica Združenja književnikov Primorske

pozneje nekoliko upešala, zadnja 
dva mandata pa se je združenje pod 
vodstvom predsednika Edelmana 
Jurinčiča ponovno postavilo na 
noge. Združenje organizira po
leg Premskih srečanj še podobna 
srečanja v Tomaju na Krasu, izdaja 
svoje glasilo »Besede«, pripravlja 
literarne večere in predstavitve knjig 
svojih članov, sodeluje z literarno 
revijo »Fontana«, z revijo »Primorska 
srečanja«, s Primorskimi novicami in 
drugimi. Člani združenja so se dose
danjemu predsedniku Edelmanu 
Jurinčiču zahvalili za vložen trud v 
zadnjih letih, soglasno pa so izvolili 
tudi novo predsednico Ines Cergol. 
Tajnik društva ostaja David Terčon.

Letošnja okrogla miza oziroma 
javna tribuna je bila namenjena radi
jski ali slušni igri. Naslov tribune je bil 
Radijska igra ali kako v kratkem času 
povedati svet. Moderator tribune 
je bil Sergej Verč, sicer pisatelj in 
priznan režiser gledaliških predstav. 
S svojimi referati so nas v svet radi
jske igre popeljali dr. Maja Lapornik, 
dr. Nataša Sosič Fabjan in Marko 
Bratuš. Sledila je zanimiva diskusija, 
ki je potrdila vidno vlogo radijske igre 
kot pomembnega dela programa 
resnih radijskih postaj.

Premsko popoldne se je nad
aljevalo s tako imenovanim Literarnim 
panjem. V njem so najprej predstavili 
še vročo pesniško zbirko »Odtenki 
v medprostoru«, sicer lanskoletno 
premsko nagrajenko. Avtorica zbirke 
je Magdalena Svetina Terčon, pe
smi pa je v italijanščino prevedla 
Jolka Milič, likovno opremo pesniške

Letošnji dobitnik nagrade Prem 2007 - Veso Pirnat Brolski

Občinstvu so se kot prvi pred
stavili MoPZ Dragotin Kette. Po 
uvodnih dveh pesmih so svoj nastop 
zaključili s krstno izvedbo ljudske pe
smi Ona je imela v priredbi njihovega 
dirigenta dr. Mirka Slosarja. Prav s 
tem nastopom, v katerem poleg do

ice iz Pregarij pod vodstvom Aleša 
Bernetiča, za njimi pa ženska pevska 
skupina Kalina iz Kosez, kateri diri
gira Janja Konestabo. Občinsko re
vijo pevskih zborov in skupin Občine 
Ilirska Bistrica 2007 so sklenili stari 
mački - Bratje Boštjančič, ki letos

je Občina Ilirska Bistrica. Letos je 
nagrajenec prvič dobil tudi za ta na
men posebej izdelan kelih, katerega 
avtor in sponzorje ga. Milojka Primc
- podjetje Mašn’ca iz Ilirske Bistrice. 
Premska nagrada 2007 je bila 
razpisana za prozo (kratek roman, 
zbirka kratkih zgodb, zbirka črtic). 
Na razpisu lahko sodelujejo le člani 
Združenja književnikov Primorske. 
Prispelo je 12 del, od katerih so 4 
dela ustrezala razpisnim pogojem, 
kar 8 pa jih na žalost ni ustrezalo. 
Žirijo so sestavljali zunanja članica
- ravnateljica Kosovelove knjižnice 
Sežana Nadja Mislej Božič, pred
stavnica Združenja književnikov 
Primorske - pesnica Maja Razboršek 
in predstavnik Občine Ilirska Bistrica 
in Javnega sklada za kulturne de
javnosti, pesnik in prevajalec Ismet 
Bekrič. Za pripoved »To je moja 
stvar« je nagrado Prem 2007 prejel 
Veso Pirnat Brolski.

Ob zaključku literarnega panja je 
navzočim predstavil jubilejno 300-to 
številko literarne revije »Primorska 
srečanja« njen urednik Jože Štucin. 
Z literarnim branjem svojih del pa so 
se občinstvu predstavili Ines Cergol, 
Danilo Japelj, Radivoj Pahor, Sergej 
Verč in Franc Gombač.

Po celodnevnem literarnem 
dogajanju so prišli na svoj račun 
tudi pevci. Ob zaključku Premskih 
srečanj je namreč v atriju grada Prem 
zadonela pesem ob zaključnem kon
certu letošnje revije pevskih zborov 
in skupin Občine Ilirska Bistrica.

Urednik literarne revije Primorska srečanja - Jože Štucin.

brega petja ni manjkalo niti izvirnosti 
v izvedbi, so občinstvo dobesedno 
spravili na noge. Sledila sta še dva 
nastopa že dobro uveljavljenih zborov 
tako na Bistriškem kot tudi širše 
in sicer ŽePZ Prem pod vodstvom 
Irene Rep in MePZ Tabor Kalc 1869 
Knežak, katerega vodi Katja Bajec. V 
drugem delu nadvse zanimivega kon
certa sta se predstavila dva mlajša 
zbora: najprej Fantje s’pod Karlov-

slavijo 50-to umetniško leto svojega 
delovanja.
______________ Igor Štemberger

Dobitnik nagrade je letos prejel tudi 
premski kelih, katerega oblikovalka 
in sponzorka je Milojka Primc.

ČITALNICA V 
JELŠANAH
Čeprav je kulturno življenje 

v Jelšanah v osemdesetih letih 
prejšnjega stoletja žal počasi zam
rlo, so Jelšanci 140-letnico čitalnice, 
dostojno proslavili. Uradno je bila 
ustanovljena leta 1867, kulturno 
prebujenje ter pestro prosvetno- 
kulturno dogajanje pa sega še nazaj, 
v petdeseta leta, ko je v Jelšane 
prišel narodno napredni duhovnik 
Valentin Pušavic ter v leto 1862, 
ko Jelšane dobijo novega učitelja 
Feliksa Pirca.

Na OŠ Jelšane je letošnjega 
21. junija potekal literarni večer, 
predstavitev diplomskega dela univ. 
dipl, prof. sociologije in zgodovine 
Ivana Simčiča Čitalnica v Jelšanah. 
Številni obiskovalci, med njimi gostje 
iz hrvaških obmejnih krajev, pred
stavniki KS Jelšane, Novokračine, 
bistriški župan Anton Šenkinc, so 
z velikim zanimanjem prisluhnili 
pogovoru, ki ga je z avtorjem vodila 
nekdanja ravnateljica jelšanske 
šole Marica Gaberšnik, tudi sama 
zgodovinarka.

V sicer drobni knjižici avtor 
zgoščeno, stvarno in dokumentirano 
popiše razvoj jelšanske čitalnice 
(ene prvih na tem območju), od 
njenega nastanka v drugi polovici 
19. stoletja, ponovnega razcveta 
po koncu 1. svetovne vojne, raz
vitja društvenega prapora 13. aprila 
1925, delovanja društva pod pritiski 
vse bolj raznarodovalnega fašizma, 
do prenehanja delovanja po letu 
1928, ko so fašisti prepovedali vsako 
javno udejstvovanje v slovenščini. 
Tako se je kulturno dogajanje v 
tridesetih letih preselilo na cerkveno 
področje, saj so bile v okviru Marijine 
družbe dovoljene manjše prireditve 
v slovenščini (za članice družbe). 
Poseben čar dajejo knjižici citati iz

Kmetijskih in rokodelskih novic, ki pričajo o veliki vlogi čitalnic pri oblikovanju 
narodne pripadnosti ter številni dokumenti, pisma in fotografije, ki jih je av
tor izbrskal iz arhivov ter jih poiskat pri domačinih. Prav ohranjena pisma, 
ki sta si jih izmenjavala Drago Grlj, tajnik jelšanskega društva od leta 1926, 
ter Mihael Surina, tajnik KD Danica iz Pasjaka, so na predstavitvi ponovno 
oživela. Kako sta se društvi dogovorili, da se ne bosta odzvali na povabilo iz 
Podgrada, saj je šlo za fašistično prireditev, sta prebrala njuna sinova, Mitko 
Grlj in Milan Surina.

Po zaključku literarnega večera, so si domačini in gostje ogledali razstavo 
vseh ohranjenih dokumentov o nastajanju in delovanju jelšanskega društva 
sloga. Razstava je še vedno na ogled v Knjižnici Makse Samsa v II. Bis
trici.

Anica Kocjančič

literarna dejavnost
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avtomobilizem
GREGOR SLAVEC - DOMA TIK OB ŠTARTU NAJVEČJE DIRKE

Če poteka ena od največjih av
tomobilskih dirk v državi le dobrih 
dvesto metrov od doma, potem za 
mladega fanta ni veliko možnosti, da 
bi se izognil zasvojenosti z bencin
skim športom. Tako se je zgodilo 
tudi Gregorju Slavcu iz Ilirske Bis
trice, kjer te dni poteka že trinajstič 
velika mednarodna avtomobilska 
gorska dirka. Najbolj zvenečim 
imenom tega športa, saj dirka letos 
prvič šteje tudi za točke evropskega 
prvenstva, se bo ponovno pridružil 
tudi Gregor s svojim rumenim Alfa 
Romeom 156TS.

Zdaj 24 letni študent Gregor 
Slavec je tako pri štirinajstih, že pov
sem zasvojen z dirkami, kupil gokart 
s 100 kubičnim motorjem in začel 
s tekmovanji. Od takrat naprej gaje 
od vseh stvari še najbolj zanimal av
tomobilski šport in komaj je čakal na 
polnoletnost in možnost opravljanja 
vozniškega izpita. Med tem je vsako 
leto spremljal domačo dirko, ki se 
je med tem razvila v eno največjih 
tovrstnih prireditev v Evropi, in iskal 
svojo priložnost. Avtomobilski šport 
je draga zabava in to je bila tudi pri 
mladem Gregorju največja ovira. 
Ponudila pa se je priložnost, ko je 
organizator Seicento Siemens jun- 
ior pokala, kjer je bilo omogočeno 
poceni in izenačeno dirkanje s 
Fiati Seicento sporting, razpisal 
testiranja za bodoče mlade dirkače. 
Prijavil se je seveda tudi Gregor in 
uspel! Tako je v letu 2004 prvič 
sedel v dirkalni avtomobil in kar 
takoj opozoril nase. Že v prvi sezoni 
je v boju z bolj izkušenimi mladci

dosegel nekaj odmevnih izidov in 
ob koncu sezone med dvajseterico 
nastopajočih zasedel odlično peto 
mesto, med novinci pa je bil drugi. 
To je dalo zaleta za naprej njemu 
in očitno tudi drugim, saj je dobil 
posnemovalce tudi v domačem 
kraju. V sezoni z letnico 2005 je 
Gregor že sodil med favorite sicer 
izjemno izenačenega tekmovanja. 
Po dveh dirkah se je celo znašel na 
prvem mestu v tekmovanju, nato pa 
so ga kar dvakrat zapored ustavile 
tehnične težave z avtomobilom. 
Vseeno pa je ostal v boju za zmago 
vse do zadnje dirke v sezoni, ko je 
bilo potrebno opraviti z zahtevno 
cesto proti vrhu Sorice v zelo težkih 
pogojih. Dežju in mokri cesti se 
je pridružila še gosta megla! Po

dveh vožnjah je kazalo zelo dobro, 
saj je lovil vodilnega, v tretji pa je 
hotel malo preveč in po trčenju v 
skalo se je prevrnil na streho. A ker 
je mali avtomobil po prevračanju 
obstal na kolesih, je Gregor takoj 
vžgal motor in - odpeljal dalje! V 
cilj je prispel s povsem obtolčenim 
vozilom na devetem mestu in tako 
osvojil skupno tretje mesto v zadnji 
sezoni pokalnega tekmovanja, ki 
je slovenskemu avtošportu dalo 
vrsto vrhunskih dirkačev. Nato pa 
je Gregor Slavec začel iskati novo 
možnost dirkanja z močnejšim av
tomobilom in lani so ga povabili v 
uveljavljeni klub AK Elektrodekleva, 
kjer je pridobil tudi nov dirkalnik 
- Alfa Romeo 156 TS. Nastopal 
je v gorsko hitrostnem prvenstvu

in tudi na nekaj krožnih dirkah, 
čeprav je bilo vzdrževanje sicer ne 
najbolj zmogljivega avtomobila kar 
zahteven zalogaj. Ko je na Rogli v 
petkratnem prevračanju po gozdu 
povsem uničil vozilo, a k sreči os
tal povsem nepoškodovan, so bili 
vsi prepričani, da je za mladega 
llirskobistričana konec sezone. 
Takrat pa je skupaj s prijatelji le 
uspel v izjemno kratkem času po
praviti svoj dirkalnik, nato pa se mu 
je na zadnji dirki sezone vendarle 
nasmehnila sreča in ponovno je v 
svoji tekmovalni skupini osvojil tretje 
mesto v državnem prvenstvu. Tudi

letos še nastopa z enakim avtomo
bilom, a je konkurenca v 5.diviziji 
DP Slovenije, v kateri nastopa, letos 
še veliko ostrejša in številčnejša, 
kot je bila lani. Vseeno pa po dveh 
dirkah prihaja na najpomembnejšo 
domačo dirko kot drugouvrščeni 
v prvenstvu. Jasno pa je, da bo 
s tem avtomobilom in skromnim

proračunom zelo težko ponovil lan
ski dosežek, vendar pa upanje umi
ra zadnje, pravi Gregor. Prav zato je 
pred dvemi tedni nastopil na bližnji 
gorski dirki v hrvaškem Čabru, kjer 
je preveril nastavitve avtomobila in 
ugotovil, kako je lahko na progi proti 
Šembijam kar najbolj hiter.

Gregor Slavec je pogumen in 
natančen voznik, ki ga odlikuje 
izjemen občutek za vodenje av
tomobila. Dirka s hladno glavo 
in se ne ukvarja veliko s tekmeci 
ter okoliščinami, veliko bolj mu 
je pomembno izkoristiti do konca

potencial avtomobila in izpopolniti 
svojo vožnjo. Izven dirkalnika pa 
postane zelo družaben, rad je v ves
eli družbi in zapleše ob kakršni koli 
glasbi. Poleg dirkanja in običajnega 
boja za preživetje še vedno utegne 
dokaj redno študirati.

V.K.

ZAKAJ SE NE BI VOZILI CENEJE ?
Avtomobile uporabljamo vsak 

dan, nekateri več, drugi malo manj. 
Brez njih pa nihče ne more. Kadar se 
zgodi, da smo nekaj dni brez njega, 
se mnogi počutimo, kot da bi bili brez 
nog. Toda uporaba vozila pomeni 
tudi kar izdaten strošek za družinski 
proračun. Ne le vzdrževanje, zavar
ovanje in drugi fiksni stroški, pomem
ben faktorje tudi poraba goriva. Več 
kot se vozimo, večji je strošek porabe 
goriva.

Sicer pa poraba ni odvisna le od 
količine prevoženih kilometrov, čeprav 
je to vsekakor najpomembnejši de
javnik. Veliko vpliva nanjo v prvi vrsti 
način vožnje oziroma način izrabe 
lastnosti motorja, ki je vgrajen pod 
motornim pokrovom. Ni tako zelo 
odločilno, ali vozimo hitro ali počasi, 
bolj je važno, koliko časa in v kakšnih 
pogojih stopalko za plin bolj ali manj 
tiščimo do konca. Tudi sama ve
likost, oziroma delovna prostornina 
motorja ni tako zelo odločilna, kot 
mnogi mislijo. Drugi faktor pa je vrsta 
pogonskega goriva, ki jo naš motor 
potrebuje za svoje delo. V glavnem 
poznamo dizelske in bencinske mo
torje, prav pri slednjih pa se odpira 
nova alternativa, ki lahko bistveno 
zniža stroške porabe. Že pred več kot 
20 leti je bil nekaj časa zelo aktualen 
pogon na plin, ki pa je zaradi nedo
delane tehnologije izginil podobno

hitro, kot se je pojavil. V zadnjih letih 
pa je tehnologija naredila velik korak 
naprej in utekočinjen naftni plin kot 
pogonsko gorivo v avtomobilih je vse 
bolj aktualen.

Tega se zavedajo tudi v podjetju 
Avtouljan, kjer so sicer že strokovnjaki 
za ostala področja avtomobilizma, 
zdaj pa so se usmerili še v ponudbo 
plinskega pogona. Zakaj priporočajo 
utekočinjeni naftni plin? V nasprotju 
s splošnim prepričanjem plin prav 
nič ne škodi motorju in tudi ne 
zmanjša njegovih zmogljivosti. Eden 
najnaprednejših sistemov na tržišču, 
ki ga ponujajo tudi v podjetju Avtouljan, 
omogoča praktično identične zmo

gljivosti vozila ob bistveno nižji ceni, 
poraba pa se poviša za manj kot 10 
odstotkov. Cena litra utekočinjenega 
naftnega plina je namreč dobrega pol 
evra za liter, kar je bistveno ceneje od 
bencina. Poleg tega je plin ekološko 
sprejemljivejši, saj veliko manj obre
menjuje okolje, prav tako pa dlje časa 
zdržijo katalizator in vžigalne svečice, 
manj je tudi usedlin na ventilih in batih. 
Pri predelavi ostane vsa originalna 
bencinska napeljava na avtomobilu 
nedotaknjena in v normalni funkciji, 
zato tak avtomobil lahko uporabljamo 
z obema vrstama pogona. Prehod v 
delovanju z bencina na plin in obratno 
je komaj opazen, če pa zmanjka

plina, sistem samodejno preklopi na 
bencin (pogoj je seveda, da imamo v 
rezervoarju še kaj bencina!).

Edina pogojno negativna stvar 
pri uporabi plina kot pogonskega 
sredstva je prostor, ki ga v prtljažniku 
zavzame rezervoar v katerem s sabo 
vozimo plin. Zaradi tega se prostor
nost prtljažnega prostora zmanjša. 
Pri manjših vozilih je to seveda bolj 
opazno, kot pri velikih, čeprav so na 
razpolago različno velike posode. 
Morda je delna ovira tudi pogostnost 
črpalk, ki nudijo utekočinjeni naf
tni plin, saj njihova mreža še ni tako 
gosta. Vseeno pa ob pazljivi uporabi 
ni strahu, da bi ostali ob cesti z ugasn

jenim motorjem. Prav tako je povsem 
odveč strah pred morebitno eksploz
ijo rezervoarja. Avtouljan uporablja in 
absolutno priporoča izključno samo 
atestirane posode, ki so jih izdelali 
renomirani in preverjeni proizvajalci. 
Te so podvržene zelo strogim crash 
testom, tako, da ni nevarnosti tudi v 
primeru prometne nesreče.

V kolikor se želite voziti občutno 
ceneje, obiščite Avtouljan na Vilhar
jevi cesti v Ilirski Bistrici, kjer boste 
izvedeli o uporabi utekočinjenega 
naftnega plina kot pogonskega goriva 
v avtomobilu še veliko več, z veseljem 
pa vam ga bodo tudi vgradili v vaš 
avtomobil.

0VTOULJGN t&i6yr M

AVTOtiLJflN, Bojan (lljan, servis in trgovina s.p. Vilharjeva 33, 6250 Ilirska Bistrica

Na našem servisu vam bomo "porihtali" vašega jeklenega konjička, v vulkanizerski delavnici preobuli, v 
trgovini pa boste lahko kupili filtre, olja, zavorne sisteme, akumulatorje, pnevmatike, ter ostale rezervne 

dele in dodatno opremo, ki jo vaš štirikolesnik potrebuje za brezskrbno in varno vožnjo !

flKCIJfllll Popasti do -35% na lanske modele pnevmatik III

Delovni čas: 8-12 in 13-17, sobote 8-12

servis 05 71 41 355 trgovina 05 71 01 495 mobitel 041 794 854 http://www.avtoaljan.si
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bistriške lokostrelske
novice

B
FITA DRŽAVNO PRVENSTVO V 
DRAVOGRADU

V organizaciji lokostrelskega klu
ba iz Dravograda se je 23. junija na 
stadionu odvijalo državno prvenstvo 
v FITA disciplini / enaka disciplina kot 
na Olimpijskih igrah/ . Na 70, 60, 50 
in 30 metrih so se pomerile članice 
in med njimi tudi Dolores Čekada. 
Vreme ni bilo najbolj naklonjeno 46 
tekmovalcem iz 18 klubov, saj se je

čez dan izmenjavala oblačnost, dež 
in tudi sonce. Na celodnevni tekmi, 
na kateri so v 24 serijah po 6 puščic 
tekmovalke poskušale doseči čimveč 
zadetkov v center tarče oziroma čim 
več točk , je DOLORES ČEKADA s 
1229 krogi zasedla drugo mesto. 
Tokrat je bila od nje boljša Darja 
Verbič iz kamniškega lokostrelskega 
kluba in sicer s 1243 krogi.

Naj še omenimo, da tudi v času 
dopustov in počitnic lokostrelce ne 
mirujejo. Turnirji se v juliju in avgustu 
odvijajo po tekočem traku. Eden 
najpomembnejših za našo Dolores 
bo v avgustu predolimpijski turnir v 
Pekingu, na prizorišču Olimpijskih 
iger 2008.

nogomet
BISTRIČANOM BRON

V Britofu pri Kranju se je odvijal turnir selekcij U8. Izmed 17-ih ekip je 
sodelovala tudi ekipa NK Ilirska Bistrica, ki nas je ponovno razveselila z dobro 
igro in dosegla odlično 3. mesto. Tekmovanje so začeli z ekipo NK Jesenice 
in zmagali z rezultatom 3:1,

v nadaljevanju so premagali NK Triglav Kranj z rezultatom 1:0. Malo 
manj sreče so imeli v tretje, ko sojih porazili, končni zmagovalci, NK Rijeka 
z rezultatom 0:1. Pogumno so nadaljevali in v četrtfinalu, z NK Hit Gorica 
remizirali in po enajstmetrovkah slavili z rezultatom 3:2. Zmaga nad Hit Gorico 
jih je odpeljala v polfinale, kjer so se ponovno pomerili z odlično ekipo NK

Rijeke, ki je zmagala z rezultatom 5:0.
Preostala jim je še tekma za tretje mesto, ki so jo odigrali z ekipo NK 

Primorje Ajdovščina in zmagali z rezultatom 1:0.0b prejemu pokala za tretje 
mesto je bilo veselje nepopisno. Drugo mesto je zasedla ekipa domačega 
NK Britof, ki je imela tudi najboljšega golmana. Najboljši igralec turnirja pa 
je bil izbran iz zmagovalne ekipe NK Rijeka.

Tekst-foto:Petar Nikolič

Nedelja in prazniki

od 19:00 do 21:00

Delovni cas:

Delavnik

Sobota

Nedelja in prazniki I

Dežurstvam
Sobota

od 19:00 do 21:00

nogomet
DESETI MEDNARODNI TURNIR ZA POKAL 

MESTA ILIRSKA BISTRICA
Nogometni klub Ilirska Bistrica 

je od 23. do 25. junija organiziral 
že deseti mednarodni turnir za pokal 
mesta Ilirska Bistrica za mlajše sele
kcije, na katerem je nastopilo preko 
dvesto mladih nogometašev.

Prvi dan turnirja so se pomerile 
ekipe v starostni kategoriji U-12. 
Končne zmage se je veselila ekipa 
Jadran Dekani A, ki je v razburljivem 
finalnem srečanju premagala Britof 
z rezultatom 1 : 0. Najboljši strelec 
v tej kategoriji je bil Roj Rudonja, 
najboljši vratar pa Simon Jerman.

NK Ilirska Bistrica (U-8)

Oba prihajata iz zmagovalne ekipe. 
Za najboljšega igralca prvega dne 
turnirja je bil izbran Jaka Jerina iz 
NK Britof. Pokal zafairplayje prejela 
ekipa Kočevja.

Ob tej priložnosti je NK Ilirska 
Bistrica svojima članoma Borutu 
Smajili in Denisu Bergincu podelil 
spominske plakete za uspešno

sodelovanje na svetovnem prvenstvu 
srednji šol, ki je bilo maja v Čilu. Na 
njem je slovenska reprezentanca 
osvojila peto mesto.

Drugi dan turnirja so nasto
pile ekipe v starostni kategoriji U- 
10, končna zmaga pa je odšla na 
Hrvaško, potem ko je bil Orijent iz Ri
jeke v velikem finalu boljši od Britofa 
z rezultatom 3 : 1. V tekmi za tretje 
mesto je Idrija premagala Pomorac 
iz Kostrene z rezultatom 2:0.

Za najboljšega igralca je bil iz
bran David Frelih iz Idrije, najboljši

vratar je bil Žan Markič iz Britofa, 
najboljša strelca pa sta bila tokrat 
dva, in sicer RokTaneski iz Britofa in 
Marin Krizmanič iz Orijenta. Pokal za 
fairplay je prejela ekipa Pomorca.

Tretji oziroma zadnji dan turnirja 
pa je prinesel največ veselja naši 
ekipi, ki je v starostni kategoriji U-8 v 
konkurenci štirih povabljenih ekip, po

Denis Berginc in Borut Smajiia

zmagah nad Idrijo (1 : 0), Taborom 
iz Sežane (5 : 1) in Železničarjem 
iz Divače (4:1), osvojila prvo 
mesto in tako še enkrat potrdila, da 
v Ilirski Bistrica raste nova generacija 
odličnih nogometašev.

NK Ilirska Bistrica se zahvaljuje 
vsem, ki so na kakršenkoli način 
pomagali pri izpeljavi turnirja, še 
posebej pa Domu starejših občanov 
Ilirska Bistrica, Rodu snežniških 
ruševcev, Občini Ilirska Bistrica, 
avtoprevozniku Jožetu Janežiču, 
ključavničarstvu Frank, Banki Koper, 
Zavarovalnici Triglav, Potezi d.d., Ale
ksandru Furlanu, Jadranu Mavriču, 
okrepčevalnici Jaksetič Milan, trgo
vini Bonita, Srečku Sanaborju, obutvi 
Kosič, pizzeriji Maestro, mesnici 
Sedmak, TIB Transportu, pekarni 
Slava in Barbari Janežič.

mali nogomet

»POLETNE POČITNICE « 
19.7.2007

Na katerem se je kljub visoki 
temperaturi zbralo 25 mladih željnih 
igranja nogometa.Turnir se je pričel 
ob 18h na igrišču z umetno travo v 
Podgradu. Mladi ljubitelji žogobrca 
so se razdelili v štiri ekipe in turnir 
je bil izpeljan po liga sistemu(vsak 
z vsakim).

Kot vedno je bil na tem turnirju 
poudarek na fair playu in moram 
pohvaliti vse udeležence na izredno 
korektnem obnašanju, kljub temu 
da je bila igra na trenutke ostra pa 
poškodb ni bilo.

Čeprav rezultati niso prioriteta, pa
moram vseeno omeniti izide:

MAŠUN : LOLEKI 6 : 4
PLAMA 1.: PIAMA 2 3 : 5
PIAMA 2 : LOLEKI 2 : 2
PIAMA 1 : MAŠUN 0 : 4
MAŠUN : PLAMA 2 2 : 1
LOLEKI : PLAMA 1 1 : 3

Vrstni red je bil sledeči:
1.mesto MAŠUN
2. mesto PLAMA 2
3. mesto PLAMA 1
4. mesto LOLEKI

Največ golov je zabil domačin 
Silič Alen(6).

Cilj je bil dosežen, saj so se mladi 
v lepem sončnem in zelo vročem 
dnevu družili, zabavali, predvsem pa 
igrali nogomet.

Ob zaključku turnirja so ekipe 
prejele priznanja.

Zahvaljujem se NK P LAMA, da 
so nam omogočili igranje na tem 
lepem objektu!

Organizator in izvajalec 
turnirja 

Kalc Vojko
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ESIMIT technology d.o.o. 
Vojkov drevored 14 
6250 Ilirska Bistrica

n.c. telefon: 05/711 02 00 
telefax: 05/711 02 10 
e-mail: esimit@esimit-tech.si

Gregorčičeva 8 
ponedeljek 13° - 193 0 
' in torek 7° 133 0 

tel. 711 21 36, 711 21 40©
m

Ordinacija POSTOJNA 
Prečna ulica 2 
torek 14° - 203 0 

in sreda 7° - 133 ° 
tel. 726 50 04, 726 54 01©
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NOVO!!!
SEDAJ SEAT TUDI PRI MALGAJU

PRIDITE, POGLEJTE IN PREIZKUSITE!

Malgaj Ljubljana, Tržaška 135, Tel: 01/20 OO 540 
Malgaj Postojna, Tržaška 84, Tel: 05/72 11 400

Pooblaščeni trgovec in serviser za vozila Seat WWW.malgaj.COm
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ŠOLSKI CENTER POSTOJNA 
Višja strokovna šola 

Cesta v Staro vas 2, Postojna,

vabi k vpisu za študijsko leto 2007/08 
v programa

POSLOVNI SEKRETAR
(VI. St. izobrazbe)

STROJNIŠTVO
(VI. st. Izobrazbe)

redni in izredni študij

Informacije: tel.: 05/ 721 23 30 in 05/ 721 23 31 
Spletna stran: www.vspn si 

e-pošta: vs.postojna@guest.arnes.si
Z Drugo prijavo za vpis v višje šole (obr. DZS 1,254) 

se lahko prijavite od 1.8. do 6.9.2007

TELES
mfžMi&rm •mumrnim 
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50 TELEVIZIJSKIH IN 20 RADIJSKIH PROGRAMOV
kabelski internet BffEZ OMEJITVE že od 2.900 SIT naprej

TELES, telekomunikacije, d.o.o.
Vilharjeva 35,6250 Ilirska Bistrica
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I instaLacIJ e 
Brenčič Jože s.p. 
IMrsIca BisTRicA w m

Kako z manj denarja ogrevati več?
ClC TOPLOTNE ČRPALKE

ZA OGREVANJE OBJEKTOVPrva CTC toplotna črpalka 
za ogrevanje objektov 
na bistriškem je vgrajena na 
Kettejevi 4 v Ilirski Bistrici.

Vabljeni na ogled!

tel: 05 71416 91, mob: 041 830 408

INSTALACIJE
Kovačič Stojan s.p.

Koseze 69/a, 6250 Ilirska Bistrica 
Tel.: 05/71 00 370, Fax.: 05/71 00 371 

GSM: 041/642 868
DOBAVA IN MONTA? A STROJNIH 1NSTAL ACIJ:

* CENTRALNO OGREVANJE
* VODOVODNE INSTALACIJE
* PLINSKE 

INSTALACIJE
* KLIMATSKE 

NAPRAVE
POOBLAŠČENI MONTER IN SERVISER 

OGREVALNE TEHNIKE
Buderus ClC vie|mann

OKREPČEVALNICA
TRNOVO

1
im

g:;.. [MiKIll^tf 

__________________________

Sprejemamo naročila 
za zaključene družbe

Tel.: 05/714 12 07 
041/424 974

-SIB
INŠTALACIJE d.o.o.

!... st ■ •
SIB inštaladjc d.o.o. Jablanica 62, €250 Ilirska Bistrica 
tcL 05 714 85 15. fax 05 714 8S IG. GSM: 041714 394

:
.................*

i
www.instaladjE-sib.si

ogrevanje, vodovod, plin 
prezračevanje, klimatizacija

jsflKHitUd VJAtitijJij
W6ISn3Upt vie^mamm

.....* * * I

Eurotherm Unical
0RIELLO

mali oglasi
Cenjene bralce obveščamo, da nam lahko mali oglas pošljejo 

do zaključka redakcije za naslednjo številko Snežnika. Mali oglasi 
so brezplačni, objavljeni pa bodo le enkrat - za ponovno objavo 
je potrebno oglas ponovno poslati. Oglase sprejemamo izključno 
preko e-pošte: Sneznik@kabelnet.net ali redne pošte na naslov 
uredništva. Obvezno morate priložiti Vaš naslov in telefonsko 
številko (ni za objavo).

Inštruiram in učim italijanščino, učim francoščino, lektoriram diplomske 
naloge.

Info: 040/378-888

V Ilirski Bistrici prodamo poslovno stanovanjsko hišo ob glavni cesti; 
750m2, starejša, meščanska, dvonadstropna z visokim podstrešjem, vseljiva, 
vrt, dvorišče, parcela 800 m2, primerna za večdružinsko stanovanjsko hišo 
s poslovnimi prostori v pritličju 300 m2. Tel.: 05/714 50 53

Pomagam starejšim osebam in čuvam otroka doma v Ilirski Bistrici, nekaj 
ur ali več

Tel.: 031/310-410

Izposojam glasbeno opremo.
Info: 040/528-604 ali 040/528-605

Za interno uporabo hitro in vestno ter po konkurenčni ceni lektoriram 
in urejam slovenska besedila člankov ali šolskih nalog - osnovne, srednje, 
višje stopnje. Priprava govorov za vse priložnosti. Prevajam iz srbohrvaščine. 
Zaželjen dogovor vsaj en teden prej.

Tel.: 040/640-429

Strogo resno
• ••••••••••••••••••••••••

Bistriški policaji j
Zakaj policaji hodijo v kino v Pivko gledat otroško matinejo? e
-Ker otroci na glas berejo podnapise. #

•
Zakaj ima policaj, ko se sprehaja po Sibiriji, mokro desno nogo? • 
-Naprej vrže čik v reko, nato ga še pohodi, da ugasne. •
- Zakaj ima poleg tega še mokro glavo? •
-Samo prepričal se je, če je čik res ugasnil. •

•

Opice
V šoli se učijo o naših prednikih. Učitelj vneto razlaga, da smo nastali iz * 
Adama in Eve.
Janezek pa dvigne roko in pojasni: “Moj oče je rekel, da smo nastali iz # 
opic.” „
Učitelj pa: "Vaša družinska zgodovina me ne zanima...”

koliSter Dolenje 2a, 05 / 788 60 10 

PE Ilirska Bistrica, 05/710 14 30
Velika izbira avtoplasc ev in alu platišč 

MERJENJE IZPUŠNIH PLINOV

NOVA PONUDBA
POLNJENJE KLIMATSKE NAPRAVE

delovni čas od 8. do 19. ure, v soboto od 8. do 14. Ure.
Prodaja vozil OPEL 05 / 788 60 09 H

Akcija "Pomladanska presenečenja" 
z izrednimi popusti do konca meseca junija

NOVA CORSA, ASTRA, MERIVA, ZAFIRA, VECTRA, SIGNUM, VIVARO, COMBO
NOVA OPEL ANTARA

POOBLASu ENI OPEL-©- SERVIS S
originalni rezervni deli, originalna dodatna oprema J

zr

PIŠITE NAM 
sneznik@kabelnet.net

Recepti za tople poletne dni

PITA IZ BRESKEV
POSTOPEK
Jajce, sladkor in vanilijev sladkor penasto 

vmešamo. Dodamo maslo, moko, sladko smetano, 
pecilni prašek, limonino lupinico ter vse skupaj dobro 
premešamo. Nato masi dodamo olupljene in na krhlje 
narezane breskve in premešamo. Pito pečemo na 180 
stopinjah cca. 30 - 35 minut. Ko je pecivo pečeno, ga 
prelijemo z vanilijevim pudingom, ki smo ga pripravili 
po navodilu iz vrečke.

SESTAVINE 
1 jajce
15 dag sladkorja (v prahu)
1 vanilijev sladkor 
20 dag masla (margarine)
35 dag moke
cca. od 1 - 2 dl sladke smetane
1/2 pecilnega praška
po želji naribana limonina lupinica

Če se nam zdi masa pregosta, lahko dodamo še 1 /2 
dl mleka

3-4 breskve oz. po okusu 
1 vanilijev puding

JOGURTNO POLETNO
PECIVO

SESTAVINE
3 lončki navadnega jogurta 
2 lončka sladke smetane 
15 dag sladkorja v prahu 
1 zavitek vanilijevega slad

korja
12 lističev želatine ali 2 žlici 

želatine v prahu 
0,5 kg jagodičevja 
zavitek biskvitnih (baby) 

piškotov
POSTOPEK
V pekač nadevamo plast ali dve piškotov in jih namočimo 

z mlačnim mlekom.
Za kremo zmešamo jugurte s sladkorjem in mu primešamo 

pripravljeno želatino (lističe za 5 minut namočimo v hladni 
vodi, jih ožmemo in raztopimo v topli - ne vroči tekočini). 
Damo za 10 - 15 minut v hladilnik, nato primešamo stepeno 
sladko smetano in na koncu rahlo vmešamo očiščeno sadje. 
Prelijemo preko piškotov in hladimo 3 ure v hladilniku ali 1 
uro vzmrzovalniku.

Po želji sladico nadevamo s svežim sadjem in prelijemo 
s tortnim prelivom.

http://www.kulinarika.net/
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Na podlagi 46. in 57. člena Zakona o prostorskem načrtovanju (Ur. list RS št. 33/2007) in 34. člena 
Statuta občine Ilirska Bistrica (Uradne objave PN št. 18/95, 18/97, 30/98, in Uradni list RS št. 31/99, 
Uradne objave časopisa Snežnik št. 4, 30.6.2006 ) je župan Občine Ilirska Bistrica sprejel dne 
21.06.2007

SKLEP
o začetku priprave občinskega podrobnega prostorskega načrta za stanovanjsko naselje "Tok" v

Ilirski Bistrici

1. Ocena stanja in razlogi za pripravo podrobnega prostorskega načrta

1.1. Ocena stanja

Območje obdelave se nahaja v poselitvenem območju naselja Ilirska Bistrica, ki se ureja z Odlokom o 
spremembah in dopolnitvah prostorskih sestavin dolgoročnega plana Občine Ilirska Bistrica za obdobje 
od leta 1986 do leta 2000 (Uradne objave PN, št 30/87 in 36/90) in družbenega plana Občine Ilirska 
Bistrica za obdobje od leta 1986 do leta 1990 (Uradne objave PN, št. 30/87, Uradni list RS, št. 7/99, 
93/02-dopolnjen 2001,46/04, 63/04 - popravek, 65/04, 78/04).

Lokacija občinskega podrobnega prostorskega načrta za stanovanjsko naselje "Tok" v Ilirski Bistrici, (v 
nadaljevanju OPPN - TOK) je v Urbanistični zasnovi naselja Ilirska Bistrica, ki je sestavni del zgoraj 
navedenega planskega akta, opredeljena kot mešano območje namenjeno za stanovanjsko, oskrbno- 
storitveno in poslovno dejavnost v ureditveni enoti SOI - LN. Obstoječe območje predstavlja 
degradirano industrijsko tkivo (Tovarniški kompleks kemijskih industrijskih obratov), ki naj bi prevzelo 
funkcijo dopolnilnega stanovanjskega jedra s spremljajočimi dejavnostmi javne infrastrukture.

Predmet izdelave OPPN - TOK za območje S01-LN ob Vojkovem drevoredu, s katerim bo iz vidika 
prostorskega načrtovanja urejeno območje kompleksne graditve, ki bo namenjeno stanovanjski, oskrbni 
in poslovni dejavnost, ter druge potrebne ureditve za ustrezno dostopnost območja in komunalno 
infrastrukturo.
Pri pripravi lokacijskega načrta je potrebno upoštevati tudi druga možna programska izhodišča, ki se kot 
posledica pojavijo v samem postopku izdelave prostorskega akta.

1. prostorska konferenca je bila izvedena 19.04.2006.

Občina Ilirska Bistrica je dne 02.03.2007 pridobila Odločbo Ministrstva za okolje in prostor št. 35409- 
28/2007 z dne 22.02.2007 v kateri je navedeno, da ni potrebno izvesti Celovite presoje vplivov na 
okolje po 40. členu Zakona o varstvu okolja (Ur.l. RS št. 39/06-ZVO-1-UPB1).
1.2. Razlogi
Razlogi za sprejem OPPN - TOK so:

- potreba po izgradnji novih stanovanjskih objektov znotraj naselja Ilirska Bistrica - 
večstanovanjski objekti, oziroma eventuelna gradnja vrstnih hiš,

- sanacija degradiranega industrijskega območja v osrednjem delu naselja Ilirska Bistrica,
- ustrezna dostopnost območja in ureditev komunalne infrastrukture.

2. Območje podrobnega prostorskega načrta

Območje OPPN - TOK je opredeljeno v planskih dokumentih Občine Ilirska Bistrica, ter vključuje parcele 
št. 219/2, 233/1,233/2,233/5, 233/6, 233/7, 233/8, 233/9,, 249, 252/1, 252/2, 252/3, 252/4, 252/5, 255, 
258/1, 258/2, 260/1, 260/2, 260/3, 263, 264, 268/1, 268/2, 268/3, 270/1, 291/9, 291/12, 331/2, 331/3,

,3169, 3170, 3171/1, 3171/2, 3172/1, 3172/2, 3174/1, 3174/2, 3174/3, 3174/4, 3174/5, 3174/6, 3174/7, 
3174/8,3175,3177,3305,3316 k.o. Trnovo.
Velikost območja je približno 3,5 ha.

Območje obravnave se vsebinsko razširi na širše območje - na sosednja zemljišča, če se v okviru 
izdelave strokovnih podlag ugotovi, da je to potrebno za okoljsko in funkcionalno ugodnejšo rešitev, ter 
druge morebitne parcele za izvedbo komunalne infrastrukture.
V širše območje obravnave urejanja OPPN - TOK se vključi pare. št. 145/1,145/3,145/6,149/1 ,149/2, 
149/3,149/4,150/2,150/4,160/1,160/2,162,167/2,167/3,167/4,167/5,167/6,167/7,167/8,167/9,167/10,167 
/11167/13,167/14,167/15,236,237,238,239/1,239/2,240/1,240/2,240/3,243/1,243/2,243/3,244/1,244/2,2 
44/3,342,3161/1,3161/2,3162/1,3162/2,3163, 3164, 3165, 3166,3167, 3168, 3293 k.o. Trnovo 
Velikost širšega območja urejanja je približno 5,5 ha.

Izdelava dokončnega OPPN_________________ [ načrtovalec_________ | 7 dni

5. navedba nosilcev urejanja prostora, ki podajo smernice za načrtovane prostorske ureditve iz 
njihove pristojnosti

Nosilci urejanja prostora, ki pripravijo smernice in strokovne podlage za OPPN Občine, so ministrstva in 
organi v njihovi sestavi, ter nosilci javnih pooblastil, ki sodelujejo pri pripravi OPPN in so določeni s tem 
sklepom (v nadaljnjem besedilu: nosilci urejanja prostora).

5.1. Pristojna ministrstva, ki so zadolžena za posamezna obvezna izhodišča za pripravo OPN Občine in 
podajo smernice, so:

- Ministrstvo za zdravje, Zdravstveni inšpektorat RS, Območna enota Postojna,Kolodvorska 5, 
6230 Postojna,

- Ministrstvo za obrambo, Inšpektorat RS za varstvo pred naravnimi in drugimi nesrečami, 
Izpostava Postojna,Kolodvorska 5,6230 Postojna,

- Ministrstvo za obrambo, Urad za obrambne zadeve, Sektor za civilno obrambo, Kardeljeva 
ploščad 29,1000 Ljubljana,

- Ministrstvo za obrambo, Uprava RS za zaščito in reševanje, Kardeljeva ploščad 21,1000 
Ljubljana,

- Ministrstvo za okolje, prostor in energijo, ARSO, Sektor za vodno gospodarstvo, Območna 
' pisarna Koper, Pristaniška 12,6000 Koper,

- Ministrstvo za promet, Direkcija RS za ceste,Izpostava Koper, Ulica 15.maja 14,6000 Koper,
- Javna agencija za železniški promet RS, Kopitarjeva ul. 5,2000 Maribor,
- Zavod za varstvo kulturne dediščine, Območna enota Nova Gorica,Delpinova 16, 5000 Nova 

Gorica,
- Zavod RS za varstvo narave, Območna enota Nova Gorica, Delpinova 16,5000 Nova Gorica,
- Komunalno podjetje Ilirska Bistrica,Prešernova 7,6250 Ilirska Bistrica,
- Elektro Primorska, d.d., DE Sežana, Partizanska 47,6210 Sežana,
- Telekom Slovenije, d.d., PE Koper, Kolodvorska 9,6000 Koper,
- Teles, telekomunikacije, d.o.o., Gregorčičeva cesta 2,6250 ilirska Bistrica,
- Petrol plin, d.o.o., Ljubljana,

ter drugi podajalci priporočil in programov:
KS Ilirska Bistrica, Bazoviška 12,6250 Ilirska Bistrica.

5.3. Občinska uprava

V postopek se vključi tudi druge nosilce urejanja prostora, če se v okviru priprave dokumenta ugotovi, 
da upravljajo ali so odgovorni za posamezno področje.
Nosilci urejanja prostora v skladu z 58. in 61. členom ZP Načrt podajo smernice in mnenja k 
prostorskemu aktu v 30 dneh od prejema vloge.

6. Financiranje

Finančna sredstva za izdelavo lokacijskega načrta, elaborata nove razdelitve zemljišč, geodetskega 
načrta, strokovnih podlag in programa opremljanja zagotovi pripravljavec - Občina Ilirska Bistrica.
Pobudnik, investitor in pripravljavec OPPN : Občina Ilirska Bistrica, Bazoviška cesta 14, 6250 Ilirska 
Bistrica
Izdelovalec OPPN je bil izbran v skladu z določili postopka javnega naročanja in sicer Studio 3 d.o.o., 
Fabčič Viljem, Goriška cesta 25,5270 Ajdovščina.

Sklep o začetku priprave občinskega prostorskega načrta Ilirska Bistrica se objavi v Uradnem listu, v 
svetovnem spletu in posreduje Ministrstvu za okolje in prostor.

Številka: 3505-01/2006 
Datum: 21.6.2007

3. Način pridobitve strokovnih rešitev

Potrebne strokovne podlage in strokovno rešitev izdela načrtovalec z upoštevanjem veljavnih predpisov, 
ki določajo vsebino,obliko in način priprave OPPN.
Načrtovalec OPPN -TOK izdela dve strokovni rešitvi. Če se izkaže na podlagi izdelanih strokovnih 
analiz potreba po izdelavi več rešitev, se izdela več variant.

Načrtovalec pridobi geodetski načrt širšega območja urejanja obsegu cca 5,5 ha, ki mora ustrezati tudi 
pripravi PGD in je izdelan skladno s Pravilnikom o geodetskem načrtu (Uradni list RS, št. 40/04), ter 
izdela program opremljanja zemljišč po veljavnih predpisih.
Lokacijski načrt se izdela tudi v digitalni obliki, tako da je možen vnos v GIS občine.

Pripravljalec bo pridobil tudi vse dodatne strokovne podlage, preveritve, rešitve in varstvene zahteve 
nosilcev urejanja prostora pridobljenih v smernicah, ki so določene na podlagi sprejete zakonodaje.

4. Roki za pripravo občinskega prostorskega načrta in njegovih posameznih faz

FAZA nosilec rok
Sklep o pričetku postopka in objava župan Junij 2007
Izdelava strokovnih podlag načrtovalec 21 dni
Izdelava idejne zasnove načrtovalec 21 dni
Izdelava osnutka načrtovalec 21 dni

Pridobivanje smernic Nosilci urejanja 
prostora na podlagi 
vloge občine

30 dni

Dopolnitev osnutka na podlagi smernic načrtovalec 7 dni

Javna razgrnitev in javna obravnava Občina, načrtovalec 30 dni
Stališča do pripomb - predlog Občina, načrtovalec 7 dni
Obravnava dopolnjenega osnutka in zavzem stališč Občinski svet
Izdelava predloga načrtovalec 7 dni
pridobivanje mnenj Nosilci urejanja 

prostora na podlagi 
vloge Občine

30 dni

Usklajen predlog izvajalec 7 dni
Sprejem odloka in objava občinski svet

Kakovostne storitve na 
podlagi večletnih izkušenj.

SPLOSNO ZIDARSTVO 
Stanko Iskra s.p.

Novokračine 23 
6254 Jelšane

Telefon: 041/655 710 
zidarstvo.stanko@siol.net

Suma inženiring d.o.o. 
PROIZVODNJA KOVANIH ELEMENTOV, 

IZDELAVA OGRAJ, REŠETK IN VRAT PO NAROČILU 
teL +386(0)5/71-10-244
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OIC Trnovo
Vilharjeva cesta 47, 6250 Ilirska Bistrica 

tel./fax: 05/71-10-242
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SBI20 V SVETOVNEM
VRHU

ILIRIKA
BORZNOPOSREDNIŠKA 

HIŠA D.D.

Komentatorji gibanja sloven
skega borznega trga smo se začeli 
pri svojih opisovanjih trgov nekako 
že kar ponavljati, vendar nam pri 
tovrstnem borznem tempu ter zgolj 
pozitivni smeri gibanja cen delnic 
aktualni dogodki drugih posebnih 
možnosti ne ponujajo. Sicer se 
razlogi za pozitivno vzdušje sprem
injajo, skupni imenovalec vseh 
pa je dodatno povpraševanje po 
delnicah, ki ga ob omejeni ponudbi 
ne morejo ohladiti niti opozorila 
domačih borznih strokovnjakov, 
kaj šele, da bi se investitorji ozrli na 
mnenja tujih borznih poznavalcev. 
Indeks SBI20 dosega rekord za re
kordom, z okrog 80 odstotno rastjo 
v letošnjem letu pa je po podatkih 
agencije Bloomberg tretji najbolj 
donosen indeks na svetu.

Glavno jed na bogatem borznem 
jedilniku še vedno predstavljajo 
špekulacije o lastniških povezavah 
največjih slovenskih podjetij. Infond 
holding, Tuš ter srbska Delta so 
državi dostavili ponudbe za nakup 
28 odstotkov Istrabenza, za večji 
vpliv v družbi pa ne skriva apetitov 
niti uprava primorskega podjetja, 
ki po nekaterih informacijah že 
obvladuje več kqt polovico kapitala.

Zanimanje več interesentov sproža 
predvidevanja, da bo boj za lastništvo 
hud, kar bi lahko še dodatno prililo olja 
na ogenj že tako segreti borzni ceni Is
trabenza. Istrabenz je sicervzadnjem 
obdobju pospešeno kupoval Petrol ter 
je z 8 odstotnim deležem že postal 
drugi največji lastnik. V povezovanje 
Petrola in Lukoila sicer verjame vse 
manj investitorjev, poznavalce trga pa 
je nedavno šokirala izjava predstavnik
ov Mola, da je tudi madžarski naftar 
resen interesent za nakup Petrola, kar 
je ceno delnice domačega naftnega 
trgovca uvrstilo med julijske zmagov
alce. Nekoliko manj špekulativna in
formacija je odločitev države, da pro
da strateškemu partnerju večji delež 
Telekoma, kot je sprva načrtovala. 
Avgustovski razpis za skoraj polovico 
kapitala družbe bi tako lahko utegnil 
privabiti dodatne interesente, katerim 
so do nedavnega veljavni strogi pogoji 
pri morebitnem vstopu v Telekom 
predstavljali precejšnjo'oviro. Država 
se po vsej verjetnosti že pogovarja 
z nekaterimi kupci, med katerimi se 
omenjajo tudi precej zveneča imena 
največjih evropskih telekomov.

Balkanski trgi so bili v juliju zgolj 
bleda senca dogodkov na domačem 
borznem parketu. Tečaji bistvenih 
sprememb niso doživeli, še vedno pa 
so bili, predvsem v Srbiji, prodajalci 
močnejši od kupcev. Kosovo namreč 
ostaja kamen spotike v odnosih med 
zahodom in vzhodom, trenutna ne
gotovost glede rešitve problema pa 
odvrača tuje investitorje. Se pa zato 
slednji usmerjajo v Makedonijo, kjer 
smo lahko v juliju spremljali pozitivno

KEMIČNA ČISTILNICA 
IN PRALNICA

Iva Dujmovič $.P.
Kosovelova la, 6250 Ilirska Bistrica 
Tel.: 05/714-20-00, GSM: 041/249-007

URNIK
PONEDELJEK/SREDA/PETEK

8-14
TOREK/ČETRTEK

12-19
SOBOTA/NEDELJA/PRAZNIKI

ZAPRTO
ZA DIJAKE IN ŠTUDENTE 
NUDIMO 5% POPUST!!!

Cenjenim strankam 
sporočam, 

da smo s 1.9.2006 
v Pivki na Levstikovi 7 
odprli zbirni center za 

kemično čiščenje oblačil 
in drugega tekstila.

Zagotovljen dovoz in 
odvoz.

Ponedeljek, sreda, petek 
od 17 do 20 ure in torek, 
četrtek od 9 do 11 ure.

gibanje tečajev in kjer je vlada očitno 
z nedavno sprejeto ugodno davčno 
zakonodajo uspela povečati delež 
tujih investicij.

Mednarodni trgi nadaljujejo svojo 
zgodbo o uspehu. Ameriški indeks 
Dow Jones je uspel doseči zgo
dovinsko rekordne ravni, poleg 
delnic pa se dražijo tudi surovine. 
Cena sodčka nafte je v New Yorku 
presegla 75 dolarjev, kar je povečalo 
pričakovanja o poslovanju naftnih 
podjetij ter hkrati podražilo njihove 
tečaje. Kljub nekoliko nastrojeni 
politični klimi v Rusiji so pridobivale 
tudi ruske delnice, ki so, zgodovin
sko gledano, v precejšnji meri 
odvisne od gibanja cene črnega 
zlata.

Trenutno stanje na domači borzni 
sceni daje vtis, da že vsako podjetje 
želi lastniški vpliv v kateri drugi bolj 
ali manj konkurenčni družbi. Ključna 
akterja pri tem sta Istrabenz in Pivo
varna Laško ter z njima povezani 
upravi, strasti pa se očitno ne bodo 
umirile, dokler se proces konsoli
dacije vsaj v grobem ne zaključi.

ILIRIKA Borzno posredniška 
hiša d.d.

Andraž Vrh, direktor sektorja 
upravljanja

S
TV GALEJA

.. GOSTILNA s prenočišči

I ( Tl l\
Ema Deželak s p.

' ' Dolenje 64, 6254 Jelšane 
tet.: +386 (0)5/71-42*648

m __
EG

Strogo resno

KOLEDAR PRIREDITEV - AVGUST 2007

ZAKAJ JE PISCANEC 
PREČKAL CESTO???

UČITELJICA
Da pride na drugo stran.
PLATON
Za višje dobro.
ARISTOTEL
V naravi piščancev je, da hodijo 
čez cesto.
KARL MARX
To je zgodovinska neizbežnost. 
KARL MARX 2
Da pobegne pred buržoaznim 
bojem srednjega razreda.
SAD DAM HUSEIN 
To je bilo sprovocirano dejanje 
upora in povsem upravičeno 
smo nanj spustili 50 ton bojnih 
strupov.
GEORGE W. BUSH 
S tem terorističnim dejanjem je 
nazorno pokazal, da je na strani 
Al Kaide in njenih pomagačev. 
Vse protiteroristične sile se morajo 
združiti proti njemu.
MARTIN LUTHER KING 
Imam vizijo sveta, v katerem bodo 
vsi piščanci lahko svobodno 
prečkali ceste, ne da bi se kdo 
spraševal o njihovih motivih. 
JANEZ PAVEL II.
Korajža velja!
MOJZES
Bog je rekel piščancu: “Ti boš 
hodil čez cesto!”
FOX MULDER
Videli ste na lastne oči, kako je 
prečkal cesto. Koliko piščancev 
mora še prečkati cesto, da bi 
verjeli?
RICHARD NIXON 
Piščanec ni prečkal ceste. Ponavl
jam, piščanec NI prečkal ceste. 
NICCOLO MACCHIAVELU 
Dejstvo je, daje piščanec prečkal 
cesto, in to opravičuje vsak motiv, 
ki gaje imel.
JERRV SEINFELD 
Zakaj nekdo prečka cesto? Zakaj 
se konec koncev nihče ne vpraša, 
kaj je piščanec sploh počel tam? 
SIGMUND FREUD 
Samo dejstvo, da vas zanima, 
zakaj je piščanec prečkal cesto, 
odkriva vaše spolne frustracije. 
CARL VVESTENDORP 
To je edina pot, ki jo piščanec 
lahko naredi upoštevaje določbe 
Daytonskega sporazuma.
BILL GATES
Pravkar smo izdali nov

KAJ KJE KDAJ KDO INF0

VELIKI ŠMAREN NA SOZAH na Sozah 15. avgust KETŠD Alojzij Mihelčič 05/ 710 13 84
Romarska sv. maša s petimi litanijami in bla- od 18.00 dalje Harije
goslovom romarjev Vaščani Soz

Odbojka na mivki Športni center Trnovo 18. avgust ob 18.00 BASS ŠPORT GSM: 031 688 621 - Aleš Zidar

URE PRAVLJIC Knjižnica vsak torek: Knjižnica Makse Samsa 05/ 714 41 88
Makse Samsa 9-10 in 10-11 ure Ilirska Bistrica
Ilirska Bistrica vsak četrtek: 10-11 ure

ogled gradu Prem s stalno razstavo prazgodovin- Grad Prem, stalna razstava oskrbnik Franc Memon 041/ 931 217
skih gradišč z območja Prem TIC Ilirska Bistrica 05/ 710 13 84

ogled spominske sobe bivša OŠ, Prem stalen ogled oskrbnica Marija Dovgan 05/ 714 73 74
Dragotina Ketteja TIC Ilirska Bistrica 05/ 710 13 84

ogled Hodnikovega mlina Ilirska Bistrica ogled po dogovoru Turistično društvo Vojka Lenarčič
Ilirska Bistrica Ilirska Bistrica 05/714 52 80

Piščanec2000, ki ne bo samo 
prečkal ceste, ampak bo ležal na 
vaših podatkih in jih varoval. 
OLIVER STONE
Vprašanje ni, zakaj je piščanec 
prečkal cesto, ampak kdo je 
prečkal cesto, ko smo razpravljali
0 piščancu.
CHARLES DARVVIN
To je bil naslednji logičen korak 
evolucije po sestopu z drevesa. 
ALBERT EINSTEIN 
Ali je piščanec prečkal cesto 
ali pa se je cesta pomikala pod 
piščancem, je odvisno od vašega 
položaja v koordinacijskem sis
temu.
BUDDHA
Postavljanje tega vprašanja zanika 
vašo lastno piščančjo naravo. 
ERNEST HEMINGWAY 
Da umre. Da dežuje. Samo.
BILL CLINTON
Jaz nisem imel nikakršne nemor
alne zveze s tem piščancem. 
ISAAC NEVVTON 
Piščanec, ki se nahaja v stanju 
mirovanja, bo ostal na enem 
mestu. Piščanec, ki se premika v 
nekem koordinacijskem sistemu, 
bo prečkal cesto.
DARTH VADER
Zato, ker se ni mogel upreti moči 
temne strani.
KAPITAN KIRK
Ceste. Skrajne meje. To so potniki 
USSJajceprise-a. Njihova petletna 
misija je, da odkrijejo nove civi
lizacije in da pogumno gredo tja, 
kamor še nikoli noben piščanec 
ni šel.
STALIN
Me ne zanima. Samo ujemite ga. 
Potrebujem jajca za omleto! 
SALVADOR DALI 
Riba.
RENE DESCARTES 
Mislim. Torej piščanec obstaja. 
GROUCHO MARX 
Piščanec? Kaj je bistvo zgodbe? 
Jaz sem namreč imel strica, ki 
je mislil, da je piščanec. Teta 
se je skoral ločila, vendar smo 
potrebovali jajca.
JULIJ CEZAR
Da pride, da vidi, da zmaga. 
ADOLF HITLER
Hotel je pobegniti pred plinsko 
celico.
JOSIP BROZ TITO 
Pa druže, ovo ti je rezultat 
naše p roti v fašističke narod no- 
oslobodilačke borbe bratskih 
naroda Jugoslavije.
FRANCE PREŠEREN 
Piščan’ci, obrodile so njive zrnje 
nam sladko.
RAČUNALNIK 
COBOL PIŠČANEC
0001 -PIŠČANEC-PRECKA IF Nl- 
AVTA-NIKJER
THEN PERFORM 
0010-PRECKAJ-CESTO VARY- 
ING STEPS FROM 1 BY 1 
UNTIL
NA-DRUGO-STRAN
ELSE
GO TO 0001 -PIŠČANEC- 
PRECKA
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Prošnja za pomoč
Kot verjetno že veste, je strela v noči 10. 7. 2007 zanetila požar na 

dveh gospodarskih poslopjih na Sozah in Mali Bukovici. V okviru Krajevne 
skupnosti Koseze smo že začeli z akcijo pomoči, katero želimo razširiti na 
širšo okolico Ilirske Bistrice. Zato se obračam na vas za pomoč prizadetima 
družinama. V kolikor ste pripravljeni pomagati, lahko svoje prostovoljne 
prispevke darujete preko ŠKD Koseze na TTR št.: 1010-0003-7863- 
460 odprt pri Banki Koper v Ilirski Bistrici, s pripisom: PRISPEVEK ZA 
POMOČ OB POŽARU. Pomagate pa lahko tudi z materialom oziroma 
svojimi storitvami.

Že vnaprej se vam zahvaljujem za vašo pomoč.
Pomagajmo - kajti le tako bomo deležni pomoči, ko jo bomo najbolj 

potrebovali!
Predsednik sveta KS Koseze 

Marjan Mikuletič

.........DRUŠTVO TVOJ.........
TELEFON

Če ste v stiski...
Če potrebujete pogovor in bi radi ostali anonimni... 

POKLIČITE NAS!
OD PONEDELJKA DO PETKA OD 8. URE DO 20. URE 

TELEFON: 05/720-1-720
Vse filantrope obveščamo, da lahko že letos 0,5% dohodnine namenijo v 
dobrodelne namene. Če do sedaj nimate izbrane dobrodelne ustanove, 

se lahko odločite, da del dohodnine namenite Društvu Tvoj telefon. 
Društvo je upravičeno do prejemanja takšne podpore in je na seznamu 

upravičencev DURS-a, kot društvo, ki deluje v javnem interesu na 
področju socialnega varstva.

Ime: Društvo Tvoj telefon, Prečna 2, 6230 Postojna 
Davčna številka: 29993407

STE BILI POŠKODOVANI 
V PROMETNI NEZGODI?
PORAVNAVA^ d.o.o., Odgovarja:
Vprašanje: Pred tremi meseci sem povzročil prometno nesrečo in sicer tako, do sem odvzel prednost 
drugemu vozilu. Pri tem sem si poškodoval vratno hrbtenico in desno zapestje. V mojem avtomobilu so 
bili še trije sopotniki, ki so prav tako bili poškodovani. Ali sem jaz kot povzročitelj upravičen do 
kakršnekoli odškodnine glede na to, do nisem dodatno nezgodno zavarovan? Kolikšna bi bila višino 
odškodnine? Kaj pa sopotniki v mojem vozilu? Hvala za odgovor.

Zvonko, Slovenska Bistrica

Odgovor: Kot povzročitelj prometne nesreče ste upravičeni do odškodnine iz naslova AO plus 
zavarovanja, kar pomeni zavarovanje voznika za škodo zarodi telesnih poškodb, seveda v kolikor imate 
to zavarovanje sklenjeno. Odškodnina Vam pripada, ker ste poleg vratu imeli poškodovano tudi 
zapestje. Po novih splošnih pogojih namreč zavarovalnice več ne izplačujejo odškodnin za poškodbe 
vratne hrbtenice razen v primeru premika vretenc za več kot tri milimetre. Za poškodbo zapestja pa ste 
vsekakor upravičeni do odškodnine. Vaši sopotniki pa so upravičeni do odškodnine iz naslova 
avtomobilske odgovornosti Vašega vozilo, kor pomeni, da bo zavarovalnica črpala odškodnino iz Vaše 
police avtomobilskega zavarovanja. Višina odškodnine pa je odvisna predvsem od števila postavljenih 
diagnoz, teže poškodbe, oli so bile opravljene fizioterapije, trajanja zdravljenja oz. trajanja bolniškega 
staleža, števila obiskov pri zdravniku in še mnogi drugi dejavniki. Za bolj natančne informacije bi 
vsekakor morali pogledati v dokumentacijo.

Vprašanja v zvezi z vašim primerom pošljite na info@pornvnflvn.si ali po pošti no naslov Poravnava, 
d.o.o., Ljubljanska cesta 20, 3000 Celje in v treh dneh boste prejeli odgovor pravnikov podjetja 
Poravnava, d.o.o ali pa nas pokličite na brezplačno tel. št. 080 13 14.

PE ILIRSKA BISTRICA, bazoviška c. n, il. Bistrica, gsm: osi čbs 872

PE POSTOJNA, NOVI TRG 6, POSTOJNA, GSM: 051 388 935 
PE KOPER, vojkovo nabrežje 32, koper, oso 1314

VELIKI 
ŠMAREN

Po stari navadi se bomo 
tudi na letošnji Veliki 

šmaren zbrali na Sozah. 
Romarska sveta maša 

bo ob 18. uri.
Po končanih romarskih 

slovesnostih člani 
KETŠD Alojzij Mihelčič, 
v sodelovanju z vaščani 
Soz, pripravljamo krajši 

program. Nasmejati 
vas bomo poizkušali 

z zgodbo o Dveh 
deldah, zaigrali bodo 
sošld harmonikarji, 

zapela pevska skupina 
Plavice...

Vabljeni!

KETŠD Alojzij Mihelčič 
Harije

8. mednarodni moto zbor 
ILIRSKA BISTRICA 

31. avgust,
1., 2. september 2007

Moto klub FEISTRITZ prireja zadnji vikend v avgustu že 8. mednarodni 
moto zbor zapovrstjo, odvijal se bo na že znani lokaciji, v Vrbici.

Vabimo vse motoriste, vse ljubitelje motorjev in ljudi željne zabave, da 
se nam pridružijo v petek 31. avgusta in v soboto 1. septembra, ter nedeljo 
2. septembra.

Vse dni bo poskrbljeno za hrano in pijačo, dobro zabavo, glasbo, 
igre...

Še posebej vabimo motoriste na panoramsko vožnjo, ki bo v soboto ob 
18.00.

V soboto zvečer nas bo zabavala znana reška skupina BELFAST FOOD, 
poleg manj znanih ostalih rock&roll in metal skupin, ki se bodo predstavile 
v petek in soboto.

Lepo vabljeni!!
Moto klub FEISTRITZ

9. TRADICIONALNO DRUŽINSKO 
SREČANJE RUTARJEVIH

Na enem od družinskih stebel življenja na katero se z veliko pozornostjo beleži nastanek velike družine piše: 
Družina Rutar iz Vrbovega 57, po domače pri Andrejčevih. Davnega leta 1919 se je začela ustvarjati, ko sta Franc, 
rojen 1888 leta in 8 let mlajša žena Ivana zaplula v zakonske vode. V zakonu se jima je rodilo 7 otrok. V znak spomina 
in spoštovanja na svoje prednike so potomci družine Rutar, nedavno tega pri 180. let staremu Novakovemu mlinu 
organizirali družinsko srečanje. Na srečanju je bila med 90-imi potomci iz štirih generacij tudi najstarejša 85. letna 
Marija Čekada iz Vrbice, po domače “Micka” ter najmlajši pravnuk Martin Štemberger.

Tekst in foto: Petar Nikolič

l

Lahko seje preseliti! 
NLB Stanovanjski kredit

- . .
NLB Stanovanjski kredit vam bo pomagal 
narediti čisto vaš dom. Denar za nakup, ; J 
gradnjo ali obnovo nepremičnin boste;

| dobili mpjeprpst in udoben način. j'

J Vabimo vas, da se za več informacij oglasite v 
“ NLB Poslovalnici Pivka, Kblodva/ska 14b ali nas 
i pokličete na tel: 05-757-01-501% .L
| ‘ , vf'
' www.stanovanjskikfedit.si

NLBO Skupina

Z


